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  روزنامه سیاسی، اقتصادی، فرهنگی و ورزشی

خبــر رسیـده

نوذر شفیعی نماینده دوره نهم مجلس شورای اسلامی 
در گفت وگو با خبرنگار ایلنا،  با اشاره به ترور شهید هنیه 
و ایجــاد یک چالش امنیتی در سیاســت خارجی ایران، 
گفــت: متاســفانه بعضــی از چالش هــای امنیتــی مثل 
چالش هــای اخیــر چالش های تحمیلی اســت. اقدامی 
از طرف اســرائیل حادث شده که به طور اجتناب ناپذیر 
دولت را در مقابل یک عمل انجام شده قرار داده است. 
بنابراین در حال حاضر پاســخ به این اقدام برای دولت 
اجتناب ناپذیر اســت. منتها اینکه چطور مدیریت شود 
تــا پیامــد مخربــی در میان مــدت و بلند مدت نداشــته 
باشــد آن یک بحث جدا اســت که باید دولت جدید به 
آن توجه داشته باشــد. دولت باید از پیش، وقوع چنین 
رویدادهایــی را می دانســت. آن چیــزی کــه دولــت باید 
انجام دهد این اســت که از بحران فعلی به شکلی عبور 
کند و یک تدبیر خردمندانه ای را انجام دهد تا آنچه که 

ممکن است اسرائیل در پی آن باشد اتفاق نیفتد.
وی ادامــه داد: ممکــن اســت اســرائیل در پــی تحمیل 
یک درگیری به ایران باشــد؛ ایران باید متوجه باشــد که 
نباید در دامی که اسرائیل پهن کرده است، گرفتار شود. 
به عبارت دیگر در برابر ترور شــهید هنیــه ایران باید دو 
اقدام انجام دهد یک اقدام واکنش نســبت به تهدیدی 
اســت که علیه تمامیت ارضی صورت گرفته است دوم 
اقداماتــی را بایــد انجام دهد که اســرائیل به اهدافی که 
تعقیب می کرده، نائل نشود. این نیازمند یک همفکری 
بین تمام اجزای حاکمیت است که باید صورت بگیرد.

این اســتاد دانشــگاه عنوان کــرد: بعد از اینکــه دولت از 
ایــن بحران عبور کرد، باید یک تدبیــری را برای حل ابر 

چالش هــا در حــوزه سیاســت داخلــی و خارجــی اتخاذ 
کند. روابط بین المللی ایران دچار مشــکل است و آنچه 
که اتفاق افتاده اســت، ناشی از روابط بین المللی ایران 
اســت. این موضــوع باید به طور اساســی حل شــود. در 
موضوعات داخلی ابــر چالش هایی به نام ناترازی های 
مالــی، بحــران محیــط زیســت و فاصلــه میان مــردم و 
حکومــت وجود دارد و دولت باید از پس این مشــکلات 
برآید تا بتواند امیدوار باشد که شعارها و مسیرهایی که 

انتخاب کرده است، محقق شود.
وی در پاســخ به این ســوال که تشــکیل بــه موقع کابینه 
می تواند برای شرایط کنونی کمک کننده باشد، تصریح 
کــرد: متاســفانه بــا اینکــه لازم اســت تشــکیل دولت بر 
اســاس حوصله، صبر، دقت و وســواس اتفاق افتد ولی 
تاخیــر بیش از حد باعث آفت می شــود؛ متاســفانه این 
بحــث خیلــی طولانی شــده اســت. ایــن می توانــد ما را 
نســبت به حوادث روزمره ای که می گذرد، دچار مشکل 
کنــد. لذا بــه نظر من اگــر در ایــن هفته آقای پزشــکیان 
موفــق نشــوند کــه دولت شــان را معرفی کننــد معلوم 
می شــود از همیــن ابتــدا در درون دولــت دچــار چالش 
است. دولتی که در نتیجه این چالش ها سالم بیرون آید 
الزامــاً یک دولت یکدســت و موفقــی نخواهد بود. دکتر 
پزشــکیان باید صــرف نظر از ملاحظات جانبی ســریعا 
تصمیــم بگیرد البته که این ســرعت نباید باعث از بین 
رفتن دقت و ارزیابی های لازم شــود. به هر حال به نظر 

می آید که زمان خیلی طولانی شده است.
شــفیعی در پاســخ به این ســوال که دولت تا چه میزان 
می توانــد معضلات اقتصــادی را با راهکار دیپلماســی 

برطرف کند، گفت من یک نکته راجع به کل جمهوری 
اسلامی ایران بگویم؛ فرصت ها همیشه پیش نمی آید. 
دولــت آقــای پزشــکیان یــک فرصــت بــرای جمهوری 
اسلامی ایران است که می تواند به رفع چالش هاش در 
عرصــه داخلی و نظام بین الملل مبادرت ورزد. اگر این 
فرصت از دســت رود قطعاً ادامه مســیر دشــوار خواهد 
بــود. برای مثــال اگر شــما بخواهید در مقابل اســرائیل 
واکنــش نشــان دهید این واکنــش زمانی موفــق خواهد 
بــود که شــما از یک اجماع داخلی و ســرمایه اجتماعی 
بالا برخوردار باشــید؛ از یــک اقتصاد قوی که بتواند تاب 
آوری بالایــی در مقابــل هزینه هــای جنــگ ایجــاد کنــد 
و از یــک روابــط بین المللــی مناســب برخوردار باشــید 
کــه بتوانــد در صحــن ســازمان های بین المللــی و افکار 
بین المللی کمک حال شــما باشد. ما باید این وسیله را 
داشــته باشیم. این نماینده پیشین مجلس در پاسخ به 
این ســوال که سیاست خارجی ایران چه ابزارهایی برای 
مقابلــه با چالش هــای منطقه ای دارد، گفت: سیاســت 
خارجــی را صفــر و صــدی یــا ســیاه و ســفید نمی بینم، 
سیاست خارجی را خاکستری می بینم، در نتیجه ما باید 
از تمامی ابزارهایمــان در جهت تامین منافع خودمان 
اســتفاده کنیم منتها بحث این اســت که در چه زمانی و 
از کدام یک از این ابزارها اســتفاده کنیم به عبارت دیگر 
ما باید یک دیپلماســی هوشــمند داشته باشیم. ضمن 
اینکه ما باید تشــخیص دهیم که کدام یک اولویت های 
بیشــتری دارد، همانطور باید تشــخیص دهیم که کدام 
یــک از ایــن شــیوه ها در حــال حاضــر بهتــر می تواند در 

دستور کار قرار گیرد.

0303 کمال الدین پیرمؤذن در گفت وگو با جمله:   

 دولت با همراهی رهبری 
و مردم موفق خواهد شد

گزارشی از آخرین وضعیت ماشین آلات معدنی در ایران؛

 خطر زمین گیر شدن 
معادن در سایه کمبود 

کیفیت ماشین آلات با

 یادداشت جمله/ محمد امیر 
نماینده اهواز در مجلس دوازدهم   

 ضرورت تعامل 
دولت_مجلس
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طلسم ورزش ایران در المپیک شکسته شد؛ 

 ساروی یک مدال 
را قطعی کرد

سرمقاله/ مهدی روحی-مدیرمسئول
به مناسبت فرارسیدن17 مرداد روز خبرنگار؛ 

 خبرنگاران و مبارزه
 در سه جبهه

ناخدایکشتیطوفانزده
آموزشوپرورش
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 اختصاصی جملـه/ درخصوص ظرفیتی به نام »محمدباقر نوبخت«
 به عنوان یکی از گزینه های ریاست دستگاه تعلیم و تربیت کشور در دولت چهاردهم؛

از بین گزینه هایی که تاکنون به عنوان وزیر احتمالی آموزش و پرورش بر سر 
زبان هاست، به نظر می رسد »دکتر محمدباقر نوبخت«، سیاست مدار اعتدال گرا 
و اقتصاددان نهادگرا بهترین گزینه و شایسته ترین آنهاست.
نوبخت این معلّم و مدیر دغدغه مند با کوله باری از تجاربِ یک دوره مدیر کلی 
در آموزش وپرورش کرمانشاه، سابقه چهار دوره نمایندگی در مجلس شورای 
اسلامی و همچنین تکیه بر جایگاه راهبردی و خطیری مثل...

یادداشت سردبیر/ ملیحه منوری 
به بهانه ی ناکامی صنایع در ساخت نیروگاه؛

 شکست معنادار در 
J اجرای برنامه هفتم   O M L E HJ O M L E HJ O M L E HJ O M L E H

J O M L E H

J O M L E H

ایران نباید در دام اسرائیل گرفتار شود

وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعي 

فراخوان مناقصه عمومي يک مرحله ای شماره )1403-5(

نوبت دوم

وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعي در نظر دارد مناقصه عمومي یک مرحله اي »خرید تجهیزات و لایســنس نرم افزار 
و فایروال وب« خود به شــماره 2003000010000005 را از طریق ســامانه تدارکات الکترونیکي دولت برگزار 
نماید. کلیه مراحل برگزاري مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایي پاکت ها از 
طریق درگاه ســامانه تدارکات الکترونیکي دولت )ســتاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است 
مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلي، مراحل ثبت نام در ســایت مذکور و دریافت گواهي امضاي الکترونیکي 

را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: تضمین شرکت در مناقصه مطابق با بند هاي )الف(، )ب( ماده )4( آئین نامه 
تضمین معاملات دولتي به شــماره 123402/ت 50659 ه مورخ 94/09/22 به مبلغ 7/700/000/000 ریال 
)هفتصــد و هفتــاد میلیون تومان(  که میبایســت مطابق کاربرگ شــماره یک آئین نامه مذکــور وحداقل با اعتبار 3 
ماهــه در وجــه وزارت تعــاون ،کار ورفــاه اجتماعــي صــادر. و یا واریــز وجه نقد به مبلغ تضمین به شــماره شــباي 
IR 160100004001018606370347 با شناسه پرداخت   996154000200000000000000000000 
بنام حســاب خزانه تمرکز وجوه ســپرده وزارت تعاون،کار ورفاه اجتماعي نزد بانک مرکــزي ج.ا.ا واصل فیش ارائه 

گردد.
تاریخ انتشار مناقصه: در سامانه 1403/05/16 ساعت 8 صبح مي باشد.

مهلت زماني دریافت اسناد مناقصه از سایت: ساعت  18 روز دوشنبه تاریخ  1403/05/22
مهلت زماني ارائه پیشنهاد: ساعت  16  روز شنبه تاریخ 1403/06/03 

مناقصه گران باید پاکت )الف( حاوي اصل ســند تضمین شــرکت در فرآیند ارجاع کار را در پاکت قرار داده و لاک و 
مهر نمایند و حداکثر تا ساعت 13 روز دوشنبه مورخ 1403/06/05 به دبیرخانه مرکز حراست واقع در طبقه اول 

ساختمان مرکزی وزارت متبوع تحویل و رسید دریافت نمایند.
زمان برگزاری جلسه و بازگشایي پاکت ها: ساعت  9 صبح  روز سه شنبه تاریخ  1403/06/06

اطلاعات تماس و آدرس دستگاه مناقصه گزار:
ـ  تلفن  :   64492626

ـ آدرس : تهران ـ خیابان آزادي ـ نبش خیابان بهبودي ـ ساختمان مرکزي وزارت تعاون،کار ورفاه اجتماعي 
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: 

ـ مرکز تماس : 1456
شناسه :1762904- م الف 1666 

جمهوری اسلامی ایران خرید تجهیزات  و لايسنس نرم افزار و فايروال وب
 وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی

آگهی مناقصه عمومی يک مرحله ای
شرکت ملی گاز ایران  

شرکت پالایش گاز ایلام نوبت دوم
پالایــش گاز ایلام در نظــر دارد موضوع ذیل را از طریــق مناقصه عمومي به 
شرکتهایی که دارای گواهینامه صلاحیت معتبر  از مراجع ذیربط و ذیصلاح در 

زمینه موضوع مناقصه  می باشند ، واکذار نماید .
شماره مناقصه:1403/010-2

موضوع مناقصه :
تجدید مناقصه حفر 15 حلقه چاه پایش گمانه به قطر 6 اینچ و لوله گذاري  

مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار )مناقصه( :
1،756،000،000 ریال

نوع تضمین شرکت  در فرایند ارجاع کار )مناقصه( : ضمانتنامه بانکي
تاریخ آخرین مهلت دریافت اسناد از سامانه ستاد توسط مناقصه گران: 

1403/05/20

تاریخ آخرین مهلت درج اسناد در سامانه ستاد توسط مناقصه گران:    
                      1403/06/05

تاریخ  گشایش پاکات:1403/06/06   ساعت 10 صبح
 www.setadiran.ir : آدرس دریافت اسناد الکترونیک

آدرس پستي مناقصه گزار :
کدپســتي   /  144-69361 پســتي  صنــدوق   / چــوار  بخــش   / ایــلام 

6937170110 /دبیرخانه کمیسیون مناقصات
* مناقصه گران مي توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 2077 و 

32912850-084 )دبیرخانه کمیسیون مناقصات( تماس حاصل فرمایند.

روابط عمومي شرکت پالايش گاز ايلام
شناسه: 1763810 - م الف: 1 

جناب آقای ترابی
حسن انتصاب شایسته جنابعالی بعنوان

 سرپرست روابط عمومی و امور بین الملل هلدینگ پترو پالایش نفت اصفهان 
 را صمیمانه تبریک عرض نموده و توفیق روز افزون شما را در پیشبرد

 اهداف این مجموعه از درگاه خداوند متعال خواستاریم.

گزارش جمله از روند تصویب سند ملی سینما در روزهای پایانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی دولت سیزدهم

گردنسینمازیرتیغتصویبهایلحظهآخری

نمایندگی روزنامه جمله -استان اصفهان

17
مرداد

 بر تلاشگران این عرصه
مبارک باد. 



 یادداشتِ رسیده به »جمله«  درخصوص ظرفیتی به نام »محمدباقر نوبخت«
 به عنوان یکی از گزینه های ریاست دستگاه تعلیم و تربیت کشور در دولت چهاردهم؛

سیاست 02J O M L E H N E W S P A P E R

Politics

یادداشت

بین الملل

ضرورت تعامل دولت_مجلس

محمد امیر

نماینده اهواز در مجلس دوازدهم

 تشــکیل شورای راهبری توسط آقای پزشکیان و مشاورانش برای انتخاب 
اعضــای کابینــه، هــم کار خــوب و هم روندی شــفاف بــود. در این شــورا و 
کارگروه ها، از طیف های مختلف استفاده شده است. رایزنی و تعامل این شورا با 

احزاب و تشکل ها که با محوریت آقای ظریف است، قابل تحسین است.
عــده ای می گوینــد برخی مجلســی ها به مانند مجلســی های گذشــته بــه دنبال 
ســهم خواهی از دولت هســتند. طبیعی اســت که عده ای از نمایندگان افرادی را 
به واســطه شــناختی که دارند به دولت معرفی می کنند و بکارگیری آن ها باعث 
حمایت بیشتر آن ها از دولت می شود. ولی یادمان باشد که مجلس، محلی برای 
نشــان دادن دموکراسی و تضارب آرا است. افرادی که توسط رییس جمهور به ما 
معرفی می شوند، وارد کمیسیون ها خواهند شد و سپس برای گرفتن رای اعتماد 
به صحن مجلس می آیند. در این مکانیزم که ۲۹۰ نماینده باید رای دهند، عملًا 
موضوع ســهم خواهی یا حذف می شــود و یا به صفر می رسد، زیرا شخصیت آن 
فرد و برنامه هایش در رای نمایندگان، ملاک است. افراد با هر سلیقه ای که دارند، 
اظهارنظر هایــی می کننــد و این موضوع، دولت را با فشــار افــکار عمومی مواجه 
می کنــد. اصل موضوع این اســت که دولت در وهله اول بــا برنامه ریزی، اقتصاد 
کشــور را سامان دهد و ســفره مردم را رنگین تر کند. از طرفی، شعار هایی که داده 
و به حوزه های دیگر مربوط می شــود را تحقق دهد تا رضایت نســبی در جامعه 
ایجاد شــود.در حال حاضر، کشــور در حوزه سیاســی، آرامش دارد و این موضوع 
مخصوصاً در رابطه با کشــور های همســایه به عینه دیده می شود و فعالیت های 
آقای رئیســی در آن سه ســال، تاثیرگذار بوده اســت. با این حال، انتظارات مردم 
در حوزه اقتصادی بالاســت و از دولت چهاردهم انتظار دارند تا شــرایط را بهبود 
ببخشــد. از این رو منطقی نیســت که مثلًا عده ای بگویند اســب زین شده تحویل 
دولت چهاردهم شده است و ملاک در این رابطه، مردم هستند که واقعیت ها را 
لمس کرده و می کنند. همچنین یک موضوعی که در این هفته ها بار ها راجع به 
آن صحبت شــده است، انتصابات دقیقه نودی در دولت سیزدهم است. دولت 
چهاردهــم، نهایتاً تا چند هفته دیگر، شــکل می گیرد. از این رو افــرادی که در این 
هفته ها، ســمت گرفتند باید بدانند شاید در دولت چهاردهم، جایگاهی نداشته 
باشند. من فکر نمی کنم این انتصابات خللی در کار دولت آقای پزشکیان ایجاد 
کند، چون از این جا به بعد، تصمیم گیر آن ها هستند، ولی به نظرم بهتر این بود 
که وزرا و مجموعه های آن ها براساس نامه آقای مخبر عمل می کردند، البته این 
را هم باید بگویم که در برخی جا ها نباید کار را معطل گذاشت. در هر صورت جا 

دارد در دولت چهاردهم این انتصابات بررسی شود.

 ناخدای کشتی طوفان زده آموزش و پرورش
به مناسبت فرارسیدن17 مرداد روز خبرنگار؛ 

خبرنگاران و مبارزه در سه جبهه

خبرنگاری و مســئولیت در حوزه رسانه شغلی سهل و ممتنع 
اســت به این معنا که اگر از بیــرون و از فاصله دور به آن نگاه 
کنید، به نظر می آید شــغلی آســان است و هر فردی می تواند از پسِ 
آن برآید اما زمانی که وارد آن شــوید تازه متوجه می شوید مشکلات 
و موانــع در ایــن شــغل، هــر لحظه به شــکلی تازه اســت و تدبیر این 

مشــکلات، انرژی و توان زیادی از انسان می برد.  
تردیدی نداریم که انجام درســت این شــغل، به چیزی شــبیه عشق 
نیاز دارد و اگر عشــق نباشــد، فرجام کار در رســانه به بی راهه رفتن و 

بی آبرو شــدن یا ترک کار و مسئولیت منجر خواهد شد.
افزون بر عشــق و علاقه، فاکتور بســیار مهم درخصوص کار در حوزه 
رســانه، دانش حرفه ای است. در حوزه خبر و رسانه نمی توان مانند 
دندان ســاز تجربــی عمــل کــرد بلکــه دقیقــاً بایــد یک دندانپزشــک 
حــاذق بــود کــه می داند چــه زمانی بیمــار بــه جرم گیری ســاده نیاز 
دارد، چه زمانی باید دندان را ترمیم کرد و چه زمانی لازم اســت به 

عصب حمله ور شد.
هم اکنــون هــم در ســطح ملــی و هم در ســطوح محلی، رســانه های 
بســیاری مجوز دارند و فعال هســتند اما تنها چند رســانه هســتند که 
بــا تولید محتــوای دائم و انتشــار منظم و همچنیــن فعالیت موازی 
در فضــای مجــازی، می توانند نگاه و نظر مخاطــب را به خود جلب 

کنند و بقیه در دولت این رســانه ها به حیات خود ادامه می دهند.
جای تأســف اســت کــه بگوییم قــدر و جایــگاه خبرنــگاران و فعالان 
رســانه، آن گونه که شایســته اســت دانســته نمی شــود و حرمت شان 
پــاس داشــته نمی گــردد امــا تنها بــرای آگاهی مدیران ارشــد کشــور 
لازم اســت بگوییم این کهنه ســربازان عرصه آگاهی و اطلاع رســانی 

همزمان در ســه جبهه درحال مبارزه هستند.
نخســت جبهــه اطلاعــات و بــا ایــن مبــارزه تــلاش دارند بــه آگاهی 
جامعــه بــا گزاره های بهداشــتی کمــک کنند. بــرای درک ارزش این 
بخــش از کار فعــالان رســانه کافــی اســت بدانیــم در جامعــه ای که 
شهروندانش دسترسی به اطلاعات سالم و گزاره های درست داشته 
باشــند، فضــا و مجــال برای شــایعه بســیار تنــگ و محدود می شــود 
ضمــن این کــه قدرت تحلیل شــهروندان نیــز ارتقا می یابــد و همین 
آگاهی عمومی یکی از زیرســاخت های نامحســوس توســعه اســت و 
از ایــن منظر باید گفت فعالان رســانه در مســیر توســعه همه جانبه 

کشور حرکت می کنند. 
دوم مبــارزه آنان در حوزه اقتصاد و معیشــت اســت کــه به ویژه طی 
چهار تا پنج ساله اخیر به تنگنای بدی افتاده اند و لازم است مدیران 
ملــی به ویــژه وزارت فرهنگ و ارشــاد دولت چهاردهــم و همچنین 
بــه ایــن صنــف شــریف دســت  از   مجلــس دوازدهــم در حمایــت 

 اقدامی بزنند. 
ســومین مبــارزه خبرنــگاران و فعــالان رســانه مبــارزه بــا امپراتوری 
رســانه ای غرب و همچنین جریان برانداز اســت که در یک نگاه کلی 
همــه خبرنگاران و فعالان رســانه داخلــی را خودفروخته و خائن به 

مردم می دانند.
در پایــان ایــن روز را به همه فعالان رســانه تبریــک می گویم و برای 

آنان در ســال کاری جدید موفقیت آرزو دارم. 

 یادداشت سردبیر به بهانه ی ناکامی صنایع 
در ساخت نیروگاه؛

 شکست معنادار در اجرای 
برنامه هفتم  

ســخنگوی فراکســیون امنیت انرژی مجلس با انتقاد از روند کند احداث 
نیروگاه توسط صنایع انرژی بر گفت: تاکنون حتی یک هفتم نیروگاه های 

مورد تاکید در تفاهم نامه هم وارد مدار نشده است.
انتقاد این نماینده به توافقی است که بر اساس آن قرار بود برخی صنایع 
مادر و انرژی بر برای تأمین نیازهای خود اقدام به ساخت نیروگاه کنند و 
بر اساس قانون، برق خود را از طریق احداث نیروگاه تأمین کنند. اما این 
اتفاق هنوز نیافتاده و عقب ماندگی صنایع از ساخت نیروگاه جدی است

تفاهم نامه ای میان وزارت صمت و نیرو برای اجرای طرح مذکور منعقد 
شــده با این وجود روند احداث نیروگاه توســط صنایــع انرژی بر به کندی 
پیش می رود و تاکنون حتی یک هفتم نیروگاه های مورد تاکید در تفاهم 

نامه هم وارد مدار نشده است.
اما صنایع کمبود منابع ارزی و تحریم ها را ازجمله موانع بزرگ ساخت 
نیروگاه می دانند و از سوی دیگر واحدهای تولیدی از قطعی برق خسارات 
زیادی دیده اند و این مســئله موجب از بین رفتن ارزش افزوده صنعت 

شده است.
در همین رابطه رئیس خانه صمت ایران گفته اســت که: این مشــکلات 
زیرساختی گریبان بخش تولید و صنعت کشور را گرفته است؛ قبلًا اعلام 
شــده بود که قطعی برق واحدهای تولیدی هفته ای یک روز خواهد بود 
اما کم کم به هفته ای دو روز رســیده که نگرانی زیــادی را برای واحدهای 

تولیدی ایجاد کرده است.
کارشناســان معتقدنــد خســاراتی که قطعی بــرق به تولیــد وارد می کند 
قابل جبران نیســت زیــرا زنجیره تولید بهم می خورد، مــواد اولیه از بین 
مــی رود، کارگــر تکلیف خــود را نمی داند و… متأســفانه هیچ کســی هم 
پاســخگو نیســت که چگونه می توان شــرایط تأمین برق تولید را اصلاح 
کرد.یکــی از بزرگترین زیان دیدگان قطعی برق صنایع فولادی هســتند، 
انجمــن تولیدکنندگان فولاد طی نامه ای بــه وزارت نیرو ضمن انتقاد از 
اجرایــی نشــدن توافقات فیمابین، اعــلام کــرد: از روز ۲۰ تیر ماه به دلیل 

محدودیت های شدید برق، تقریباً تولید فولاد کشور متوقف شده است.
به گفته فعالان عرصه فولاد به دلیل محدودیت های انرژی در سال ۱۴۰۱ 

حدود ۳ میلیارد دلار خسارت مربوط به عدم النفع تولید داشتیم.
از ســوی دیگــر در ســال ۱۴۰۱ ارزش افــزوده بخــش ســاخت صنعتی دو 
تریلیون و هشــتاد و شــش هزار میلیارد تومان بوده اســت. از طرف دیگر 
بایــد توجــه کرد هر ســال وضعیت نســبت به ســال قبل بدتر می شــود. 
جالب اینجاست که در سال ۱۴۰۱ قطعی برق برای صنایع شش ساعت 
در هفته بوده اســت اما در ســال ۱۴۰۲ به دوازده ساعت در هفته افزایش 
یافته و امســال، یعنی در سال ۱۴۰۳، میزان تعطیلی صنایع به بیست و 
چهار ســاعت در هفته رسیده اســت. آن وقت با واژه پردازی می گویند که 
مدیریــت کردیــم و تعطیلی یک روز در هفته اســت. در همین تعطیلی 
بیســت و چهــار ســاعت در هفته، هــم بانک ســودش را می گیــرد و هم 
صنعتگــر باید حقوق کارگرش را بدهد اما نــه وزیر صمت و نه وزیر نیرو 

هیچ توجهی به این موضوع ندارند.  
در همیــن رابطه رییس کمیســیون انــرژی اتاق بازرگانی نیــز در گفتگو با 
خبرگزاری خبرآنلاین با تایید بحران در بخش صنعت، می گوید: واقعیت 
این است که ما از ده سال قبل بحران امروز را پیش بینی می کردیم. همان 
ده ســال قبل به وزارت نفت پیشــنهاد دادیم که بخشی از منابع حاصل 
از صــادرات نفت را در انرژی خورشــیدی ســرمایه گذاری کنــد که اگر این 
مهم محقق شــده بود، امروز با برخورداری از مزارع خورشیدی، بحرانی 
در بخــش برق نداشــتیم. آلمان این مســیر را رفته اســت اما متاســفانه 
بی توجهــی بخش دولتی به پیشــنهادات بخش خصوصی در نهایت به 
زیان بخش خصوصی تمام می شود و امروز ما متضرر اصلی هستیم چرا 

که بخش خصوصی برق کافی برای تداوم فعالیت ندارد.

یــادداشت

جمله 
 به قلم: علی اکبر خادمی 

از بیــن گزینه هایی که تاکنــون به عنوان وزیر احتمالی 
آموزش و پرورش بر سر زبان هاست، به نظر می رسد 
»دکتر محمدباقر نوبخت«، سیاست مدار اعتدال گرا 
و اقتصــاددان نهادگرا بهترین گزینه و شایســته ترین 

آنهاست.
نوبخــت این معلّــم و مدیر دغدغه مند بــا کوله باری 
از تجــاربِ یــک دوره مدیر کلــی در آموزش وپرورش 
کرمانشــاه، ســابقه چهار دوره نمایندگــی در مجلس 
شــورای اسلامی و همچنین تکیه بر جایگاه راهبردی 
و خطیــری مثــل ریاســت ســازمان برنامــه و بودجــه 
کشــور در قامــتِ یــک راهبــر و مدیــر اســتراتژیک در 
ســخت ترین روزها و شرایطِ تحریمی کشور، شناخت 
و رویکرد بســیار خوبی به آموزش و پرورش به عنوان 
بزرگ تریــن دســتگاهِ انسان ســازی و تربیــت نیــروی 

انسانی و مولدِ سرمایه اجتماعی دارد.
از  اقتصــاد  دکتــرای  دانش آموختــه  همچنیــن  وی 
از  مدیریــت  دکتــرای  همچنیــن  و  پیزلــی  دانشــگاه 
دانشــگاه آزاد اسلامی واحد علوم و تحقیقات تهران 
است و فعالیت شغلی خود را از اواخر دهه ۱۳۵۰ در 
آموزش و پرورش رشــت آغاز کــرد. نوبخت در چهار 
ادوار مجلــس شــورای اســلامی، در دوره های ســوم، 
چهــارم، پنجــم و ششــم، به عنــوان نماینده رشــت و 
خمام فعالیت می کرد. وی پیشــتر از دولت یازدهم، 
مرکــز  اقتصــادیِ  پژوهش هــای  معــاون  به عنــوان 
تحقیقــات اســتراتژیک مجمع تشــخیص مصلحت 

نظام فعالیت می کرد.
انســانی  سرمایه ســازِ  و  فرهنــگ  بی قــرارِ  مــردِ  ایــن 
و  برنامه ریــزی  درایــتِ  بــا  بودجه گیــری  هنرمنــدِ  و 
ثروت ســازی درون ســازمانی و... بیشــتر از دیگران، با 
آســیب ها و چالش ها و خصوصاً ســوءِ تدبیرهایی که 
این ابََروزارت خانه را به ورطه ســقوط کشــانده است، 

آشنایی دارد.
 اکنــون که حــالِ آموزش و پرورش کشــور اصلًا خوب 
و  یــک تهدیــد جــدّی  نیســت و واقعــاً در معــرض 

ناامیدکننده ای قرار دارد، یک شخصِ کاربلدِ و راهبرِ 
ثابت شــده ای می خواهد که همواره مدافع، راه گشــا 
و تســهیل گرِ مســیرِ منزلــت و معیشــتِ فرهنگیــان 
و بازنشســتگان و  امــور بــه روزِ آموزشــی و پرورشــی 
بــوده تــا بتواند با چاشــنیِ ســواد و درایــت و طراحی 
یک نقشــه راه، اســتراتژی دقیــق و برنامــه عملیاتی 
صحیــح، چالش های موجــود در آمــوزش و پرورش 

از طریــق روابطِ خود و با یک عزم ملّی دســتگاه های 
ذی مدخــل و بــا کمک و هدایــت یک وزیرِ شــاخص 

دلسوز، مقتدر، گره گشایی نماید.
امیدواریــم که دکتــر نوبخت، ایــن معلّــم کهنه کار و 
سربازِ کهن بتواند متفاوت از بقیه مانند یک ناخدای 
امین و کارآ این کشــتی طوفان زده آموزش و پرورش 

را به ساحل امن برساند.

دکتــر محمدباقــر نوبخــت  انصافــاً بــا ایفای نقشــی 
موثر در اجرای متناسب ســازی حقوقِ بازنشســتگان 
عزیــز با جلبِ اعتمادِ میلیون ها بازنشســته، اکنون از 
پایگاهِ اجتماعی خوبی در بین فرهنگیان بازنشســته 
برخوردار اســت و به عنوان یــک قهرمانِ بی بدیل در 
ذهــن و دل شــان، ماندگار شــده اســت گرچــه برخی 
قصد داشــتند با شــیطنت های سیاســی، مســئولیت 
تاخیر در اجرای  رتبه بندی را به شــانه های نوبخت و 
ســازمان برنامه و بودجه گــره بزنند امّا دقیقاً یادمان 
هست که علی رغم همه مشغله ها، هر بار که خدمت 
دکتر نوبخت رســیدیم نه تنها، ایشــان بــا آغوش باز 
پذیــرای نماینــدگانِ معلّمــان و بازنشســتگان عزیــز 
بودنــد و حتــی به دفعــات و به کرّات چــه حضوری و 
چــه در مکالمــات تلفنــی اعــلام می کردنــد به جــای 
و...،  فوق العاده هــا  همچــون  مطالباتــی  پیگیــری 
پیگیــرِ رتبه بنــدی معلّمان باشــید. امروز به روشــنی 
برای همگان مشــهود و ملموس اســت که هم وزن و 
هم تراز دانســتنِ نوبخت با احترام به دیگر گزینه ها، 
یــک قیــاس مع الفارق اســت.نوبخت به عنــوان یک 
بِرنــدِ وزین و با مَشــی و مــرام سیاســی اعتدال گرایی 
خــود، اثبــات خواهد کرد می تواند بــا به کارگیری یک 
تیم توانمنــد و کارآمد گامی اثربخش برای معلّمان 

و آموزش و پرورش این کشور بردارد.
یقینــاً  نوبخت به دولتی بودن شــأن تعلیم و تربیت، 
تقویت مــدارس دولتی و برابری و عدالت آموزشــی 
مــدارسِ  ترویــجِ  به دنبــال  هیــچ گاه  و  دارد  ایمــان 

شکست خورده چارتری نبوده و نخواهد بود.
آری نوبخــت با کلوله باری از تجــارب و اندوخته های 
علمی و پژوهشــی، چالش های آمــوزش و پرورش را 
خوب می شناسد و نسبت به چاکراه ها و برون رفت از 
معضلات مختلف، آگاهی، تسلّط و برنامه  متناسب 
دارد. او بــه دنبــال ســاماندهی وضعیــتِ مــدارس، 
بهبودِ معیشــت و ارتقای منزلــتِ معلّمان، حمایت 
از بازنشســتگان، نیروهای خدماتی و حق التدریســی 
و رفــع نیازهــای  آموزش و پرورش به طُرُقِ شایســته 
اســت و از ایــن منظر بــر افزایش رضایــت عمومی و 

امیدآفرینی کمک شایانی خواهد کرد.
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 اکنون که حالِ آموزش و پرورش کشور اصلاً خوب نیست و واقعاً در 
معرض یک تهدید جدیّ و ناامیدکننده ای قرار دارد، یک شخصِ کاربلدِ 
و راهبرِ ثابت شده ای می خواهد که همواره مدافع، راه گشا و تسهیل گرِ 

مسیرِ منزلت و معیشتِ فرهنگیان و بازنشستگان و  امور به روزِ آموزشی 
و پرورشی بوده است.
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خبـر ویـژه

کمال الدین پیرمؤذن در گفتگو با جمله:

 دولت با همراهی رهبری و مردم 
موفق خواهد شد

آمریکا: برای ایران پیام  ارسال کردیم

کمال الدیــن پیرمــؤذن در گفتگــو بــا »جملــه« 
بــا گفتــن اینکــه »همه بایــد کنار دولت باشــند« 
ادامــه می دهــد: دو بــال »رهبــری« و »مــردم« 
دولــت چهاردهــم را همراهــی خواهنــد کــرد تا 
انشــاءالله مشــکلات یکــی پــس از دیگــری رفــع 
اقتصــادی،  آرامــش  کنــار  در  جامعــه  و  شــوند 
اتحــاد و انســجام را به طور پررنگــی تجربه کند. 
بر همین اســاس آقای پزشــکیان با برخورداری 
از سیاســت های حمایت های رهبــری با ذکاوت 
نظــام و همچنیــن اقــوام، زنان، جوانــان و همه 
اقشــار مردم فضا را برای فعالیتــی که بتواند در 
نهایت به کارآمدی منجر شود، فراهم می بیند.

نماینده ادوار مجلس شــورای اسلامی در ادامه 
می افزایــد: رییــس جمهــوری منتخــب بــه طور 
کاملا مدبرانه ای اعــلام کردند، حتی آن هایی را 
که به هر دلیل به پای صندوق رای نیامدند، هم 
بــه همراهــی با دولــت دعوت می کنــد و به طور 

یقین مطالبات شان را مثل خواسته های رای دهنده ها پیگیری خواهد 
کرد که این نشانه ای امیدوارکننده به شمار می رود.

ایــن چهره ادامه داد: تنها موضوعی که می تواند ملت و همه آن هایی 
که برای مشــارکت بالا از جان و دل تلاش کردند را دلســرد کند، حضور 
تعداد اندکی تندرو در مجلس است که متاسفانه فعالیت شان به طور 
آشــکاری با مصالح ملت و کشور در تناقض آشکار است؛ بنابراین باید 
ابراز امیدواری کرد، آن ها که اتفاقا خودشان را ذوب در ولایت معرفی 
می کننــد، توصیه های رهبری معظم را جدی بگیرد تا دولت بتواند در 
آرامــش لازم برای اســتقلال و آزادی کشــور و همچنین رفع مشــکلات 

اقتصادی کشور توانمندی اش را به کار بگیرد.
فعــال سیاســی اصلاح طلب تصریــح می کند: مجلــس دوازدهم باید 
در رونــد رای اعتمــاد بــه دولت چهاردهــم فقط نظرات کارشناســی را 
مدنظــر قرار بدهد تا انشــاءالله دولتی قوی تشــکیل شــود و کشــور را به 
ســاحل آرامش برساند. البته یقین دارم که دولت جدیت لازم را برای 
اداره امــور به کار خواهد کرد و اشــتباه های احتمالــی چه از جانب وزیر 

و چــه از جانــب دهیار مــورد توجه قــرار گرفته و 
اصلاح خواهند شــد تا پاســخ مثبتی به حماسه 

بزرگ ملت در روز انتخابات داده شود.
او ادامه می دهد: نکته تاســف آور این اســت که 
در فضــای داخلــی دوقطبی بی فایده ای شــکل 
گرفتــه اســت کــه موجــب خلــل در اداره امــور 
می شــود. حالا کــه انتخابات زودهنگام ریاســت 
جمهــوری بــه خوبی برگــزار و نتیجه مشــخص 
شــد، باید همه در کنار هم قــرار بگیرم و خدای 
ناکــرده اینطــور نباشــد کــه مصالــح سیاســی و 
جناحــی را دلیلــی بر تخریب دولــت، مجلس و 
دستگاه های دیگر قرار بدهیم. کشور ما کشوری 
بسیار غنی است که فقط به اتحاد و آرامش نیاز 
داریم تــا بتوانیم با بهره گیری از پتانســیل های 
عظیم داخلی، موانع رشد و توسعه را یکی پس 
از دیگــری از پیــش رو برداریــم و آرامــش را بــه 

جامعه تزریق کنیم.
وی توضیــح می دهد: تحریم پدیده ای اســت که ســاختار اقتصاد را در 
هر کشــوری که باشد، به هم می ریزد؛ بنابراین دولت باید با هماهنگی 
با حاکمیت وارد بحث و گفت و گویی توام با حفظ مصالح ملی شــود 
تا از طریق احیای برجام و همچنین پیوستن به اف ای تی اف، بتوانیم 
در بازار اقتصاد جهانی حضوری جدی داشــته باشــیم و با کشــور هایی 
که در اقتصاد حرف های زیادی برای گفتن دارند، داد و ســتد کنیم. در 
واقع تولید که شــاخص اصلی پیشــرفت به شمار می رود، بدون جذب 
سرمایه خارجی محال است و به همین دلیل باید برداشتن موانع بین 

المللی در حوزه اقتصاد اولویت جدی برای دولت باشد.
پیرمــوذن در پایــان یادآور شــد: شــرایطی که در این چند ماه مشــاهده 
شــد، بارقه امید را در دل مردم کاشــت؛ بنابراین پزشکیان که اتفاقا در 
مناظره هــا هیچ قولی به مردم نــداد، باید با دقت بالا امور را رصد کند 
و اگر از کســی کوتاهی یا خطایی دید، بدون اینکه چه کســی اســت یا با 
کدام طیف ارتباط دارد، جلوگیری کند تا از این طریق کشــور بر اســاس 

منطق مداری و تکیه به قانون اداره شود.

آمریــکا بــه ایران پیام داده که در »لحظه حســاس« بــرای خاورمیانه 
تنش را تشدید نکند.

بــه گزارش شــفقنا بــه نقــل از رویترز، ســخنگوی وزارت امــور خارجه 
آمریــکا گفت: ایالات متحده از طریق کانال هــای دیپلماتیک از دیگر 
کشورها خواسته اســت که به ایران بگویند تشدید تنش در خاورمیانه 

به نفع آن ها نیست.
ایــن درحالی اســت کــه بلینکن وزیر خارجــه آمریکا گفته »واشــنگتن 
درگیر دیپلماســی شــدید، تقریباً شــبانه روزی برای کمــک به کاهش 
تنش هــا در میــان تــرس از تــدارک حمله تلافــی جویانه ایــران علیه 

اسرائیل است.«
بلینکــن در مراســم امضــای قرارداد بــا همتــای اســترالیایی خود در 
واشــنگتن گفت: »همه طرف ها باید از تشــدید تنش خودداری کنند. 
همــه طرف هــا باید برای کاهــش تنش هــا گام هایی بردارند. تشــدید 
تنــش بــه نفع هیچ کس نیســت. ایــن فقط منجــر به درگیری بیشــتر، 

خشــونت بیشتر و ناامنی بیشتر خواهد شد.«
بــا تشــدید تلاش های سیاســی بــرای منصرف کــردن ایــران از حمله 
به اســرائیل، کاخ ســفید اعلام کرد: جو بایدن، رئیــس جمهور ایالات 
متحــده و کامــالا هریــس، معاون رئیس جمهور، توســط تیــم امنیت 
ملــی خود در مورد وضعیــت خاورمیانه، از جملــه تهدیدات ایران و 
نیروهــای نیابتــی علیه اســرائیل و نظامیان آمریکایی، مطلع شــدند. 
آن هــا همچنیــن در مورد حمله بــه پایگاه هوایی الاســد عراق در روز 

دوشــنبه مطلع شــدند و در مورد واکنش ایالات متحده گفتگو کردند.
در همین حال بلینکن روز دوشــنبه با شــیخ محمــد بن عبدالرحمن 
آل ثانــی، نخســت وزیــر قطــر و بــدر عبدالطــی، وزیــر امــور خارجــه 
مصــر گفتگــو کــرد و در این رابطه گفــت: یکی از نــکات تعاملی که ما 
داشــته ایم این اســت کــه از کشــورها بخواهیــم پیام هایی را بــه ایران 
بدهنــد و از کشــورها بخواهیــم بــه ایــران بفهماننــد کــه تشــدید ایــن 

درگیری به نفع آن ها نیست.

پیام ویژه مصر به ایران و اسرائیل
قاهــره بــه طرف های اســرائیلی و ایرانی اطلاع داده اســت که بخشــی از روند 
تشــدید تنش هــای اخیــر پــس از تــرور اســماعیل هنیــه، رئیس دفتر سیاســی 
حمــاس در تهــران نخواهــد بود و به تلاش هــای خود با هدف کاهش ســطح 
تنــش در منطقــه ادامه خواهد داد.« ایــن موضع گیری مصــر در میانه حمله 
احتمالی ایران در پاســخ به ترور هنیه در خاک خود و افزایش ســطح تنش ها 
در منطقــه انجــام می شــود.به گزارش شــفقنا بــه نقــل از العربــی الجدید، » 
اطلاعــات ارائه شــده به العربی الجدید حاکی از آن اســت کــه قاهره اخیراً به 
تهران اطلاع داده که متعهد است حریم هوایی خود را به روی هرگونه اقدام 
نظامــی کــه وضعیت منطقــه را تهدید می کنــد ببندد و این اقــدام به معنای 
رفتــار خصمانــه علیه ایران نیســت بلکه بــرای حفظ منافــع و حاکمیت خود 
اســت.قاهره همچنین از طریق هیأت امنیتی اســرائیل که روز گذشته شنبه به 
قاهــره ســفر کرده بود، خطاب به تــل آویو تاکید کرد که »بخشــی از یک محور 

نظامی شرکت کننده در دفع حمله احتمالی علیه اسرائیل نخواهد بود.«
پیش از این، »بدر عبدالعاطی«، وزیر امور خارجه مصر با »علی باقری کنی«، 

سرپرست وزارت خارجه ایران تلفنی گفت وگو کرده بود.
بــر اســاس بیانیــه وزارت خارجــه مصــر، ایــن تمــاس تلفنــی در چارچــوب 
تلاش هــای قاهره و تماس ها با طرف های ذیربط با هدف مهار تشــدید تنش 
کنونی که منطقه شاهد آن است، انجام شد. عبدالعاطی طی این گفت وگوی 
تلفنــی تاکیــد کرد تحــولات اخیــر منطقــه، بی ســابقه و دربردارنــده خطرات 
بســیاری اســت و هشــداردهنده گســترش دامنه درگیری هاســت به نحوی که 
ثبات کشــورهای منطقــه را تهدید می کند لــذا برای جلوگیری از خارج شــدن 
اوضاع از کنترل، همه طرف ها باید آرامش و خویشتنداری خود را حفظ کنند.

J O M L E H

J O M L E H

سرمقــاله

مهدی روحی/

مدیـر مسئـول

ملیحه منوری



مدیر عامل شستا مطرح کرد؛

هدف گذاری سود ۵۷۰ همتی شستا برای سال جاری

 گزارشی از آخرین وضعیت ماشین آلات معدنی 
در ایران؛

خطر زمین گیر شدن معادن 
در سایه کمبود ماشین آلات 

باکیفیت 

گزارشی از آخرین وضعیت ماشین آلات معدنی در ایران؛

خطر زمین گیر شدن معادن 
در سایه کمبود ماشین آلات 

باکیفیت 

صفحه  04
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اختصاصی

J O M L E H N E W S P A P E R

مدیرعامل بانک پاسارگاد در سومین کنفرانس ملی تحول دیجیتالی 
تشریح کرد؛

 اهمیت وظیفه رهبری 
تحول دیجیتال انسان محور

»عارف نــوروزی«، مدیر عامل شــرکت ســرمایه گذاری 
تأمین اجتماعــی )شســتا( طی یک نشســت خبــری در 
جمــع خبرنگاران گفــت: در ایام اخیر اتفــاق مهمی در 
شســتا تجربه شــد کــه آن پذیرفته شــدن شــرکت نفت 
ســتاره خلیج فارس در بورس اســت و از آنجایی که این 
شــرکت یکی از بزرگترین دارایی های کشــور است و وارد 
بازار سرمایه و بورس شده، بی شک اتفاق مهمی برای 

بازار سرمایه کشور است.
وی افــزود: اخیرا با توجه به اتفاقاتی که منطقه رخ داده 
با کاهش ارزش سهام در بورس مواجه هستیم. شرکت 
شستا تشکیلاتی است که بیش از ۱۰ درصد بازار سرمایه 
کشور را به خود اختصاص داده است و متاسفانه تحت 
تاثیر اتفاقا اخیر قیمت سهم بسیار کمتر از ارزش ذاتی 
آن شــده اســت و تحت تاثیر اتفاقات اخیر ارزش دلاری 
شستا در بازار سرمایه، یک سوم ارزش واقعی و ذاتی آن 

شده است.
مدیر عامل شستا خاطر نشان کرد: به عقیده بسیاری از 
کارشناسان امروز زمان خرید سهام است نه فروش آن و 

طبیعتا با برطرف شدن مسائل بازار باز می گردد.
هلدینگ هــای  و  شســتا  کــه  آنجــا  از  گفــت:  نــوروزی 
چهارده گانــه آن وزن بالایــی در باراز ســرمایه دارند، بی 
شم سهامداران این شرکت باید در شرایط فعلی بروس 

مراقب سرمایه های خود باشند تا متحمل ضرر نشوند.

سهامداران ستاره خلیج فارس کدام   
شرکت ها هستند؟

وی افزود: در رابطه با شرکت نفت ستاره خلیج فارس، 
این مجموعه سال ۱۳۸۵ تاسیس شد و در حال حاضر 
۴۹ درصد ســهام آن مربوط به نفت و گاز و پتروشــیمی 
شستا، ۳۴.۵ درصد آن مربوط به مجموعه بازنشستگی 

نفت و ۱۷.۵ درصد آن مربوط به دولت است.
مدیر عامل شستا با اشاره به اهمیت ملی شرکت نفت 
ســتاره خلیج فارس گفت: امروز محصــولات راهبردی 

مهمی از جمله ۴۰ درصد بنزین کشــور که شامل تولید 
روزانه ۴۵ میلیون لیتر بنزین، ۱۲ میلیون لیتر گازوئیل و 
گوگرد و ســوخت جت اســت توسط شرکت نفت ستاره 
خلیج فارس تولید می شود که سالانه بیش از ۱۴ میلیارد 

دلار صرفه جویی برای کشور دارد.
نوروزی به ارزش شــرکت ستاره خلیج فارس اشاره کرد 
و گفت: این مجموعه با ۳.۴ میلیارد دلار سرمایه گذاری 
تاســیس شد و ارزش امروز آن حدود سه الی چهار برابر 

ارزش زمان سرمایه گذاری است.
وی افــزود: امــروز حــدود ۴۰۰۰ نفــر نیــروی انســانی به 
صــورت مســتقیم و چندیــن هــزار نفــر به صــورت غیر 

مستقیم در این شرکت مشغول به کار هستند.

بزرگترین پالایشگاه گازی جهان  
مدیر عامل شســتا با اشــاره به اهمیت و جایگاه شرکت 
نفت ســتاره خلیــج فارس گفت: شــرکت نفت ســتاره 
خلیج فارس امروز بزرگترین پالایشــگاه میعانات گازی 
جهــان اســت کــه در ســال ۱۳۹۷ رئیس جمهــور وقت 
دســتور بورســی شــدن این شــرکت را داد، امــا به خاطر 
برخی مشکلات برای بورسی شدن با مشکل روبرو شد، 
امــا در چنــد ماه اخیر شــرایط و ابهامــات ارزی آن برای 
بورسی شدن برطرف شــد و بلاخره این شرکت بورسی 

شد.
نوروزی به عملکرد شــرکت شستا در سال گذشته اشاره 
کرد و گفت: در سال گذشته تحقق درآمدهای عملیاتی 
شســتا ۲۷۹ همت بود که برای ســال جاری ۵۷۰ همت 
هدف گذاری شده است. یعنی ۱۰۴ درصد افزایش برای 

سال جاری مد نظر قرار گرفته است.
وی گفت: همچین در سال گذشته شستا سود ۵۳ همتی 
کســب کــرد که برای ســال جاری به بیــش از ۲۰۰ همت 
هدف گــذاری شــده اســت. در طــرف دیگر درآمــد ارزی 
شســتا در ســال ۱۴۰۲ حدود ۱.۸ میلیارد دلار بود و برای 

امسال به ۲.۸ میلیارد دلار هدف گذاری شده است.

مدیــر عامــل شــرکت ســرمایه گذاری تأمین اجتماعــی 
)شستا( در ادامه گفت: شستا در سال گذشته سهم چهار 
درصدی از درآمدهای ارزی کشــور داشــت و برای ســال 
جالی در تلاش هســتیم که این ســهم به شــش درصد 
برســد. همچین سال گذشته ۴۰ همت ســرمایه گذاری 
در طرح ها صورت گرفته که برای امسال با ۲۷۵ درصد 
رشــد به ۱۵۰ همــت افزایش هدف گذاری شــده و مقرر 
است تا نیمه سال بیش از ۶۰ درصد برنامه تحقق پیدا 

کند.

تحقق ۲۶ همتی پژوهش  از ابتدای سال  
نوروزی با اشــاره به میزان سرمایه گذاری شستا در طرح 
ها گفت: از ابتدای سال جاری تا امروز بیش از ۲۶ همت 

از پروژه های سال جاری به بهره بردار رسیده است.
وی اظهار کرد: در سال جاری ۵۰ درصد افزایش سرمایه 
در شرکت های بورسی شستا صورت گرفته است. میزان 
افزایش سرمایه در شرکت های شستا ۲۸.۵ همت بوده 

که برای امسال ۶۳.۵ همت هدف گذاری شده است.
مدیر عامل شستا افزود: سال گذشته ۶۹ پروژه در شستا 
و با حجم ۱۱۴ همت محقق شد که برای سال جاری به 
۱۴۰ طرح با حجم نقدینگی ۱۹۰ همت سرمایه گذاری، 
هدف گذاری شــده که ۴۰ درصد آن تا امروز تحقق یافته 

است.
نــوروزی بــا اشــاره بــه موضــوع و بحث عدم شــفافیت 
در رابطــه بــا شســتا گفــت: از مجمــوع ۲۷۶ شــرکت 
زیرمجموعه شســتا، ۱۸۴ شرکت مدیریتی و ۹۲ شرکت 
غیر مدیریتی اســت که مدیریت ۱۸۴ شــرکت مدیریتی 
در دست شســتا است و ۷۶ شرکت آن بورسی هستند و 
تمام اطلاعات آنها در بورس وجــود دارد. علاوه بر این 
دیگر شــرکت های غیر بورســی زیر مجموعه بروسی ها 
هســتند که متعاقــب آن تمام اطلاعــات و ریز جزئیات 
آنها در سامانه بورس وجود دارد. با این حال گزارش ۹۷ 
درصد از ۱۸۴ شرکت از نظر بازرسی و حسابرسی مقبول 

شده است.

شستا در مسیر شفافیت  
وی دربــاره شــفافیت در شســتا گفــت: ما بــا ۱۱۴ همت 
ســرمایه گــذاری پروژه ای داشــتیم کــه این بــه ۱۹۰ هزار 
میلیــارد تومــان پــروژه رســیده اســت. در ایــن شــرایط 
شفافیت بسیار مهم است. ۹۲ شرکت ما غیر مدیریتی 
اســت کــه توســط مــا مدیریــت نمی شــود. ۷۶ شــرکت 
مدیریتی ما نیز بورسی هستند و باوجود مدیریت توسط 
شســتا اطلاعــات شــان روی بــورس می آید. بســیاری از 
شــرکت های غیر بورســی مدیریتی ما نیز زیر مجموعه 
شــرکت های بورســی هســتند و اطلاعات شــان شــفاف 
اســت. نتیجه این شفافیت این است که از ۱۷۴ شرکت، 
۹۷ درصــد شــرکت ها از نظــر گزارش حســابرس کاملا 
تمیز هستند و حتی توصیه ارشادی و بند الحاقی توسط 

حسابرس و بازرس نداشتیم.
نوروزی خاطرنشــان کــرد: مــا ۳۶۰۰ پرونــده مفتوح در 
مراجع قضایی داشتیم که ۱۱ هزار میلیارد تومان آن در 
این یکسال مختومه شــده و ۲۴۰۰ پرونده باقی مانده با 
کمک دستگاه قضایی قرار است به ما کمک کند. حجم 
قابل توجهی از کارهای قضایی تاکنون انجام گرفته شده 
است. درباره مالیات تشــخیصی و ابرازی شرکت ها نیز 
موارد اختلافی زیادی با ســازمان امور مالیاتی داشــتیم 
که در جریان شفاف سازی با تعامل دو سویه بسیاری از 
موارد اختلافی را رفع کردیم. برخی پرونده ها اگر باعث 
محکومیت می شد، کلیه اموال شستا باید ضبط می شد 
اما تدبیر ما در موارد ارزی ۱۲۰ میلیون دلاری در رایتل و 

کشتیرانی و سایر موارد، مانع از این ضربه به شستا شد.
ایــن مدیر اجرایــی دولت ســیزدهم تاکید کــرد: برنامه 
داریم تا آخر امسال تا ۴۰ دفتر مرکزی پرخرج در تهران 
جمــع شــود. ۲۰ دفتر دیگر را نیز تاکنــون جمع کردیم و 
به شهرستان محل کار فرستادیم زیرا هیچ دلیلی برای 

آنکه در تهران بمانند، وجود نداشت.

ســازمان توسعه تجارت از تمدید مهلت بازگشــت ارز پروانه های صادراتی 
ســال ۱۴۰۲ تــا پایان ۳۰ مهرمــاه خبر داد. به گزارش خبرنگار مهر، ســازمان 
توســعه تجــارت ایران با صدور بخشــنامه ای ضمن ابلاغ مصوبات بیســت 
ک دومین نشســت کارگــروه بازگشــت ارز حاصل از صادرات اعــلام کرد که 
مهلت بازگشت ارز پروانه های صادراتی سال ۱۴۰۲ مشروط به رعایت سقف 

بازگشت ارز ظرف مدت ۱۵ ماه، تا پایان ۳۰ مهر ماه تمدید شده است.
همچنین مهلت ایفای دیون ناشی از تعهدات ارزی صادرات سال ۱۳۹۷ تا 

پایان آذرماه تعیین شد.

صفحه 03

توسط بانک صادرات ایران؛

دریافت ارز اربعین از »سپینو« در کمتر از یک دقیقه

اختصاصی جمله
گروه اقتصادی

واردکننــدگان  و  تولید کننــدگان  انجمــن  دبیــر 
ماشین آلات سنگین معدنی، ساختمانی و راهسازی 
بــه اقتصاد آنلایــن گفــت: وزارت صمت بــه دلیل 
ماشــین آلات  واردات  بــرای  موردنیــاز  ارز  کمبــود 
معدنی، تولید را به شرکت ها دیکته کرد و به سمت 
تولید ماشــین آلات داخلی با کیفیت پایین و هزینه 

بالا رفتیم.
طبق آمــار وزارت صمــت، حدود ۱۷ هزار دســتگاه 
ماشــین آلات فعــال در معــادن کشــور داریــم، امــا 
به نظر می رســد با توجه به میزان ماشین آلات وارد 

شده، این آمار صحیح نباشد.
واردکننــدگان  و  تولید کننــدگان  انجمــن  امــا 
ماشین آلات سنگین آمار وزارت صمت را زیر سوال 
می برد و مدعی است در صورت صحت آمار وزارت 
صمــت و بــر اســاس روش هــای علمی و متــداول، 
باید با ۱۷ هزار دستگاه ماشین آلات فعال معدنی، 
نزدیک به چهار میلیون تن در ســال برداشت مواد 
معدنی داشــته باشیم، اما در بهترین حالت تقریبا 
زیر 6۰۰ هزار تن در سال برداشت می کنیم؛ بنابراین 
آمــاری کــه از ماشــین آلات معدنی گفته می شــود، 
واقعی نبوده و تعداد ماشین آلات فعال در معادن، 

پایین تر از این عدد است.
اکثر ماشــین آلات معدنی بســیار فرســوده و در حد 
قراضه هســتند و تعــدادی نیز قابلیت اســتفاده در 
معــادن را ندارنــد، ولی بــا توجه به ســوخت ارزان، 
معدن داران سهمیه ســوخت آنها را دریافت کرده 
و مشــخص نیســت در کجــا و بــه چه صــورت مورد 
استفاده قرار می گیرد و این نقطه ابهام که آیا مازاد 
مصرف ســوخت  قاچاق می شــود یا خیــر باید رفع 
شــود. به دلایل مختلف از جمله شرایط تحریمی، 
هزینــه زیــاد تامین زیرســاخت های تولیــد، واردات 
بســیار ســخت و مشــکل تامیــن قطعــات اصلــی، 
تیــراژ پاییــن، دریافــت تســهیلات  گــران از بانک ها 
و قطعــی بــرق و گاز، ماشــین آلات تولیــدی از نظر 

قیمت قابل رقابت با کالای مشــابه خارجی نیست 
و قیمت بالاتری دارد و تا حدودی باعث نارضایتی 
معدن داران شــده که به حق اســت، چــرا که هزینه 
تولید ماشــین آلات بــرای شــرکت های تولیدکننده 

بالاست.
امــا وزارت صمــت نظــر دیگــری دارد و مثــل دیگر 
بخشــهای دولــت ســیزدهم مدعــی موفقیت های 
چشــمگیر و کیفیت بالای ماشین آلات تولید داخل 
است که البته بررسی های تخصصی نشان دهنده ی 
فاصله بسیار زیاد تولیدات داخلی با همتای خارجی 
خــود اســت. از ســوی دیگر معــاون طرح و توســعه 
صنایع معدنی ایمیدرو گفت: عمر نیمی از ماشین 
آلات معدنی کشــور بیش از ۲۰ ســال اســت و لوازم 

یدکی این ماشین آلات نیز در کشور وجود ندارد.
او ادامه داد:متاســفانه نوســازی ماشــین آلات روند 
خوبی را طی نمی کند باوجود اینکه کشور ما ظرفیت 
بالایی در بحث معادن دارد اما با عملکرد پایین در 
بخش فرسودگی ماشین آلات معدنی نمی توانیم 

رشد خوبی داشته باشیم .
آقاجانلــو افزود: ظرفیت مس کشــور ۳ برابر میزان 
فعلی است و با فرسودگی بخش ماشین آلات این 
میــزان کاهش می یابد این نوســازی ماشــین آلات 

مستلزم تامین ارز مناسب خواهد بود.
به گزارش جمله عمر ناوگان ماشین آلات صنعتی 
کشــور بالای ۲۰ اســت و لوازم یدکی آنها نیز موجود 
نیســت به طوری که  دربیشتر کشــور های  دنیا عمر 
این ماشین آلات ۵ سال است.هم محدودیت های 
ارزی و هــم بحث های مبتنــی بر تحریم ها و فقدان 
نمایندگی ها باعث شده است که هزینه این حوزه ها 

افزایش یابد.
فرســودگی ماشــین آلات معدنــی ســبب آلودگــی 
محیط زیســت، افزایش مصرف سوخت و افزایش 
هزینــه  تمام شــده می شــود، از طرفی این ماشــین 
آلات بهــره وری مناســبی ندارنــد، اقــدام جدی ای 
کــه در این زمینه باید صورت گیرد این اســت که در 
کنار حمایــت از تولید داخل، واردات ماشــین آلات 

معدنی فرسوده نیز انجام شود.

تمدید مهلت بازگشت ارز اقتصادیاقتصادی
پروانه های صادراتی سال 
۱۴۰۲ تا پایان مهر
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صنعتبیمه

بازدید سرزده مدیرعامل صندوق بازنشستگی 
کشوری از خدمت رسانی بیمه ملت به بازنشستگان 

مدیرعامــل صندوق بازنشســتگی کشــوری به صورت ســرزده، از 
شعبه بیمه ملت واقع در خیابان انقلاب تهران بازدید کرد. وی در 
این بازدید ضمن گفت وگو با بازنشستگان و مراجعان، از نزدیک 
در جریان مشکلات و دغدغه های آن ها و همچنین روند خدمت 

رسانی بیمه ملت به بازنشستگان محترم قرار گرفت.
به گزارش روابط عمومی بیمه ملت، مهدی مســکنی همچنین 
بــا مدیــر و کارکنان شــعبه بیمــه ملت دیــدار کــرد و بــر اصلاح و 
بهبــود فرایندها در زمینه های مختلف، به ویژه در حوزه پرداخت 

هزینه های درمانی، تاکید کرد.
 در پی این بازدید، مقرر شــد تا شرکت بیمه ملت گزارشی جامع 
از اقدامات انجام شده برای رفع برخی از دغدغه ها را به صندوق 

بازنشستگی کشوری ارائه دهد.
مدیرعامــل صنــدوق بازنشســتگی کشــوری بــا بیــان اینکــه رفع 
مشــکلات بازنشســتگان از اولویت های اصلی صندوق اســت، بر 
لزوم تســهیل امور و ارائه خدمات بهتر به این قشــر جامعه تاکید 
کرد. وی همچنین از بیمه ملت خواســت تا با همکاری صندوق، 

گام های موثری در جهت بهبود وضعیت بازنشستگان بردارد. 
مسکنی در پایان ضمن قدردانی از اقدامات و تلاش های مجموعه 
بیمه ملت، بر رفع ســریع مشــکلات و ارائه گزارش های مســتمر 
بــه صندوق تاکیــد کرد. پس از ایــن بازدید، تعــدادی از معاونین 
و مدیــران شــرکت بیمه ملــت گزارشــی از رونــد امــور و اقدامات 
انجام شــده توسط این شــرکت برای خدمت رســانی مناسب به 
بازنشستگان محترم را به مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری 

ارائه کردند.

معاون وزیر صمت به مهر اعلام کرد؛

راه اندازی ۶۵۰ کارگاه تولیدی در 
شهرکهای صنعتی

معــاون وزیــر صمت ضمــن اشــاره بــه راه انــدازی ۶۵۰ کارگاه تولیدی در 
شهرک های صنعتی طی سال جاری گفت: در کنار تولید باید به برندسازی 

هم توجه کنیم.
فرشــاد مقیمــی، معــاون وزیر صنعت، معــدن و تجارت در گفــت و گو با 
خبرنگار مهر در مورد افزایش مشارکت در تولید اظهار کرد: اگر درخواست 
برای ایجاد کارگاه های کوچک در شهرک های صنعتی وجود داشته باشد، 
فراخوان عمومی منتشــر می شــود تا انگیزه مردم برای مشارکت در تولید 
افزایش یابد و اگر کسی برای مشارکت ابراز تمایل کند، مورد حمایت قرار 

می گیرد.
وی افــزود: در ســال ۱۴۰۳ بیــش از ۶۵۰ کارگاه تولیــدی مربــوط بــه بخش 

خصوصی و دولتی در شهرک های صنعتی کشور راه اندازی شده است.
مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران ادامه داد: 
همچنین بیش از ۱۶۰۰ سند تفکیکی در شهرک های صنعتی کشور در سال 

جاری صادر شده است.
وی بــا اشــاره بــه اســتفاده از روش هــای نویــن تأمیــن مالــی در پروژه هــا 
خاطرنشان کرد: برای تأمین زیرساخت های شهرک ها، اجرای مکانیسم 
جدید در حال بررســی اســت و معتقدیم دولــت در کار بخش خصوصی 
نباید ورود نکند. توسعه پایدار با روش های قبلی اتفاق نمی افتد، توسعه 

پایدار باید برای حوزه های دارای اولویت مانند آب، پیگیری شود.
مقیمی، با بیان اینکه عمده تمرکز کشور بر حوزه تولید بوده اما نکته مهم 
این است که کمترین ارزش افزوده در عرصه تولید است، تصریح کرد: در 
کنار تولید باید به موضوعاتی از جمله برندســازی توجه کرده و مشــکلات 

امروز را با روش های جدید حل کرد.
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یادداشت

ســومین کنفرانــس ملــی تحــول دیجیتالــی بــه همــت انجمن 
مدیریت ایران و با همکاری دانشگاه خاتم برگزار شد. کنفرانسی 
تخصصی که در تب وتاب انتخابات ریاست جمهوری بسیاری از 
پژوهش گران، چهره های دانشگاهی و علمی کشور را به دانشگاه 
خاتــم کشــانده بود تــا درباره »تحــول دیجیتالی« یعنــی یکی از 
اصلی ترین مســائل امــروز جهان صنعــت و مدیریت گفت وگو 
کننــد. محور این کنفرانــس نیز »رویکرد فرهنگ انســان محور« 
بــود که ســخنرانان پیرامون آن به ارائه مطالــب خود پرداختند. 
نخستین ســخنران این مراســم دکتر مجید قاسمی مدیرعامل 
بانک پاسارگاد به عنوان رئیس کنفرانس بود تا مفاهیم رویکرد 
فرهنگ انسان محور در تحول دیجیتالی را تحلیل و بررسی کند. 

اهمیــت ایجــاد تســلط نســبت بــه موضــوع تحــول   
دیجیتالی

دکتر قاســمی در ابتدای این نشســت ابراز امیدواری کرد که این 
»تعاطــی افــکار باعــث شــود در جامعه  مــا نیز هرچه ســریع تر 

نسبت به اهمیت این موضوع تسلط ایجاد شود.«  
او در ادامه با ارائه تعریفی گفت: »ابتدا یک جامعه  انسان محور 
را ببینیم که توســعه را چطــور نگاه می کند و مفهوم این جامعه 
چیســت؟ براساس مطالعه ای که در ســال ۲۰۲۰ در ژاپن انجام 
شــده، جامعه انسان محور به عنوان جامعه ای توصیف می شود 
کــه می تواند پیشــرفت اقتصــادی را با حل مشــکلات اجتماعی 
متعــادل کند تا اطمینــان حاصل کند که شــهروندان می توانند 
زندگی راحت و با کیفیت و سرشار از راحتی و نشاط داشته باشند. 
تحولات دیجیتالی عملا نیاز به ســرمایه انسانی را در حوزه های 
مختلف، به حداقل می رساند. بنابراین جامعه  انسان محور باید 
خیلی دقت کند که این پیشرفت ها چطور می توانند با مشکلات 

اجتماعی تراز پیدا کنند که جامعه دچار تنش نشود.«

ســرمایه اصلی گروه مالی پاسارگاد سرمایه انسانی   
آن است

مدیرعامل بانک پاسارگاد ادامه داد: »همواره گفته ام که در گروه 
مالی پاســارگاد آنچه برای ما ســرمایه  اصلی محسوب می شود، 
ســرمایه انســانی اســت. آنچه در ترازنامــه ما به عنوان ســرمایه 
می آید، ضمن احترام و تکریم ســهامداران گرامی، دســت مایه 
اســت کــه  البتــه در صورت هــای مالــی ســرمایه ثبت می شــود . 

بنابراین ســرمایه ی اصلی ما ســرمایه انســانی است و به همین 
دلیــل بایــد دقت کنیــم که تحــول در این حوزه ها بایــد منجر به 
شــکوفایی و نشاط بیشتر سرمایه انسانی به عنوان اصل سرمایه 

گروه اقتصادی شود.«

اهمیت صنعت پنج آلمان و جامعه پنج ژاپن  
قاسمی اضافه کرد: »در ادامه دو مطالعه را برای فهم بهتر این 
مســئله مرور می کنم. نخســت آنچه در »صنعــت پنج« آلمان 
تعریف شده و آنچه در ژاپن تحت عنوان »جامعه پنج« تعریف 
شــده اســت. در ارتباط با مفهوم صنعت پنج آلمان بر اســاس 
گزارشی که منتشر شده، این صنعت برای اولین بار در سال ۲۰۱۱ 
در کشــور آلمان به عنوان یک پروژه شــاخص و بخشی از راهبرد 
فناوری پیشــرفته کشور مطرح شد. صنعت پنج ویژگی های بارز 
صنعت چهار را تکمیل کرده و توسعه می دهد. یعنی جایگزین 
آن نشــده بلکه به مرحلۀ بالاتر کیفی و فناوری می رســد و به آن 
اضافه می شود. صنعت پنج بر ابعادی تأکید دارد که فقط شامل 
عوامــل اقتصادی یا فناورانه نیســتند بلکه ابعاد محیط زیســتی 

و اجتماعــی را هــم در نظــر می گیرنــد. بنابراین می تــوان گفت 
صنعــت پنــج به دنبال تمرکــز بر رابطــه میان انســان و فناوری 
به دنبال به حداکثر رســاندن تعامل فناوری با انســان اســت، به 
گونه ای که انســان ها به طور هماهنگ با فناوری همکاری داشته 

باشند و استفاده  انسان محور از فناوری شکل گیرد.« 

اقتصاد مقاومتی به چه معناست؟  
دکتر قاســمی توضیح داد: »صنعت پنج در محورهای خود سه 
نقطه اساسی دارد. انسان محور بودن آن، پایداری و مقاوم  بودن 
از جملــه محورهای آن به شــمار مــی رود. در اینجا بحث مقاوم 
 بودن، بسیار جدی و بااهمیت است. اینجا سیاست های اقتصاد 
مقاومتی مطرح می شــود که ۲۲ ماده آن از جمله سیاست های 
کمکی مادر محسوب می شــود. اگر بخواهیم در اقتصاد ملی به 
آن توجــه کنیم و در تکمیل، تعدیل و اصلاح آن بازنگری کنیم، 
بایــد اتفاقــات نویــن در فنــاوری را بــه آن اضافــه کنیم؛ بــه ویژه 
بنــد ۲ سیاســت ها که بحث هــای اقتصاد دانش بنیــان را مطرح 
می کند. چراکه در رویکردی انســان محور، انســان در قلب تولید 

قرار می گیرد و نیازهای او در قلب فرآیند تولید فراموش نشده، 
بلکــه بیشــتر به آن اهمیت داده می شــود. در بحــث پایداری به 
موضوع هایــی نظیــر کاهــش مصــرف انــرژی و انتشــار گازهــای 
گلخانــه ای بــرای جلوگیــری از کاهش و تخریــب منابع طبیعی 
توجه شــده که در راســتای تأمین نیازهای نســل امــروز بدون به 
خطر انداختن نیازهای نسل آینده است. در مقاوم پذیری نیز به 
استحکام بیشتر تولید صنعتی، تشخیص بهتر در برابر اختلال ها 
و حصول پشــتیبانی مطلوب از زیرساخت های حیاتی در مواقع 

بحرانی اشاره دارد.«
مدیرعامل بانک پاســارگاد با تأکید بر توجه به اقتصاد مقاومتی 
اضافــه کــرد: »در کنفرانس هایــی کــه در اقتصــاد مقاومتــی در 
دانشــگاه خاتــم برگزار کردیم، تأکید جدی بــر اقتصاد مقاومتی 
داشــتیم که امروز در دنیا به آن توجه می شــود. مــا ادبیات آن را 
پیش از این بحث ها در کشور داشتیم. بحث ما اقتصاد ایستادگی 
نیست که حرکت شما را متوقف می کند. در حالی که در اقتصاد 
مقاومتی باید زیرســاخت ها طوری طراحی شــوند که در مسائل 
مختلــف مثــل جنگ، زلزلــه یا تحریــم توانایی خروج از فشــار و 
حتــی قرارگرفتــن در مرحلــه بالاتــری از پیشــرفت و توان مندی 

مطرح است.«
قاســمی اضافه کرد: »رهبری تحول دیجیتال انســان محور باید 
میــان خلــق ارزش ســازمانی و تاثیر انســان بر همــه ذی نفعان 
فنــاوری دیجیتالــی تعــادل برقــرار کند. یعنــی نمی تــوان برای 
ســازمان درآمد و رشد و توســعه ایجاد کنید، اما سرمایه  انسانی 
را نادیــده بگیریــد و از آن بــا مثلا دســتمزد حداقلی عبــور کنید. 
از آنجایــی کــه در تحــول دیجیتالــی انســان و فنــاوری بــه نحــو 
جدایی ناپذیری به هم مرتبط می شوند، رهبران تحول دیجیتالی 
باید به فرصت هایی برای شــکل  دادن به آینده دیجیتالی برای 
خلق ارزش مالی و ارزش انسانی و هم چنین ایجاد تعادل میان 

خوب کارکردن و کارخوب کردن توجه کنند.«
دکتــر قاســمی توضیــح داد کــه »تحــول دیجیتالی یــک فرآیند 
نوســازی راهبردی اســت که از پیشــرفت های فناوری دیجیتالی 
برای ایجاد قابلیت هایی که در کسب وکار ممکن است، از رویکرد 
مشــارکتی و به روزرســانی فرهنــگ ســازمانی اســتفاده می کنــد. 
فرآیند نوسازی راهبردی به این معناست که سازمان باید دائما 
در حــال تکامــل، انطباق، تغییر و چرخش در راســتای شــرایط 

مقاومتی باشد.« 

همزمان با پانزدهمین ســالگرد تاســیس بانک 
توسعه تعاون،مجمع عمومی سالیانه منتهی به 
ســال مالی ۱4۰۲ این بانک با حضور وزیر تعاون 
،کار ورفــاه اجتماعــی به عنــوان رئیس مجمع و 
ســایر اعضا برگزارشــد و صورت های مالی مورد 

تصویب قرار گرفت.
در ابتدای این جلســه گزارش حسابرس رسمی 
بانک قرائت شــد و محمد شــیخ حسینی مدیر 
عامــل بانک توســعه تعاون توضیحاتــی را ارائه 
کــرد. در مجمــع عمومــی بانک توســعه تعاون 
اعلام شــد،میزان ســود عملکرد بانک در ســال 
۱۴۰۲ در مقایســه با سال مالی پیش از آن با یک 
رشــد بســیار چشــمگیر به ۴۵۰۰ میلیــارد ریال و 
با صورت هــای مالی تلفیقی بــه ۵۵۰۰ میلیارد 
ریال رســیده اســت.گزارش حســابرس رســمی 
تصریح دارد، بررســی داده های عملیات بانک 
در بانکداری خرد و متوســط و نســبت مطالبات 
غیرجــاری ایــن دســته از مشــتریان حاکــی از آن 
است که ریسک اعتباری فعالیت های این حوزه 

در وضعیت »ریسک کم« قرار دارد.
یکــی از نکات قابــل توجه در صــورت های مالی 
بانک توسعه تعاون نشــان می دهد، تسهیلات 
قرض الحســنه اعطایی بانک توسعه تعاون در 
پایان سال مالی ۱4۰۲ رشد قابل توجه ای داشته 

و بالغ بر ۱۰4 هزار میلیارد ریال بوده است.
صورت های مالی ۱4۰۲ تایید می کند، که بانک با 

لحاظ کردن انضباط مالی ،بدهی بانک توســعه 
تعاون به بانک مرکزی تعدیل شده و مازاد منابع 

روزانه در بازار بین بانکی عرضه شده است.
توســعه  بانــک  مالــی  هــای  صــورت  بررســی 
تعاون نشــان مــی دهد، میزان عملیــات ارزی و 
درآمدهای کارمزدی ارزی بانک توســعه تعاون 
در سال جاری افزایش قابل توجهی داشته است.
یکــی دیگر از نکات مثبــت در صورت های مالی 
بانــک توســعه تعــاون مــورد تاییــد حســابرس 
رســمی نیز قرار گرفته است،از یک طرف اعمال 
سیاست انبساطی در پرداخت تسهیلات شامل 
تحقق ۱۱۰ درصدی برنامه پرداخت تسهیلات ، 

رشــد ۴۶ درصدی تسهیلات پرداختی نسبت به 
ســال قبل و تحقق بیش از ۹۰ درصدی پرداخت 
تسهیلات تکلیفی مختلف تبصره ۱۸، تبصره۱۶، 
خــط اعتبــاری تعاون،قرض الحســنه نهادهای 
مســکن،فرزندآوری،   ، ازدواج  وام  حمایتــی، 
مصوبــات ســفرهای اســتانی، صندوق توســعه 
ملــی، و... و از طرفــی مدیریــت نقدینگی، صفر 
شــدن بدهــی بانک بــه بانــک مرکــزی و کنترل 
مصــارف بــه منابع بانک اســت که ایــن روند در 
ســال جاری نیز ادامــه دارد و تاکنون هیچ اضافه 
برداشــتی از منابع بانک مرکزی صورت نگرفته 

است.

در مجمع عمومی صورت های مالی بانک توسعه تعاون مطرح شد؛

رشد 220 برابری سوددهی بانک توسعه تعاون

سود

توسط بانک صادرات ایران؛
 دریافت ارز اربعین از »سپینو«

 در کمتر از یک دقیقه

ارز

ایــن روزهــا کــه تقاضــا برای ســفر 
اربعیــن شــدت گرفته اســت، یکی 
زائــران،  بــزرگ  دغدغه هــای  از 
مســافرتی  ارز  تامیــن  چگونگــی 

است.
بــه گــزارش روابط عمومــی بانــک 
صــادرات ایران، شــلوغی شــعب، 
نیــز  و  فیزیکــی  شــعب  از  دوری 
زمان بــر بودن ارائه درخواســت در 

واحدهــای بانکــی، از دلایلی اســت کــه باعث می شــود متقاضیــان ارز اربعین با 
مشکل مواجه شوند.

بانک صادرات ایران اما با طراحی یک فضای جدید، نه تنها سرعت درخواست 
ارز مســافرتی بــرای زائران اربعین را به شــدت کاهش داده اســت، بلکه با کوتاه 
کردن فرآیند ثبت تقاضا، معادل ریالی ارز را نیز به صورت غیرحضوری دریافت 
خواهد کرد، به طوری که متقاضی تنها با مراجعه به شعبه از پیش تعیین شده، 

فقط ارز فیزیکی خود را در کوتاه ترین زمان ممکن دریافت خواهد کرد.
مشــتریان بانک صادرات ایران می توانند با مراجعه به اپلیکیشن »سپینو«، تنها 
با وارد کردن کد ملی، وارد این ســامانه شــده و اطلاعات خود و همراهانشــان در 

این سفر معنوی را مشاهده کنند.
بــا چنــد کلیک و اعلام میــزان ارز مورد تقاضا، میزان ریال مــورد نیاز برای خرید 
ارز به متقاضی نشــان داده شده و ســپس با تعیین نزدیکترین شعبه مورد نظر، 
مبلــغ آن از حســاب متقاضــی کســر می شــود. ســقف ارز قابل تخصیــص به هر 
متقاضــی ۲۰۰ هزار دینار عراق اســت، امــا این امکان وجود دارد که متناســب با 

نیاز زائر، ارز کمتری نیز به او تخصیص یابد.
تجربه کاربران نشــان می دهد طی کردن فرآیند دریافت ارز اربعین در »سپینو« 

بانک صادرات ایران، کمتر از یک دقیقه زمان می برد.

مشتریان حقوقی و حقیقی که دارای حساب قرض الحسنه جاری 
و یا ســرمایه گذاری کوتاه مدت عادی هســتند می تواننــد وام یک 

میلیارد تومانی بانک اقتصاد نوین دریافت کنند.
بــه گزارش بــازار، در طــرح »پیام« بانک اقتصادنوین، مشــتریان 
می توانند بر اساس معدل حساب خود از وام یک میلیارد تومانی 

بانک اقتصادنوین بهره مند شوند.
شرایط دریافت وام یک میلیاردی بانک اقتصاد نوین

• دوره بازپرداخت این وام نیز حداکثر ۲۴ ماه تعیین شده است.
یــا  و  جــاری  الحســنه  قــرض  حســاب  افتتــاح  شــرط  اولیــن   •

سرمایه گذاری کوتاه مدت عادی است.
• متقاضی دریافت وام یک میلیارد تومانی باید معدل حساب دو 

ماهه، سه ماهه، چهار ماهه یا ۶ ماهه داشته باشد

• برای ضمانت وام نیز ضامن رســمی معرفی و پروانه ی کســب 
ارائه کند.

• اگر وام گیرنده پروانه  کســب به نام خود نداشــته باشد، می تواند 
امتیاز دریافت این وام را به شخص دیگری واگذار کند.

• برای دریافت تســهیلات مبلغ سپرده در بانک مسدود نخواهد 
شد و وام گیرنده می تواند از مبلغ موجود در حساب خود استفاده 

کند.
• هماننــد بقیــه طرح هــای تســهیلاتی، متقاضــی نبایــد دارای 

بدهکاری به بانک یا چک برگشتی باشد.
۴ بسته متفاوت وام بانک اقتصاد نوین

یکی از ویژگی های مهم طرح پیام بانک اقتصاد نوین، بسته های 
گوناگون ارائه شده توسط این بانک است.

چهار بسته با ویژگی های متفاوت برای این وام در نظر گرفته شده 
است.

• بســته اول، تســهیلات مرابحه با نرخ ســود ۲۳ درصد بر اساس 
موجودی حساب قرض الحسنه یا جاری است.

• بســته دوم نیز همیــن شــرایط را دارد، با این تفــاوت که معدل 
ســپرده ســرمایه گذاری کوتاه مدت برای اعطای آن مورد بررســی 

قرار می گیرد.
• وام با نرخ ســود ۱۸ درصد و وام قرض الحســنه با کارمزد چهار 
درصد بر اســاس موجودی حســاب قرض الحســنه یــا جاری نیز 
دیگر بسته های تسهیلاتی در نظر گرفته شده در این طرح هستند.
متقاضیــان می تواننــد با مراجعه بــه صفحه تســهیلات پیام در 
وب سایت بانک اقتصاد نوین از مبلغ وام و هر قسط آن آگاه شوند.

۴ بسته متفاوت دریافت وام از بانک اقتصاد نوین

 »علی رضــا یزدان دوســت«، مدیرعامــل شــرکت بیمــه ملت با صــدور پیامی فرا رســیدن
 ۱۷ مردادماه روز خبرنگار را به خبرنگاران و فعالین رســانه ای تبریک گفت و قلم توانا و 

تحلیل آنان را دارای نقش مهمی در اطلاع رسانی صحیح به جامعه قلمداد کرد.
به گزارش روابط عمومی بیمه ملت، در بخشی از متن پیام تبریک علیرضا یزدان دوست 
آمده است: خبرنگاران و فعالین رسانه ای و به خصوص خبرنگارانی که در صنعت بیمه 
تمرکز دارند با قلم توانا و تحلیل های دقیق خود، نقش مهمی در اطلاع رسانی صحیح و 

شفاف در این حوزه ایفا و به ارتقای آگاهی عمومی کمک شایانی می کنند.
فرارســیدن ۱۷ مردادمــاه روز خبرنــگار، فرصتــی مغتنــم اســت تــا از تلاش هــای ارزشــمند 

خبرنگاران و تلاش گران عرصه خبر و رسانه قدردانی کنیم.
اینجانب ضمن تبریک روز خبرنگار به همه فعالان عرصه رسانه به ویژه خبرنگاران فعال 

در حوزه صنعت بیمه، از خداوند متعال برای آنان موفقیت و سربلندی آرزو می نمایم.

پیام تبریک مدیرعامل بیمه ملت به مناسبت روز خبرنگار:

قلم و تحلیل خبرنگاران نقش مهمی در اطلاع رسانی صحیح دارد
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امروز در تقویم: روز خبرنگار  l شهادت محمود صارمی؛ خبرنگار شهید )1377ش(  l شهادت شهيد حسن شيرانی )1360ش(    l  شهادت شهيد محمد انصاری دماوندی )1361ش(  l زلزله شدید تمام شهرهای مازندران را لرزاند و خسارات زیادی از خود بر جای گذاشت)1351ش(

مدیرعامل بانک پاسارگاد در سومین کنفرانس ملی تحول دیجیتالی تشریح کرد؛

اهمیت وظیفه رهبری تحول دیجیتال انسان محور  امضای تفاهم نامه همکاری 
بانک سپه و اتاق اصناف ایران

توســعه  راســتای  در  نامــه همــکاری مشــترک  تفاهــم      
تعاملات و افزایــش همکاری های دوجانبه، به امضای 
دکتــر ابراهیمــی مدیرعامل بانک ســپه و دکتــر صفایی 

رئیس اتاق اصناف ایران رسید.
بــه گزارش پایــگاه اطلاع رســانی بانــک ســپه، دکترآیت الــه ابراهیمی 
مدیرعامــل بانــک ســپه در مراســم امضــای ایــن تفاهــم نامــه کــه با 
حضــور اعضــای هیــات مدیــره، هیــات عامــل و مدیــران ارشــد بانک 
برگزار شــد، ضمن تقدیر و تشــکر از اقدامات و خدمــات اتاق اصناف، 
گفــت: همــکاری و تعامــل ایــن دو مجموعــه، فرصــت بزرگــی بــرای 

خدمت رسانی مطلوب تر به مردم عزیز کشورمان فراهم می کند.
دکتــر ابراهیمــی بــا اشــاره به ظرفیت هــای بــزرگ بانک ســپه در بازار 
پولی و مالی کشــور، خاطرنشــان کرد: این بانک در حال حاضر ضمن 
بهره مندی از ســرمایه انســانی جوان، توانمند و مســتعد، با بکارگیری 
بانکــداری  گســترده  شــبکه  از  اســتفاده  و  بانکــی  نویــن  فناوری هــای 
الکترونیــک از آمادگــی کافــی و  ظرفیت هــای مناســب بــرای انجــام 

ماموریت های بزرگ داخلی و بین المللی برخوردار است.
دکتــر ابراهیمی با اشــاره بــه تجارب ارزنــده بانک ســپه در همکاری با 
صنــوف مختلف، ابراز امیدواری کرد تا با هم افزایی و همکاری این دو 
مجموعه و اســتفاده از قابلیت های بزرگی که در دو طرف وجود دارد، 
امضــای تفاهــم نامه همکاری مشــترک مثمر ثمر واقــع و موجب گره 

گشایی بیشتر از مشکلات هم میهنان عزیز شود.
در ادامــه، دکتــر صفایــی رئیس اتــاق اصناف ایــران نیز بــا قدردانی از 
خدمــات بانک ســپه، گفــت: ایــن دو مجموعــه قابلیت های بســیاری 
دارنــد کــه اســتفاده صحیــح از ایــن ظرفیــت هــا و افزایــش تعاملات 

می تواند منشأ ارائه خدمات بزرگ به ذی نفعان آنها باشد.

از سوی موسسه اعتباری ملل؛
بیش از ۸۲۰ میلیارد ریال 

 تسهیلات ودیعه مسکن 
پرداخت شد

       موسســه اعتبــاری ملــل، در چهــار ماهــه نخســت ســال 
جــاری، بیــش از۸۲۰ میلیــارد ریــال تســهیلات ودیعــه 

مسکن پرداخت کرد.
بــه گــزارش روابط عمومی موسســه اعتبــاری ملل: این 
موسسه در راستای حمایت از مستاجرین، در چهار ماهه نخست سال 
جاری، مبلغ  ۸۲۰ میلیارد ریال تسهیلات ودیعه مسکن به متقاضیان 

پرداخت کرد.
ایــن گزارش می افزاید: موسســه اعتباری ملل، در چهار ماهه نخســت 
ســال جــاری، هم از لحاظ تعــداد و هم از نظر مبلغ پرداخت، از رشــد 
بسیار چشــمگیری برخوردار بوده است، که نشانگر توجه این موسسه، 

در جهت حل مشکل مستاجران است.

در میان بانک های خصوصی؛
رتبه برتر بانک دی در پرداخت 
تسهیلات جهش تولید مسکن 

      دی بــا تحقــق ۳4.۸ درصدی ســهیمه خــود در تکالیف 
جهــش تولید مســکن حائز رتبه برتــر در بین بانک های 

خصوصی کشور شد.
بــه گــزارش روابط عمومــی بانــک دی، بــا ابــلاغ قانون 
جهش تولید مســکن، مجموع ســهمیه بانک دی برای ۳ سال متوالی 
)از شــهریور ۱۴۰۰ الــی شــهریور ۱۴۰۳( مبلغ ۲۷۵۰ میلیــارد ریال بوده 
اســت که این بانک تا تاریخ 5 مرداد ســال جاری در بخش »تسهیلات 
ســاخت خودمالکــی« مبــادرت به انعقــاد ۲4 قرارداد مشــارکت برای 
ســاخت ۲۳5 واحد مســکونی به مبلغ حــدود ۱۰۰۰ میلیارد ریال کرده 

است.
از کل مبلغ تعهد شــده که به صورت مرحله ای و متناسب با پیشرفت 
طرح به متقاضیان پرداخت خواهد شــد، تا کنون 4۹۰.6 میلیارد ریال 

پرداخت صورت گرفته است.
همچنیــن درخواســت تســهیلات بــرای ســاخت ۳5۱ واحد مســکونی 
دیگــر بــا رقــم ۱.4۳5 میلیــارد ریــال بــه بانک دی ارســال شــده که در 
صورت تطابق با مقررات، عملیات پرداخت تسهیلات به آن ها انجام 

خواهد شد.

حضور بیمه سینا در نمایشگاه 
صنعت مالی

     شرکت بیمه سینا در شانزدهمین نمایشگاه بین المللی 
صنعــت مالی)بــورس، بانــک و بیمــه( حضــور خواهد 

یافت.
به گزارش روابط عمومی بیمه ســینا، حضور ســه ضلع 
اثرگذار بازارهای مالی کشور شامل بازار پول، بازار بیمه و بازار سرمایه 
در قالــب نمایشــگاه بین ا لمللــی صنعــت مالــی موجــب شــده تا این 
رویــداد تخصصی به بزرگترین گردهمایی فعالان اقتصادی کشــور در 

طول سال تبدیل شود.
شرکت بیمه سینا به عنوان یکی از شرکتهای فعال و با سابقه صنعت 
بیمه این فرصت را غنیمت دانسته و با حضور فعال در این نمایشگاه، 

پاسخگوی مخاطبان و مشتریان گرامی خواهد بود.
در ایــن دوره از نمایشــگاه، بیمه ســینا به عنوان یکــی از مجموعه های 
تحــت مدیریــت هلدینگ مالی و ســرمایه گذاری ســینا و در کنار ســایر 
نهادهای مالی این هلدینگ در نمایشگاه صنعت مالی حضور خواهد 
یافــت تا بتواند ضمــن هم افزایی و همگرایی بیشــتر، نیازهای فعالان 

اقتصادی را پاسخ دهد.
بر اساس این گزارش، علاقه مندان می توانند برای اطلاع از جدیدترین 
محصــولات و دســتاوردهای بیمــه ســینا از روز ۱۹ تــا ۲۲ مردادمــاه در 
نمایشــگاه بین المللــی تهــران ســالن ۸ غرفه شــرکت مادرتخصصی 

مالی و سرمایه گذاری سینا حضور بهم رسانند.

برگزاری دوره آموزشی آشنایی با 
سامانه مدیریت عملکرد کارکنان 

بانک ایران زمین
        دوره آموزشــی آشــنایی با نحوه کارکرد سامانه مدیریت 
بانــک،  ارشــد  بــا حضــور مدیریــت  عملکــرد کارکنــان 
معاونیــن، مدیــران امور و روســای ادارات مرکزی بانک 

ایران زمین برگزار شد.
بــه گزارش اخباربانک به نقــل از روابط عمومی بانــک ایران زمین، با 
هدف بهره گیری از حداکثر پتانسیل موجود و افزایش کارایی کارکنان، 
دوره آموزشــی آشــنایی بــا نحــوه کارکــرد ســامانه مدیریــت عملکــرد 

کارکنان برگزار شد.
 به گفته داود فصیحی مدیر امور توســعه سرمایه انسانی از طریق این 
ســامانه عملکرد همکاران مورد بررسی قرار خواهد گرفت و با بررسی 
روزانه آن توســط مدیران می توان نقاط قوت را تقویت و نقاط ضعف 

را تشخیص و رفع کرد.

اخبــــار



راهداری

اخبــار

صفحه 05

0606

 مدیرعامل هواپیمایی جمهوری
 اسلامی ایران:

بیش از ۸۵ درصد پروازهای 
اربعین از فرودگاه امام 

خمینی)ره( انجام می شود

رئیس سازمان راهداری اعلام کرد؛

خدمات رسانی حوزه راهداری 
 به ۸ میلیون مسافر

 در بازه زمانی یک ماهه

صفحه 06

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران خبر داد؛

 نوسازی بیش از 3۰۰ هزار
واحد فرسوده شهری

رئیــس ســازمان راهــداری و حمل ونقل 
جاده ای گفت: در بازه زمانی کمتر از یک 
ماه و در جریان سفرهای ایام اربعین و روزهای 
پایانــی مــاه صفــر بــه عتبات عالیــات و مشــهد 
مقدس، حوزه راهــداری و حمل ونقل جاده ای 
به حدود هشت میلیون مسافر خدمات رسانی 

می کند.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی 
راهــداری و حمل ونقــل جــاده ای،  از ســازمان 
»داریــوش امانــی«، رئیــس ســازمان راهــداری 
و حمل ونقــل جــاده ای در نشســت هماهنگــی 
اجرایی خادمین حمل ونقل اربعین حســینی، 
اظهار کــرد: بیــش از ۹۰ درصــد جابه جایی بار، 
مســافر و ترانزیــت کالا از طریــق شــبکه راه های 
کشور و در ســایه تعامل فعالان خستگی ناپذیر 

حوزه حمل ونقل جاده ای انجام می شود.
بــازوان  به عنــوان  عرصــه  ایــن  فعــالان  از  وی 
اجرایی سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای 
یاد کرد و ضمن تقدیر از آنها به رغم مشــکلاتی 
کــه در حــوزه کاری خــود دارنــد، گفــت: در ایام 
سفرهای اربعین نیز باید با محوریت هم افزایی 
و هم فکــری، همــه تــلاش خــود را بــرای ارائــه 

خدمات شایسته به زائران به کار گیریم.
رئیس ســازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای 
بــه تصمیــم ســتاد مرکــزی اربعیــن مبنــی بــر 
و  کــرد  اشــاره  کرایه هــا  افزایــش ۳۰ درصــدی 
گفــت: اقدامــات مناســبی در راســتای تقویــت 
زیرساخت ها در پایانه ها و محورهای منتهی به 

مرزهای اربعینی صورت گرفته است.
امانی عنوان کرد: در این راســتا علاوه بر اصلاح 
نقــاط حادثه خیــز، عبــور از گره هــای ترافیکــی 

و کاهــش زمــان معطلــی راننــدگان، اقدامــات 
دیگــری مانند ایجاد ۱۵ هزار مترمربع ســایبان، 
مه پــاش و تونل هــای ســرد در پایانه های مرزی 

منتهی به کشور عراق انجام شده است.
وی بــا اشــاره بــه تکمیــل پایانــه برکــت در مرز 
مهران، افزود: افزایــش خوابگاه های رانندگان، 
بهداشــتی  ســرویس های  ســایبان ها،  توســعه 
و آب ســردکن ها از دیگــر اقداماتــی اســت کــه 
به منظــور افزایــش رفــاه و رضایت مســافران و 
رانندگان در پایانه های مرزی رقم خورده است.
رئیس ســازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای 
با اشــاره به انجام مذاکرات و رایزنی ها با دولت 
عراق به منظور تردد زائران کشــورهای همسایه 
از مرزهــای ایــران، تصریــح کرد: در بــازه زمانی 
کمتر از یک ماه و در جریان ســفرهای زائران در 
ایام اربعین و روزهای پایانی ماه صفر به عتبات  
عالیات و مشــهد مقدس، بایســتی سازوکارها و 
برنامه ریزی هــا به منظــور جابه جایــی قریب به 

هشت میلیون مسافر انجام شود.
امانــی افــزود: با وجــود کمبــود نــاوگان، آمارها 
از افزایــش قریــب بــه ۱۴ درصــدی جابه جایــی 

مسافران طی سال گذشته خبر می دهد.
شــایان ذکر اســت در این نشســت که در آستانه 
باهــدف  و  حســینی  اربعیــن  ســفرهای  آغــاز 
ســازمان  بیــن  لازم  هماهنگــی  و  هم افزایــی 
و  رؤســا  و  جــاده ای  حمل ونقــل  و  راهــداری 
نمایندگان اصناف و تشــکل های صنفی بخش 
تعــدادی  شــد،  برگــزار  جــاده ای  حمل ونقــل 
از رؤســای اصنــاف ایــن بخــش نقطه نظــرات، 
دیدگاه ها، پیشنهادها و دغدغه های حوزه خود 

فروش بلیت های پروازهای اربعین را مطرح کردند.
هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران آغاز شد

پرواز

هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران از آغاز فروش 
بلیت پروازهای هما بــه فرودگاه نجف برای بازه 
زمانی ۲۴ مردادماه تا ۹ شهریورماه سال جاری از 

عصر ۱۵ مرداد ۱۴۰۳ خبر داد.
بــه گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی، 
هواپیمایــی  ســخنگوی  قربانعلــی«،  »حســام 
جمهــوری اســلامی ایــران گفــت: عرضــه بلیت 
پروازهــای هواپیمایــی جمهــوری اســلامی ایران 
"هما"بــه فــرودگاه نجــف بــرای بــازه زمانــی ۲۴ 
مردادماه تا ۹ شهربور ماه سال جاری از عصر ۱۵ 

مرداد ۱۴۰۳ شروع می شود.

وی ادامه داد: بلیت این پروازها صرفا در ســایت 
این شــرکت بــه نشــانی iranair.com بــا قیمت 
مصــوب عرضــه می شــود. نــرخ بلیت یکســره از 
تهــران به نجــف ۵ میلیــون تومان و نــرخ بلیت 

رفت و برگشت ۱۰ میلیون تومان است.
قربانعلــی بــه خریــداران بلیــت توصیه کــرد در 
زمــان خرید بلیت اطلاعات درخواســتی را طبق 
مشــخصات منــدرج در گذرنامــه مســافران وارد 
کننــد و کارت بانکی را نیز آماده داشــته باشــند تا 
بلافاصله مراحل خرید را طی کرده و بلیت های 

خود را دریافت کنند.

وی دربــاره زمان هــای عرضــه بلیــت در ســایت 
ایــران ایــر  گفــت: ســعی خواهیم کــرد در جهت 
دسترســی بهتــر متقاضیــان، عرضــه بلیــت در 
فواصل زمانی مختلف انجام شود و از هموطنان 
تقاضــا می کنیــم بــرای خریــد بلیــت پروازهــای 
اربعیــن بــه دفاتــر فروش هما در سراســر کشــور 

مراجعه حضوری نداشته باشند.
کــرد:  خاطرنشــان  پایــان  در  "همــا"  ســخنگوی 
هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران "هما" فروشی 
تحــت عنــوان بلیــت چارتــر نــدارد و خریــداران 
مراقب سو استفاده کنندگان در این زمینه باشند.

وزیر راه و شهرسازی دستور داد؛
 سازمان هواپیمایی با گرانفروشان 
بلیت پروازهای اربعین برخورد کند

صفحه 06

وزیر راه و شهرسازی با اشاره به آغاز عملیات پروازهای اربعین تاکید کرد: سازمان 
هواپیمایی بدون ملاحظه با گرانفروشان بلیت پروازهای اربعین برخورد کند

مدیر کل بنادر ودریانوردی امیرآباد تشریح کرد؛

 مشارکت بندر امیرآباد در توسعه گردشگری
 در شرق مازندران

مدیــر کل بنــادر ودریانــوردی امیرآباد با اشــاره به 
اقدامات این اداره کل در راســتای مســئولیت های 
بــرای جــذب و رشــد  از آمادگــی لازم  اجتماعــی، 
ســرمایه گــذاری، توســعه گردشــگری ، فرهنگــی و 
اجتماعــی شــهری در چارچوب قوانیــن و مقررات 

سازمانی خبر داد.
 بــه گــزارش پایــگاه اطــلاع رســانی ســازمان بنادر 
و دریانــوردی، محمــد علــی موســی پــور گرجی در 
دیدار با اعضای شــورای شــهر و شهردار شهرستان 

بهشــهر تاکیــد کــرد: همه ســازمان هــای  مرتبط و 
مدیران استانی و شهرســتانی باید دست به دست 
هم در جهت رفع موانع و چالش های شــهر تلاش 
کننــد تا در کنار این صنایع با ایجاد اشــتغال پایدار 

معیشت شهروندان نیز تامین شود.
در ایــن دیدار، اعضای شــورای شهرســتان بهشــهر 
نیــز در قالــب مســئولیت خــود در کمیســین هــای 
و  بیــان موضوعــات مهــم  بــه  تخصصــی شــهری 
از  و  پرداختنــد  بهشــهر  شهرســتان  هــای  چالــش 

برگــزاری ایــن نشســت کــه منجــر بــه همفکــری و 
تلاش جهت رفع مشــکلات شهری می شود تقدیر 

و تشکر کردند.
 گفتنــی اســت در پایــان این نشســت مقرر شــد در 
حوزه ســرمایه گذاری ، معرفی توانمندی ها بندر و 
شــهرداری و پتانسیل گردشگری شهرستان بهشهر 
اقداماتی از ســوی شــهرداری انجام شود و پیگیری 
های لازم از ســوی طرفین جهت رشــد و پیشــرفت 

منطقه انجام پذیرد.

پیام تبریک مدیرعامل بیمه ملت به مناسبت روز خبرنگار:

قلم و تحلیل خبرنگاران نقش مهمی در اطلاع رسانی صحیح دارد

راه و مسکن
J O M L E H N E W S P A P E R

معاون حمل ونقل وزیر راه و شهرسازی:

ترانزیت کشور به سوی کالاهای 
با ارزش و کم حجم حرکت کند
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مدیرعامل سازمان مجری ساختمان ها و 
تاسیسات عمومی و دولتی:

بدون خبرنگار لحظه ها 
ماندگار نيست

رئیس سازمان راهداری اعلام کرد؛

خدمات رسانی حوزه راهداری 
به ۸ میلیون مسافر در بازه 

زمانی یک ماهه

مدیرعامل شرکت شهر فرودگاهی امام خمینی )ره( خبر داد؛ 

آمادگی شهر فرودگاهی امام خمینی)ره( 
برای ۴۰۰۰ پرواز در ایام اربعین

مدیرعامــل شــرکت شــهر فرودگاهی امــام خمینی 
)ره( تمهیــدات شــهر فرودگاهی امــام خمینی )ره( 
برای ایام ویژه اربعین حسینی را تشریح کرد و گفت: 
بالغ بر ۸۲ درصد پروازهای اربعین از ترمینال سلام 
انجام می شــود و بــرای ۴ هــزار پــرواز آمادگی وجود 

دارد.
ســعید چلنــدری در گفــت و گــو بــا خبرنــگار پایــگاه 
خبری وزارت راه و شهرســازی با اشــاره به تمهیدات 
شــرکت شــهر فرودگاهــی امــام خمینــی)ره( بــرای 
عملیات اربعین ۱۴۰۳ اظهار کرد: بالغ بر ۸۲ درصد 
پروازهــای ویــژه اربعین در فرودگاه امــام)ره( انجام 

می شود.
وی افــزود: در اربعین ســال گذشــته ۲۹۷۴ پــرواز در 
شهر فرودگاهی امام خمینی)ره( انجام شد و امسال 

برای انجام ۴ هزار پرواز آمادگی وجود دارد.
مدیرعامل شهر فرودگاهی امام خمینی)ره( با بیان 
اینکــه عملیات اربعین امســال هم زمان با ســالگرد 
تدفیــن شــهید دفــاع مقــدس در ترمینــال ســلام با 

حضور مســئولان لشــکری و کشــوری آغاز می شــود، 
گفــت: ۲۵ موکب بــرای پذیرایی از زائران برپا شــده 

است.
چلنــدری افزود: اتوبوس هــای لازم برای جابه جایی 
زائران از فرودگاه امام)ره( به ایســتگاه مترو شــاهد و 
میدان آزادی مســتقر شده اند و بالغ بر ۱۲۰۰۰ محل 
توقــف رایــگان خــودرو بــرای خودروهــای شــخصی 

مشخص شده است.
وی در ادامــه از اعلام آمادگی ۱۶ شــرکت هواپیمایی 
بــرای انجــام پروازهــای اربعین حســینی خبــر داد و 
گفــت: برنامه ریزی پروازی این شــرکت ها نیز انجام 

شده است.
مدیرعامل شهر فرودگاهی امام خمینی)ره( افزود: 
پیش بینــی می شــود بــا توجــه بــه درخواســت های 
پروازهــای اربعیــن و هم زمــان بــا ســایر پروازهــای؛ 
روزانــه بیــن ۳۰۰ تــا ۳۵۰ پــرواز در شــهر فرودگاهی 
امــام خمینــی )ره( انجام شــود کــه ۵۰ درصد آن به 

پروازهای عتبات اختصاص دارد.

توزیع دینار و ارز در فرودگاه بین المللی امام   
خمینی)ره(

چلندری با اشــاره به برنامه توزیع ارز در فرودگاه امام 
اظهار کرد: هم اکنون دینار و ارز در فرودگاه بین المللی 
امام خمینــی )ره( توزیع می شــود و اشــخاصی که در 
ســامانه مربوطه ثبت نامــه انجام داده انــد می توانند 
ارز خــود را در باجــه مســتقر در شــهر فرودگاهی امام 
دریافــت کنند. وی تاکید کــرد: زائران ایرانی باتوجه به 
ســخت گیری فرودگاه های بغداد و نجف حتماً بلیت 
رفت و برگشــت تهیه کنند زیــرا اجــازه ورود به این دو 
فرودگاه بدون داشــتن بلیت برگشــت به مســافران و 

زائران داده نمی شود.
مدیرعامل شــهر فرودگاهی امام خمینی )ره( یادآور 
شد: هفته آینده به همراه معاونان وزیر سفری به کشور 
عــراق در پیــش داریم تا علاوه بر نهایــی کردن تعداد 
پروازها، تسهیلاتی برای زائران توان خواه فراهم کنیم 
تا هزینه ای از این بابت بر این دســته از زائران تحمیل 

نشود.

افزایش ۴۲ درصدی 
بارگیری از طریق 

ناوگان ریلی منطقه 
آذربایجان 

مدیرکل راه آهن منطقه آذربایجان 
میــزان بارگیــری در ســال جــاری از 
طریــق خطــوط ریلی منطقــه آذربایجان را 

۴۰۸ هزار و ۹۰۰ تن اعلام کرد.
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  گــزارش  بــه 
شهرسازی، »محمدرضا قربانی«، مدیرکل 
راه آهن منطقه آذربایجــان میزان بارگیری 
ریلــی  خطــوط  طریــق  از  جــاری  ســال  در 
منطقــه آذربایجــان را ۴۰۸ هــزار و ۹۰۰ تن 
اعــلام کــرد و گفت: ایــن رقــم، افزایش ۴۲ 
درصــدی را نســبت به مدت مشــابه ســال 
گذشته نشــان می دهد و میزان بارگیری در 
چهارماهه نخســت ســال قبــل ۲۸۶ هزار و 

۸۸۰ تن بوده است.
وی ضمــن تشــریح عملکرد ایــن اداره کل 
در حــوزه حمــل و نقــل بــار توضیــح داد: 
همچنین طی چهارماهه نخســت امســال، 
منطقــه  آهــن  راه  در  کالا  تــن  هــزار   ۲۴۴
آذربایجــان تخلیه شــده کــه این میــزان در 
مدت مشــابه ســال قبل ۲۳۶ هــزار تن بود 
که در مقایســه با مدت مشــابه سال گذشته 

بیانگر ۳ درصد رشد است.
مدیــرکل راه آهــن منطقــه آذربایجــان بــا 
اشاره به افزایش ۳۸ درصدی شاخص تن 
کیلومتر خالص این اداره کل افزود: راه آهن 
منطقــه آذربایجــان امســال بــا جابه جایی 
۱۸۸ میلیــون تن کیلومتر بــار با تلاش های 
شــبانه روزی کارکنــان زحمت کــش، رکورد 
تــازه ای را بــه ثبــت رســانده اســت کــه این 
مقــدار در ســال گذشــته ۱۳۶ میلیــون تــن 

کیلومتر بود.
محصــولات  کــرد:  نشــان  خاطــر  قربانــی 
پتروشــیمی، نفتــی و آهــن از عمده تریــن 
کالاهای بارگیری شــده و گندم، چوب، مواد 
معدنــی و آهن از بیشــترین کالاهای تخلیه 

شده راه آهن منطقه آذربایجان است.

جلسه هم اندیشی 
اجرای پروژه های 

مسکن مهر باقی مانده
جلســه هــم اندیشــی نحــوه اجرای 
پروژه های مســکن مهر باقی مانده 
ادارات راه و شهرسازی استان ها برگزار شد.
بــه گــزارش روابــط عمومــی بنیاد مســکن 
انقــلاب اســلامی، ایــن جلســه بــا حضــور 
ســهرابی معاون مســکن و عمران شهری، 
فلاحی معاون پشــتیبانی و مدیریت منابع 
انســانی بنیــاد مســکن انقــلاب اســلامی و 
تعدادی از مدیران کل بنیاد استان ها برگزار 
و حاضریــن به بحث و گفتگــو در خصوص 
نحوه اجرای باقی مانده پروژه های مسکن 

مهر پرداختند.
شــایان ذکر اســت در این جلســه محمدی 
مدیــر کل طرح هــای ملی مســکن و یزدان 
پنــاه مدیــر کل امــور مالــی بنیــاد مســکن 

انقلاب اسلامی نیز حضور  داشتند.

رئیس سازمان هواشناسی 
خبر داد؛

آغاز خدمات جوی 
سازمان هواشناسی به 

زائران اربعین
رئیــس ســازمان هواشناســی کشــور 
ســازمان  جــوی  خدمــات  گفــت: 
هواشناسی کشور به زائران اربعین حسینی 
بــا صــدور گزارش هــای ویــژه پیش بینی ۱۰ 
و  عــراق  زیارتــی  شــهرهای  بــرای  روزه 

پایانه های مرزی غرب کشور شروع شد.
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  گــزارش  بــه 
شهرســازی از ســازمان هواشناســی کشــور، 
ســحر تاج بخش مســلمان رئیس سازمان 
هواشناســی کشــور گفــت: خدمــات جــوی 
زائــران  بــه  کشــور  هواشناســی  ســازمان 
اربعین حســینی با صدور گزارش های ویژه 
پیش بینی ۱۰ روزه شروع شد که گزارش های 
پیش بینی ۱۰ روزه شــامل پیش بینی دمای 
هــوا و پدیده های جوی ۶ پایانه مرزی غرب 

کشور و چهار شهر زیارتی عراق است.
به صــورت  پیش بینی هــا  ایــن  افــزود:  وی 
روزانــه به روزرســانی می شــود و اطلاعــات 
خوبــی بــا چشــم انــدازه ۱۰ روز از وضعیت 
جوی شــهرهای زیارتی عراق شامل نجف، 
کربلا، کاظمین و ســامرا و پایانه های مرزی 
غــرب شــامل »تمرچیــن« در آذربایجــان 
غربی، »باشماق« در کردستان، »خسروی« 
در کرمانشــاه، »مهران« در ایلام و »چزابه« 

و »شلمچه« در خوزستان ارائه می کند.
معــاون وزیــر راه و شهرســازی ادامــه داد: 
زائران اربعین حســینی می توانند هر روز با 
مراجعه به سایت سازمان هواشناسی کشور 
و صفحات سازمان در شبکه های اجتماعی 

پیش بینی های اربعین را دریافت کنند.
تاج بخش مســلمان اضافه کرد: بر اســاس 
آخریــن خروجــی نقشــه های پیش یابــی و 
مدل هــای جــوی، مانــدگاری گرمــای هوا و 
وزش باد و گردوخاک مهم ترین پدیده های 
جوی شــهرهای زیارتی عراق تا پایان هفته 

است.
وی گفت: پیش بینی می شود تا پایان هفته 
بیشینه دمای هوا در شهرهای زیارتی عراق 

به ۴۵ تا ۴۸ درجه سلسیوس برسد.
رئیــس ســازمان هواشناســی کشــور افــزود: 
ایــلام،  اســتان های  مــرزی  پایانه هــای  در 
هــوا  گرمــای  نیــز  کرمانشــاه  و  خوزســتان 
مهم تریــن پدیده جوی تا آخر هفته اســت 
بیشــینه  می شــود  پیش بینــی  به طوری کــه 
دمای هوا در این مناطق به ۴۵ تا ۴۸ درجه 

سلسیوس برسد.
تاج بخش مســلمان افــزود: ایــن در حالی 
است که پیش بینی می شــود بیشینه دمای 
هــوا در مرزهای »تمرچیــن« در آذربایجان 
در  کردســتان  در  »باشــماق«  و  غربــی 
محدوده هــای ۳۶ تا ۳۸ درجه سلســیوس 

در نوسان باشد.
رئیــس ســازمان هواشناســی کشــور عنوان 
کرد: زائــران اربعیــن همچنیــن می توانند 
اخبــار هواشناســی را از طریــق رســانه های 
رســمی مانند صداوســیما و خبرگزاری ها 
ســازمان  صفحــه  کننــد.  پیگیــری 
هواشناســی کشــور در پیام رســان بلــه به 
نشــانی @irimonews نیــز اخبــار جــوی 
نیــز  را  اربعیــن  پیــاده روی  بــه  مربــوط 

پوشش می دهد.

   چهارشنبه
     17 مرداد 1403 
  سال هشتم 
   شماره 1859



مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران خبر داد؛
نوسازی بیش از 300 هزار واحد 

فرسوده شهری

مدیرعامل سازمان مجری ساختمان ها و تاسیسات عمومی و دولتی:

بدون خبرنگار لحظه ها ماندگار نيست

ترانزیت

نوسازی خبرنگار

راه و مسکن 06J O M L E H N E W S P A P E R

َّه العظمي "سيدابوالقاسم خويي" زعيم بزرگ حوزه علميه نجف اشرف )1371 ش( l گروگان گيري و شهادت ديپلمات هاي كشورمان در افغانستان توسط گروهك طالبان )1377 ش(  l درگذشت استاد و دانشمند گرانقدر "شيخ مرتضي مدرس گيلاني" )1378 ش( امروز در تقویم: ارتحال آيت  الل

عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد؛

همراهی مجلس و دولت سیزدهم 
 برای تحقق توسعه و عمران

 در کشور
    نماینــده مســیحیان آشــوری و کلدانی و عضو کمیســیون 
عمــران مجلس عملکــرد وزارت راه و شهرســازی را در 
دولت ســیزدهم بــرای تحقق توســعه و عمــران مثبت 

ارزیابی کرد.
»شارلی انویه تکیه«، نماینده مسیحیان آشوری و کلدانی ایران و عضو 
کمیســیون عمران در گفت وگو با پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی 
عملکــرد وزارتخانه را در دولت ســیزدهم ارزیابی کرد و گفت: همواره 
بــه دلیــل عضویــت در  راه و شهرســازی  بــا وزارت  ارتبــاط نزدیکــی 
کمیســیون عمران داشــتیم. در دولت ســیزدهم ارتباط بسیار خوبی با 
وزیــر مرحوم رســتم قاســمی و بعــد از آن مهرداد بذرپاش داشــتیم و 
پیگیری های این دو مســئول ارشــد در وزارت راه و شهرســازی منجر به 

تحقق برخی از پروژه های مهم در کشور شد.
عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در مدت 
فعالیــت در مجلس ارتباط مســتمر و مناســبی را با مهــرداد بذرپاش 
وزیــر راه و شهرســازی بــرای پیشــبرد اهــداف کلان نظــام جمهــوری 
اسلامی ایران و سیاســت های دولت سیزدهم در موضوعات مسکن و 
شهرســازی و حمل و نقل داشته است، توضیح داد: پیگیری های وزیر 
راه و شهرســازی دولــت ســیزدهم بــرای موضوعات توســعه و عمران 
و همراهــی بــا مجلــس و بــه ویژه کمیســیون عمــران مجلــس، منجر 
بــه تحقــق پروژه های با اهمیــت در حوزه های حمل ونقل و مســکن و 

شهرسازی شد.
انویــه تکیه ادامه داد: مجلس و کمیســیون عمران پــا به پای وزیر راه و 
شهرسازی دولت سیزدهم در راستای اهداف نظام جمهوری اسلامی 
ایران برای توســعه کشــور در بخش های عمران، مسکن و شهرسازی، 
حمل و نقل ریلی، دریایی، جاده ای و هوایی گام های موثری برداشت.
وی همچنیــن مصوبات شــورای عالی شهرســازی و معمــاری را در دو 

سال اخیر مصوباتی در راستای اهداف کلان دولت عنوان کرد.

نماینده مردم شهرکرد در مجلس:
زیرساخت های ریلی و جاده ای در 

دولت سیزدهم توسعه یافت
       نماینــده مــردم شــهرکرد در مجلــس شــورای اســلامی 
دولــت  در  جــاده ای  و  ریلــی  زیرســاخت های  توســعه 
ســیزدهم را کاری بــزرگ عنــوان و تاکیــد کــرد: دولــت 
چهاردهــم در بخــش مســکن همانند دولت ســیزدهم 

موثر عمل کند.
»احمد راســتینه هفشــجانی«، نماینده شــهرکرد در گفت وگو با پایگاه 
خبری وزارت راه و شهرسازی عملکرد وزارتخانه را در دولت سیزدهم 
ارزیابــی کــرد و گفت: یکی از اتفاقــات مهم در دولت ســیزدهم تحول 
در زیرســاخت های ریلی و جاده ای کشور بود. حذف نقاط حادثه خیز، 
توســعه راه هــا، تکمیــل راه های روســتایی و افزایش اعتبــارات راه های 
روســتایی، کمک بــه تکمیل پروژه هــای ریلی از اقدامــات مهم دولت 

سیزدهم است.
راســتینه هفشــجانی ادامــه داد: قانون جهــش تولید مســکن و اجرای 
آن توســط دولت و مشــخصاً وزارت راه و شهرســازی کار بزرگی بود که 
در حــال انجام اســت و هم اکنــون بیش از ۲ میلیــون و ۶۰۰ هزار واحد 
مسکونی نهضت ملی در سراسر کشور وارد فرایند ساخت شده است.

این نماینده مجلس توضیح داد: با توجه به اینکه در دولت ســیزدهم 
گام های خوبی در بخش مســکن برداشته شــد انتظار می رود تا دولت 

چهاردهم نیز در این بخش همانند دولت سیزدهم موثر عمل کند.

چهار کشتی نهاده های دامی در 
مسیر بندر امام خمینی

        مدیرکل پشــتیبانی امور دام خوزســتان گفت: هم اکنون 
چهار فروند کشــتی اقیانوس پیما حامــل کنجاله دامی 

در راه رسیدن به بندر امام خمینی هستند.
حمیــد بــدوی در گفتگــوی اختصاصی با خبرنــگار مانا 
اظهــار داشــت: این چهــار کشــتی ۴۳، ۶۳، ۶۹ و ۴۸ هزار تُنــی کنجاله 

دامی در چند روز آینده در لنگرگاه بندر امام خمینی پهلو می گیرند.
وی گفــت: ایــن چهــار محمولــه دامی توســط شــرکت پشــتیبانی امور 
دام کشــور وابســته به وزارت جهاد کشاورزی کشــور از برزیل سفارش و 

خریداری شده است.
بــدوی افــزود: محموله هــای جدیــد دامی پــس از توقــف در لنگرگاه و 
انجــام تشــریفات قانونی، در اســکله های غلات بنــدرگاه امام خمینی 

پهلوگیری می شوند.  
مدیــرکل پشــتیبانی امــور دام خوزســتان بــا بیــان اینکه بخــش اعظم 
نهاده هــای دامــی مورد نیاز کشــور از برزیــل خریداری می شــود افزود: 
برای تأمین نیاز های دامی صنایع دامداری و مرغداری کشــور مشــکل 

خاصی وجود ندارد.
به گفته وی واردات نهاده های دامی شامل کنجاله، ذرت دانه ای، سویا 
و جو دامی طبق برنامه تنظیمی شــرکت پشــتیبانی امور دام کشــور با 
هدف افزایش امنیت غذایی کشــور توســط بخش دولتی و شرکت های 

خصوصی ادامه خواهد یافت.
حدود ۸۰ درصد حجم کالا های اساســی مورد نیاز کشــور از طریق بندر 

امام خمینی وارد و ترخیص می شود.
تُــن کالا هــای اساســی  بــه گــزارش مانــا پارســال حــدود ۱۵ میلیــون 
)نهاده های دامی و غلات( از طریق بندر امام خمینی وارد کشــور شده 

است.
بنــدر امام خمینی در ۱۲۰ کیلومتری جنوب اهواز در خور موســی واقع 

شده است.
در ایــن بندر راهبردی و عملیاتی جمهوری اســلامی ایران  ســالانه ۶۰ 

میلیون تُن کالا های نفتی و غیرنفتی تخلیه و بارگیری می شود.

۱۹ پرونده در کمیسیون ماده ۵ 
شهر بجنورد بررسی شد

     معاون شهرســازی و معماری راه و شهرســازی خراسان 
شمالی از بررسی ۱۹ پرونده در کمیسیون ماده پنج شهر 

بجنورد خبر داد.
شهرســازی  و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  گــزارش  بــه 
)خراســان شمالی(، »روزبه دادجو«، معاون شهرسازی و معماری راه 
و شهرســازی خراسان شمالی تصریح کرد: جلسه کمیسیون ماده پنج 
شــهر بجنورد در محل سالن جلسات استانداری و به ریاست رشیدی، 
معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری، میرکریمی، مدیرکل راه و 

شهرسازی استان و مدیران عضو کمیسیون برگزار شد.
وی عنوان کرد: در جلســه کمیســیون ماده پنج شــهر بجنورد تعداد ۱۹ 
پرونــده در خصــوص درخواســت های تغییــر کاربری، افزایش ســطح 
اشــغال و تراکــم جهــت احــداث واحدهــای مســکونی بررســی شــد و 

تصمیم گیری شد.
دادجــو اضافه کرد: مصوبات کمیســیون ماده پنــج پس از ۲۱ روز کاری 

پس از ابلاغ اولیه و تأیید شورای عالی شهرسازی قابلیت اجرا دارند.
معــاون شهرســازی و معماری راه و شهرســازی خراســان شــمالی در 
پایان افزود: هم اســتانی های گرامی می توانند جهت اطلاع از آخرین 
مصوبات کمیســیون ماده پنج به وب ســایت اداره کل راه و شهرسازی 

خراسان شمالی به نشانی nkh.mrud.ir مراجعه فرمایند.

اخبــــاریادداشت

معاون حمل ونقل وزیر راه و شهرسازی با اشاره به این که 
عمده ترانزیت کشــور مربوط به کالاهای فلــه و کم ارزش 
و پرحجم اســت، گفــت: باید به آن ســو حرکــت کنیم که 

کالاهای باارزش بالا از کشور ترانزیت شود.
بــه گزارش خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی، 
»ســید کمــال هادیانفــر«، معــاون حمل ونقل وزیــر راه و 
شهرسازی در اولین جلسه کمیسیون تخصصی ستاد ملی 
ترانزیت و لجســتیک که در ساختمان دادمان برگزار شد، 
گفت: ترانزیت کل کشــور در ســال ۱۴۰۲ به ۱۶.۳۴ میلیون 
تن رسید که رکوردی جدید برای کشور است. از این میزان 
۱۴.۷۵ میلیون تن به ترانزیت جاده ای و ۱.۵۹ میلیون تن 

به ترانزیت ریلی مربوط است.

وی افــزود: تا کنون انســجام بین ســازمانی مطلوبی برای 
توسعه حوزه ترانزیت شکل نگرفته و سازمان های مربوطه 

باید برای ایجاد این انسجام اقدام کنند.
هادیانفر ادامه داد: برای آن که بتوانیم در زمینه ترانزیت 
قدرت رقابت با ســایر کشورها داشــته باشیم، باید هزینه، 
زمان و ایمنی که از شــاخص های اصلی ترانزیت اســت را 

در نظر بگیریم.
وی بــا بیان این که در کشــور ۱۵ هزار کیلومتر شــبکه ریلی 
داریم، گفت: باید برنامه ریزی جدی برای توسعه ترانزیت 
ریلــی داشــته باشــیم. معــاون حمل ونقــل وزارت راه و 
شهرســازی در ادامه گفت: باید به آن سو حرکت کنیم که 

کالاهای با ارزش بالا از کشور ترانزیت شود.

معــاون حمل ونقــل وزیــر راه و شهرســازی تأکیــد کــرد: 
ترانزیــت کالاهــای فله، کــم ارزش و پرحجم، بیــش از هر 
چیــزی به زیرســاخت های جاده ای و ریلی کشــور آســیب 

می رساند و منافع درآمدی چندانی برای کشور ندارد.
هادیانفــر در ادامه تصریــح کرد: بروکراســی و فرایندهای 
کنترلی بیش از حد استاندارد و سلیقه ای موجب می شود 
کــه صاحبــان کالا علاقه چندانــی به عبــور کالا از ایــران را 
نداشــته باشــند؛ چرا که تجــار تنها هزینــه و زمــان را برای 

ترانزیت در نظر می گیرند.
در ادامــه این جلســه نیــز نمایندگان حوزه هــای مختلف 
حمل ونقل و ترانزیت به ارائه گزارشات و بیان دغدغه های 

حوزه خود پرداختند.

معاون حمل ونقل وزیر راه و شهرسازی:

ترانزیت کشور به سوی کالاهای با ارزش و کم حجم حرکت کند

»علــي نبیــان«، معــاون وزیر راه و شهرســازي 
و مدیرعامــل ســازمان مجــري ســاختمانها و 
تأسیســات دولتــي و عمومــي طي پیامــي روز 
خبرنگار را به اصحاب رسانه تبریك گفت و یاد 
وخاطره شهیدان عرصه خبر را گرامي داشت.

به گزارش روابط عمومي سازمان مجري، علي 
نبیان معاون وزیر راه و شهرسازي و مدیرعامل 
سازمان مجري ساختمانها و تأسیسات دولتي 
و عمومــي در پیامي فرا رســیدن ۱۷ مرداد ماه 
روز خبرنــگار را بــه اصحــاب رســانه و تمامــي 
تلاشــگران عرصه خبر و اطلاع رساني  تبریك 

گفت.
متن پيام بدين شرح است.

بسمه تعالي
امســال روز خبرنگار در تقارنــی آموزنده با ایام 
سوگواری سید و ســالارآزادگان جهان حضرت 
ســید الشهدا اباعبدالله الحســین علیه  السلام 
قــراردارد، صحنه ای که پیام آزادگی و دینداری 
آن نسل به نسل و سینه به سینه، با پیام آورانی 
شجاع و بصیر همچون حضرت زین العابدین 
علــی ابــن الحســین)ع( و عقیلــه بنی هاشــم 
حضرت زینب کبری)س( بــه گوش جهانیان 
رســیده اســت و نمونــه اي بــارز در پیــش روی 
فعالان عرصــه خبر و اطلاع رســانی قرار داده 

است.
 خبرنــگاران وجــدان بیــدار جهــان و تصویرگر 
و  آگاه  دوســتانی  هســتند،.  خویــش  زمــان 
کــه در مســیر تحقــق  همراهانــی همیشــگی 
رسالت حرفه ای خود، انتشار به موقع، صحیح 

و دقیــق اخبــار، ســتودنی اســت و اهمیت این 
امر با توســعه رســانه های اجتماعــی، بیش از 
پیــش نمایــان شــده اســت، و هر کجا کــه لازم 
بــود، دلاورانه و فــارغ از دغدغه های روزمره در 
انعــکاس مطلــوب رویدادهــا و اخبــار جامعه 

همراهی کردند.
هفدهــم مرداد ماه ســالروزگرامي داشــت روز 
خبرنــگار را بــه شــما تلاشــگران ایــن عرصــه 
کــه عمــر و بهتریــن  ســال های جوانی خــود را 
حقیقت جویــی  و  روشــنگری  رســالت  وقــف 

کرده اند و نقش مهمــي در ارائه اخبار و اطلاع 
رســاني فعالیتهــاي وزارت راه و شهرســازي و 
سازمانها و شرکت هاي تابعه آن دارید تبریك 
و خــدا قــوت مــي گویــم. انشــاالله بــا زحمات 
شــما عزیــزان شــاهد تبییــن و نمایــان شــدن 
وظایــف و فعالیتهــاي پرســنل خــدوم وزارت 
راه و شهرســازي بــراي آباداني و توســعه ایران 

اسلامي باشیم.
از خداونــد منّــان توفیــق روز افزون وســلامتي 

یکایك شما عزیزان را مسئلت مي نمایم.

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران از فرایند نوسازی بیش از ۳۰۰ هزار 
واحد مسکونی در بافت های فرسوده شهری خبر داد.

»محمد آیینی«، معاون وزیر راه و شهرســازی و مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری 
ایران در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی با اعلام اینکه فرایند 
نوسازی واحدهای مسکونی در بافت های فرسوده شهری از ۳۰۰ هزار واحد عبور کرده 
است، گفت: نوسازی واحدهای فرسوده شهری در دولت سیزدهم به رقم ۳۰۰ هزار و 
۱۵۲ واحد رسیده است که از این میزان بیش از ۱۰۵ هزار واحد بهره برداری شده است.

مدیرعامــل شــرکت بازآفرینــی شــهری ایــران تصریــح کــرد: ایــن عملکــرد حاصل 
سیاســت گذاری های صحیح، انتخاب راهبردهای به جا و واگذاری کار به خود مردم و 

تقویت میزان مشارکت مردمی است.
 آیینــی ۱۴ اســتان برتــر در زمینــه نوســازی بافت هــای فرســوده شــهری را بــه ترتیب 
استان های تهران، خراسان رضوی، خوزستان، اصفهان، آذربایجان شرقی، آذربایجان 
غربی، مازندران، البرز، همدان، فارس، کرمانشاه، قم، گلستان و کردستان عنوان کرد.

 گفتنی اســت، نوســازی مسکن با ارائه بسته های تشــویقی، تقویت مشارکت مردم با 
آگاهی رســانی و تمرکز بر فعالیت های نوسازی در کنار محرومیت زدایی از بافت های 
هــدف بازآفرینــی با بهســازی معابر و تکمیــل پروژه های زیربنایی و روبنایی بخشــی 
از اقداماتی اســت که شــرکت بازآفرینی شــهری ایــران به عنوان یکی از شــرکت های 

زیرمجموعه وزارت راه و شهرسازی نسبت به آن اهتمام داشته است.

Road.housing

وزیــر راه و شهرســازی بــا اشــاره به آغــاز عملیــات پروازهای 
اربعیــن تاکیــد کــرد: ســازمان هواپیمایــی بــدون ملاحظه با 

گرانفروشان بلیت پروازهای اربعین برخورد کند.
بــه گــزارش پایــگاه خبــری وزارت راه و شهرســازی مهــرداد 
بذرپــاش در آییــن اختتامیه پروازهای حــج و آغاز پروازهای 
اربعیــن ۱۴۰۳ که بــه میزبانی هواپیمایی جمهوری اســلامی 
ایــران »هما« برگزار شــد، اظهار کرد: صنعــت هوایی یکی از 
رکن هــای اصلی اســت که هر بار بــا نوآوری خلاقانــه و رو به 
جلو ســعی می کند کاســتی های کمتری در عملیات مختلف 
ماننــد حــج، اربعیــن، ســفرهای نوروزی و تابســتانی داشــته 

است.
وی افزود: سیاســت گذار وظیفه دارد که شاخص های کلان را 
نظــاره می کند و برای کســی کــه عهده دار این کار اســت باید 

شاخص های اساسی صنعت را رصد کند.
وزیر راه و شهرســازی یادآور شــد: ما شــهید قاســمی و شهید 
رییســی را در میانــه راه از دســت دادیــم. اگرچــه تــا آخریــن 

لحظه در کنار شهدای خدمت حضور داشتم.
بذرپــاش افــزود: همــواره مطــرح بود کــه مــا در وزارت راه و 
شهرســازی بــا صنایع مختلــف مواجه هســتیم و این صنایع 
پیگیری هــای مکرر بنــده را به یاد خواهند داشــت. به عنوان 
مثال در عملیات حج محقق کردن شــاخص های اساسی در 

صنعت بود.
وزیــر راه و شهرســازی بــا بیــان اینکــه در ایــن صنعــت یکی 
از مهم تریــن اقدامــات مــورد نیــاز توســعه نــاوگان بــود. کــه 
مجوزهای لازم به شــرکت های هواپیمایی واگذار شد، گفت: 
در حکمرانــی بایــد مداخلــه منطقــی وجود داشــته باشــد تا 

منجر به توسعه شود.
وی تاکید کرد: در همه تصمیمات ما باید توســعه ناوگان در 
صدر آن باشد تا شرکت ها بتوانند عملکرد بهتری در واردات 
ناوگان هوایی نســبت به دولت داشــته باشــد. ما نمی توانیم 
در صنعتــی کــه بــا ناتــرازی بالا در عرصــه و تقاضــای در آن 
مواجه هســتیم اقدام به آزادســازی قیمت بلیت کنیم و این 

بدترین تجویز ممکن است.
وی با اشــاره به توســعه خدمــات صنعت هوایــی گفت: ذی 
نفع اصلی اســتفاده کننــده خدمات هوایی، مردم هســتند و 
ایمنی باید در صدر خدمات پروازی باشد که با توجه به سن 
ناوگان، تاخیر ناگذیر اســت. اما عملیات حج امســال نشــان 
داد کــه ایمنی پــرواز هم زمان با کاهــش تاخیرها امکان پذیر 

است.
بذرپــاش در ادامه بیان کرد: با وجود همکاری نکردن کشــور 
میزبان و افتادن بار جابه جایی زائران بر دوش یک شــرکت 

)هما(، جای تقدیر و تشــکر از این مجموعه دارد.
وزیر راه و شهرســازی با اشــاره به تاکید رهبــری, پیگیری های 
بحــث  در  جمهــور  رییــس  اول  معــاون  و  رییســی  شــهید 
جابه جایــی حجــاج گفــت: در عملیــات حــج امســال تلاش 

کارکنــان و دســت اندرکاران حــوزه هوایی موجب ســربلندی 
صنعــت هوایی کشــور شــد. لذا باید مســیر توســعه خدمات 
در جهــت رضایتمنــدی مــردم را ادامه دهیم و بــرای مردم 

ملموس باشد. 
وی تصریــح کــرد: در حوزه ایمنی حمــل و نقل هوایی که 
اصلی تریــن موضوع این صنعت اســت نباید با اشــتباه یا 
غفلــت دچــار تردید شــود. در این مــدت به غیــر از چند. 
مــورد جزئــی شــاهد بودیم با ایمنــی کامل ایــن عملیات 

بزرگ انجام شد.
بذرپــاش تصریح کرد: با همه شــرایط تحریم ۲۹ شــرکت 
در حــوزه هوایــی با مــا همــکاری بین المللی دارنــد. تاب 
آوری در صنعــت هوایــی کــه ۴ قطعنامــه را پشــت ســر 

گذاشــته اســت و کمتریــن خدمــت را از خــارج از کشــور 
دریافت می کنیم، این نشــان دهنده خودکفایی اســت اما 

باید ســهم شرکت های دانش بنیان افزایش یابد.
وزیر راه و شهرسازی خاطرنشان کرد: ما پیش رو عملیات 
بزرگ اربعین را داریم که شرایط متفاوت است به طوری 
کــه ســال قبل عملیــات اربعین نســبت بــه ۱۴۰۱ و قبل از 
آن به خوبی انجام شــد. امســال نیز از ۲۶ مبدا فرودگاهی 
پروازهای اربعین انجام می شــود و باید به ترمینال سلام 

توجه ویژه داشت.
بایــد  کشــوری  هواپیمایــی  ســازمان  کــرد:  تصریــح  وی 
نظــارت دقیق داشــته باشــند و نباید از پروازهــای اربعین 
سوءاســتفاده و ســودجویی در بلیــت اتفــاق افتــد و ایــن 

سازمان باید بدون ملاحظه برخورد شود.
بذرپاش در پایان گفت: امسال در اربعین ۱۵ درصد رشد 
پرواز خواهیم داشــت. و با توجه بــه ۴ میلیون و ۳۰۰ هزار 
زائر اربعین امســال وظیفه حمل و نقل عمومی در تمام 
شــقوق ریلی، هوایی، جاده ای و دریایی قابل توجه است.

مدیرعامل هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران:  
بیش از ۸۵ درصد پروازهای اربعین از فرودگاه امام   

خمینی)ره( انجام می شود
  مدیرعامــل هواپیمایــی جمهــوری اســلامی ایران)هما( 
گفــت: بیــش از ۸۵ درصــد پروازهــای اربعیــن امســال از 

فرودگاه امام خمینی)ره( انجام می شود.
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی، 
»شــمس الدیــن فــرزادی پــور«، مدیرعامــل هواپیمایــی 
عملیــات  پایــان  مراســم  در  ایــران  اســلامی  جمهــوری 
حــج و آغــاز پروازهــای اربعین گفت: بیــش از ۸۵ درصد 
پروازهــای اربعین امســال از فــرودگاه امــام خمینی )ره( 

انجام می شود.
وی افــزود: در عملیــات حــج نزدیــک بــه ۸۷ هــزار نفــر 
از طریــق هواپیمایــی جمهــوری اســلامی ایــران جابه جــا 
می شــود اما چون هــر حاجی دو بار رفت و برگشــت دارد 
تعداد مســافران دوبرابر می شود و مسافت یک ساعته به 

سه ساعت افزایش می یابد.
مدیرعامــل »هما« گفت: از ۲۱ نقطه کشــور این عملیات 
حج انجام می شــود و تقریباً تمام کادر پروازی هما درگیر 
ایــن عملیات می شــوند و تعــدادی از کادر پــروازی ما در 

هتل ها و اقامتگاه ها آماده اند.
فــرزادی پــور افــزود: امســال در عملیــات حــج مــا از نظر 
تاخیــر یک رکــورد جدید به دســت آوردیم که بــا وجود ۴ 
هواپیمــا کمتر از ســال گذشــته، ۴۰ دقیقه محاســبه شــده 
اســت. ایــن درحالی اســت میزان تاخیر ســال گذشــته دو 

ساعت و ۵۰ دقیقه بود.
مدیرعامــل همــا بــا بیــان اینکــه امســال کشــور میزبــان 
کمتریــن همراهــی را با ما داشــت، گفت: وقتــی به نتیجه 
کار نــگاه می کنیــم متوجه می شــویم قدرتی پشــت کار به 
ما کمک می کرد و حاصل تلاش تمامی دســت اندرکاران 

صنعت هوانوردی بود.
وی یادآور شــد: مســافران حــج با میانگین ســن بالای ۶۰ 
سال نیاز به کمک دارند و کار را برای ما دشوارتر می کنند.

فــرزادی پــور در پایــان از تمــام کارکنــان در بخش هــای 
مختلف هواپیمایی جمهوری اســلامی ایران بابت انجام 
بیش از ۱۶۰۰ ســورتی پرواز در عملیــات حج ۱۴۰۳ بدون 

هیچ گونه حادثه تشکر و قدردانی کرد.

   چهارشنبه   ١7 مرداد ١403   2 صفر ١446قمری   7 آگوست 2024  سال هشتم    شماره ١859

وزیر راه و شهرسازی دستور داد؛ 

 سازمان هواپیمایی با گرانفروشان بلیت
پروازهای اربعین برخورد کند

وزیر راه و شهرسازی با اشاره به تاکید رهبری, پیگیری های شهید 
رییسی و معاون اول رییس جمهور در بحث جابه جایی حجاج گفت: 
در عملیات حج امسال تلاش کارکنان و دست اندرکاران حوزه هوایی 

موجب سربلندی صنعت هوایی کشور شد. لذا باید مسیر توسعه 
خدمات در جهت رضایتمندی مردم را ادامه دهیم و برای مردم ملموس 

باشد
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اخبـــــاریادداشت

حســین محمــودی  مدیــر عامــل شــرکت بــرق 
منطقــه ای خراســان گفــت: بهتریــن  گزینــه  برای  
شــهرک های   مطمئــن   و  پایــدار  بــرق  تامیــن  
صنعتی ، مشارکت  صنایع  مستقر در شهرک ها در 
سرمایه گذاری  و ساخت  نیروگاه های  خورشیدی  و 

توسعه  شهرک های  خورشیدی  است .
حســین محمودی با اشــاره به چالش های تامین 
بــرق صنایع بــزرگ اظهار کــرد: صنایع  بــزرگ از 
اهمیت  بســیار بالایــی  در تامین  زیرســاخت های  
تولیــدی  کشــور برخوردارنــد، بنابرایــن مدیریــت  
مصرف آن ها نیز باید بســیار دقیق و حساب شده 
انجام شــود. برای  جلوگیری  از ایجاد کوچک ترین  
اختلالی  در فرآیند تولید آن ها، از سال گذشته  طی  
جلسات مستمر با حضور دست اندرکاران وزارت 
صمت،  به عنوان متولیــان این  صنایع  و با در نظر 
گرفتــن  متوســط  مصرف ســالانه  آن ها بــه  نحوی  
برنامه ریــزی  و ســهمیه بندی  بــرای  ایــن  صنایــع  

صورت گرفت .
وی بیان کرد: تمهیداتی مانند جابه جایی  ساعات 
بار مصرفی  صنایع بزرگ در دستور کار قرار گرفت 
و بایــد طوری  برنامه ریزی  شــود تا کمترین  خللی  
بــه  فرآیند تولیــد محصولات زیربنایی  کشــور وارد 
نشــود.  با بررســی  فرآیند تولید هر صنعت  و با در 
نظــر گرفتن  میزان موجودی  انبــار آن ها و با توجه  
به  بازار فروش و زمان بندی  آن یک  رژیم  مصرفی  
بــرای  صنایع  مختلف  در نظر گرفته  شــده اســت . 
بــه  طور مثــال در بخــش  صنایع  ســیمانی  طوری  
برنامه ریــزی  شــده اســت  کــه  در عیــن  مدیریــت  
مصــرف آن هــا، میــزان موجــودی  کلینکــر و ارائه  
ســیمان روزانه  بــه  بازار بــا توجه  به  میــزان تقاضا 
دســتخوش کمتریــن  تغییــر شــود و در بــازار آن 

نوسانی  ایجاد نکند.
مدیر عامل شرکت برق منطقه ای خراسان رضوی 
اضافه کرد: در سال های  اخیر طبق توافق نامه  بین  
وزارت  صمت  و نیرو بــرای تعداد قابل  توجهی  از 
صنایع  فولادی  و برخــوردار، اقدامات خوبی  برای 
احــداث نیروگاه و تهیه  انرژی  خــود از نیروگاه های  
تجدیدپذیــر شــده اســت، به طــوری  کــه  در حــال 
حاضــر حــدود ۲۰ درصــد مصــرف صنایــع  ایــن  

شرکت  از این  مسیر تامین  می شود.
وی اظهــار کــرد: بــرق شــرکت های  صنعتــی  بــا 
هماهنگــی  در روزهایــی  محــدود می شــود، ولــی  
بهتریــن  گزینه  برای  تامین  بــرق پایدار و مطمئن  
شهرک های  صنعتی ، مشارکت  صنایع  مستقر در 
شهرک ها در سرمایه  گذاری  و ساخت  نیروگاه های  
خورشیدی  و توسعه  شهرک های  خورشیدی  است  

که  وزارت نیرو و سازمان سابتا سازوکار مناسب  آن 
را فراهم  و ابلاغ کرده اند.

برنامه هــای   ارســال  بــا  کــرد:  اظهــار  محمــودی 
مدیریت  مصرف صنایع  از ماه ها قبل  هماهنگی ها 
بــرای  آن هــا صورت گرفتــه،  طوری  عمل  شــده  تا 
صنایــع  فرصت  کافــی  برای  تطبیــق  برنامه  تولید 
خود با شــرایط موجود را داشته  باشند، همچنین  
با در نظر گرفتن  ســهمیه های شــبانه  و برداشــتن  
موانــع  برای  صنایعی  که  با مــا همکاری  می کنند، 
شــرایط  را فراهــم  کرده ایــم  تا کمتریــن  دغدغه  را 

برای  تولید داشته  باشند.
وی ادامــه داد: مهم تریــن  عامــل  در شــبکه های 
و  مخابراتــی   زیرســاخت های  ایجــاد  هوشــمند 
فیبر نوری اســت  که  در ایــن  زمینه  برق  منطقه ای 
خراســان  رضــوی فعالیت هــای اجرایــی  خوبی  را 
انجــام  داده  اســت . با توجــه  به  مطالعــات  انجام  
ایــران ،  شــده  در شــرکت  مدیریــت  شــبکه  بــرق  
نیــز در   PMU  اندازه گیــری پیشــرفته تجهیــزات  

سطح  پست های نیروگاهی  و انتقال  مهم،  نصب  
و راه اندازی شــده  اســت  که با توجــه  به  مطالعات  
پایــداری شــبکه ، این  شــرکت  اقدام  بــه  طراحی  و 
راه اندازی حفاظت های ویژه  هوشــمند حذف  بار 
و تولیــد کــرده  که  به لحــاظ  پایداری شــبکه  برق  از 

اهمیت  بالایی  برخوردار است .
مدیــر عامــل شــرکت بــرق منطقــه ای خراســان 
رضوی در مورد طرح فاینانس گفت: شـــبکه  برق 
شـهر مشـهد در افق  ۱4۰۷ نیاز به  افزایش  ظرفیت  
شـبکه  انتقال و فوق توزیع  به  میزان۱۰5۰ مگاولت  
آمپــر و 4۰ کیلومتــر مــدار خــط   دارد کــه  در طرح 
فایناس شــبکه  برق شــهر مشــهد پیش  بینی شده  
است و ان شــالله به  بهره برداری  خواهد رسـید. در 
این  طرح ۲ پســـت  4۰۰ کیلوولت  و ۹ پســـت  فوق 
توزیــع  و خطــوط انتقال آن هــا احداث یا توســعه  
خواهند یافت . با اجرای  این  طرح شــبکه  انتقال و 
فوق توزیع  مورد نیاز در افق  ۱4۰۷ تضمین  خواهد 

شد.

مدیر عامل شرکت برق منطقه ای خراسان پیشنهاد داد:

 تامین برق پایدار صنایع با سرمایه گذاری
  ساکنان شهرک های صنعتی

خبــــر

۱۵ طرح سرمایه گذاری بجنورد، روی 
میز شورای شهر

 ۱۵ طرح سرمایه گذاری شهر بجنورد توسط اعضای شورای شهر در صحن 
علنی شورا بررسی شد.

یکصد و هشــتاد و یکمین جلســه رســمی شــورای اسلامی شــهر بجنورد با حضور 
هفــت نفــر از اعضــای آن و شــهردار برگــزار و بیشــتر آن صرف بررســی طرح های 

سرمایه گذاری شد.
رئیس شــورای اســلامی شــهر بجنورد در این جلســه از اعضای هیأت رئیسه سال 
سوم شورای اسلامی شهر بجنورد تقدیر و برای اعضای هیأت رئیس سال چهارم، 

آرزوی موفقیت کرد.
جمشــید عین بیگی پیشاپیش فرارســیدن روز خبرنگار را به اصحاب رسانه حاضر 
در این جلسه تبریک گفت و از رسانه ها خواست انتقادات و پیشنهادات خود برای 

بهبود خدمت رسانی به مردم در حوزه شهری را مستمر اعلام کنند.
وی ضمن اشــاره به تلاش های چند ماه اخیر به ویژه در حوزه عمران شــهرداری، 
گفت: شــاهد این هســتیم که در تمام مناطق مختلف شــهری، عملیات آسفالت 

ریزی در حال انجام است و جای خداقوت گویی  دارد.
در ادامه جلسه ۱۵ فرصت سرمایه گذاری توسط مشاور سرمایه گذاری و همچنین 
مدیریت سرمایه گذاری شهرداری قرائت شد تا اصلاحات و تایید آن ها به تصویب 

اعضای شورای اسلامی شهر برسد.
مجموعــه گردشــگری کــوه پــارک بش قــارداش در محــل اســتخر بانــوان ســابق، 
مجموعــه پذیرایــی و شــهربازی باباامان، هتل مجموعــه پذیرایی روبــاز باباامان، 
مجموعه سوارکاری، مجتمع مسکونی چند منظوره، مجموعه تفریحی سرگرمی 
کارتینگ باباامان، مجموعه ورزشی و درمانی مهربانو، هتل چهار ستاره و مجموعه 
اقامتی در باباامان، کافی شاپ های پارک نادر، پارک شهر، پارک الهیه و همچنین 
مجموعه باغ پرندگان باباامان در باغ ایلخانی از جمله فرصت های سرمایه گذاری 
بودند که توسط مشاور سرمایه گذاری شهرداری بجنورد تشریح و اصلاحات آن ها 

به تایید اعضای شورای اسلامی شهر بجنورد رسید.
دو پروژه بازارچه گل، گیاه، باغ تفریحی و گیاه شناسی و همچنین غرفه های غذا در 
انتهای محور خیابان آزادی بجنورد از جمله پروژه های جدید تعریف شده بودند 

که توسط روشن ضمیر مدیر سرمایه گذاری شهرداری تشریح شدند.
کلیــات همــه این طرح های ســرمایه گذاری شــامل اصلاحات و تعریــف دو پروژه 

جدید به تایید اعضای شورای اسلامی شهر رسید.
ســید محســن موســوی عضو هیأت رئیســه شــورای اســلامی شــهر بجنورد پس از 
معرفی بســته ها و پروژه های ســرمایه گذاری، از شهرداری خواست از نگاه تئوریک 

نسبت به این طرح ها خارج شده و به صورت عملی پیگیر تحقق آن ها باشد.
مصطفــی دلیریان یکی از اعضای شــورای شــهر بجنورد نیز بیان کــرد: بیش از ۲۰ 
بســته سرمایه گذاری در شهرداری بجنورد تهیه شــده اما تاکنون خروجی مناسبی 

نداشته اند. بنابراین باید به دنبال تحقق آن ها برای به ثمر نشستنشان باشیم.
شهردار بجنورد در این جلسه با اشاره به بسته های سرمایه گذاری تهیه شده توسط 
مشاور اظهار کرد: شخصاً به نحوه تهیه این بسته های سرمایه گذاری منتقد هستم 

اما باید براساس قانون، این بسته ها تهیه شود.
سید محمدعلی کشمیری افزود: در تهیه این بسته های سرمایه گذاری از توانمندی 
علمی و آکادمیک مشاور بهره گرفته شده است اما جای خالی نظرات فعالان آن 

عرصه ها در حوزه های مختلف خالی است.
وی تاکید کرد: در تهیه این بسته ها باید نظرات افرادی که سابقه اجرایی دارند نیز 
لحاظ می شــد تا احتمال عملیاتی شــدن آن ها در مدت زمان کمتر وجود داشــته 

باشد.
شــهردار بجنورد بیان کرد: پس از انتشــار فراخوان این بسته های سرمایه گذاری در 
صورتی که متقاضیان اعلام حضور کنند، چکش کاری های لازم پیرامون پروژه های 

سرمایه گذاری شهر بجنورد انجام خواهد شد.

تسهیلات

رئیس اتاق بازرگانی لرستان خواستار شد:
هدایت تسهیلات به سمت نیروگاه های مقیاس کوچک

رئیــس اتــاق بازرگانــی لرســتان خواســتار هدایــت تســهیلات به ســمت 
نیروگاه های مقیاس کوچک شد.

محمــد اظهار کــرد: یکی از موضوعاتــی که از چند ســال پیش واحدهای 
صنعتــی لرســتان را بــا مشــکل مواجه کــرده و ســبب ایجاد خســارت به 
واحدها شده موضوع ناترازی انرژی است که در تابستان با کمبود برق و 

در زمستان با کمبود گاز مواجه هستیم.
وی اضافــه کــرد: امســال ایــن موضــوع تشــدید شــده و قطعــی بــرق در 

واحدهــای صنعتــی لرســتان به جای یــک روز به دو روز افزایــش یافته و 
منجر به خسارات زیادی به واحدهای صنعتی استان شده است.

رئیــس اتــاق بازرگانــی لرســتان گفــت: کمبــود بــرق را درک می کنیــم و 
راهکارهایی نیز برای برون رفت از این مساله را داریم.

خاکــی بــا بیان اینکه مــاده ۲۵ قانون بهبود محیط کســب و کار صراحت 
دارد که دســتگاه های اجرایی و  خدمات رســان می بایســت در قراردادها 
خــود را موضــوع وجه التــزام و خســارات وارده به واحدهــای صنعتی را 
پیش بینی کنند، بیان کرد: درخواست اتاق بازرگانی و صنعتگران اجرای 
کامــل مــاده ۲۵ قانون بهبود محیط کســب و کار و پرداخت خســارت به 

واحدهای تولیدی است که از کمبود برق رنج می برند.
وی اضافــه کرد: موضوع دیگر هدایت تســهیلات به ســمت نیروگاه های 
مقیاس کوچک اســت که بتوانیم این ناترازی را در کمترین زمان ممکن 

توسط بخش خصوصی جبران کنیم.
رئیــس اتــاق بازرگانــی لرســتان در خصــوص کســب و کارهــای کوچــک 
فامیلــی، بیــان کــرد: نمونه هــای موفــق جهانی و اســتانی داریــم و یکی 
از موضوعاتــی کــه در اتاق تعریف شــده ورود به این مبحــث و کمک به 
کسب و کارهای خانوادگی و مناسب کردن ساختار این شرکت هاست که 

در دستور کار امسال و سال آینده اتاق بازرگانی لرستان قرار دارد.
خاکــی  بــا بیــان اینکــه یکــی از موضوعــات جــذب و جلب ســرمایه گذار 
و بهبــود وضعیــت اقتصــادی لرســتان برگــزاری همایــش فرصت هــای 
سرمایه گذاری است، یادآور شد: تلاش داریم این همایش را آبان ماه در 
تهران برگزار و ظرفیت های اســتان را تشریح کنیم و افرادی که تمایل به 
سرمایه گذاری دارند به استان دعوت شوند تا با این فرصت ها از نزدیک 

آشنا شوند.

نیروگاه

دو نیروگاه خورشیدی به ظرفیت 
1.٢  مگاوات در استان البرز وارد 

مدار شد
به گزارش روابط عمومی شــرکت توزیع نیروی برق اســتان البرز، با هدف 
افزایش ظرفیت تولید برق در ماههای گرم ســال، دو نیروگاه خورشــیدی 
ســقفی به میــزان تجمیعــی ۱.۲ مــگاوات در نیروگاه شــرکت مهندســی و 
ســاخت مکو_مپنــا به میزان ۷۰۰ کیلــووات واقع در شهرســتان فردیس و 
نیروگاه شــرکت گلنان پراتوس به میزان ۵۰۰ کیلووات واقع در شهرســتان 

ساوجبلاغ در استان البرز راه اندازی و به شبکه توزیع برق متصل شدند. 
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق اســتان البرز ضمن تاکید بر اهمیت 
تولید انرژی پاک در کشــور به ویژه در اســتان البرز ، از اقدام این دو شرکت 

قدردانی کرد.
دکتر مســعود خواجه وند در ادامه بــه الزامات قانونی و همچنین حمایت 
صنعــت برق از توســعه و احــداث نیروگاههــای تجدیدپذیر و پاک اشــاره 
کرد و از دســتگاههای اجرایی و صنایع استان البرز جهت اجرای این طرح 

دعوت کرد.

تولید روزانه ۱۶میلیون لیتر بنزین یورو ۴در پالایشگاه شازند

بنزین

اکرم یوسفی    
خبرنگار جمله- اراک

مدیرعامــل شــرکت پالایش نفت امــام خمینی)ره( شــازند 
گفت: پالایشــگاه شــازند نخســتین واحــد تولیدکننــده بنزین 
یورو۴ در کشــور بــا ظرفیت ۱۶میلیون لیتر در روز و نخســتین 
واحــد تصفیــه و تولیــد گازوئیــل یــورو۴ در کشــور بــا ظرفیت 

۱۲میلیون لیتر در روز است.
مهندس مجید رجبی، اظهار داشــت: شــرکت پالایش نفت 
امــام خمینــی)ره( شــازند به عنــوان بزرگ تریــن پالایشــگاه 
تک واحدی کشور و نخستین پالایشگاه کشور در عصر انقلاب 

با ظرفیت ۱5۰ هزار بشکه در روز در حال فعالیت است.
وی خاطر نشان کرد: ظرفیت تولید شرکت در سال های اخیر 
بــا اتکا بــه توانمندی و تخصــص دانش آموختگان کشــور به 

۲5۰ هزار بشکه در روز افزایش پیدا کرده است.
وی افزود: این مجموعه  نخســتین و تنها شرکت تولیدکننده 
ســوخت کشــتی ایرانی بر اساس اســتانداردهای بین المللی 
است که در شرایط تحریم از خروج ارز از کشور جلوگیری کرد.
خمینــی)ره(  امــام  نفــت  پالایشــگاه  شــرکت  مدیرعامــل 
شــازند عنــوان کــرد: در راســتای کاهــش انتشــار آلاینده های 
زیســت محیطی نیــز ارتقــای کیفیــت گازوئیــل تولیــدی در 
پالایشــگاه شــازند از یــورو4 بــه یــورو5 به همــت مدیــران و 

متخصصان پالایشگاه کلید خورد.
وی یــادآور شــد:اجرای طــرح تولیــد گازوئیــل یــورو5، طــرح 
ارتقــای کیفیــت نفت ســفید و ســوخت جــت پالایشــگاه نیز 
پیاده سازی شد و میزان گوگرد در محصولات ذکرشده به زیر 

۱۰ جزء در میلیون رسانده شد.
رجبــی بــا اشــاره بــه ســود ۳۷.5میلیــون دلاری در اجــرای 
تصفیــه  واحدهــای  محصــولات  کیفی ســازی  طرح هــای 
هیدروژنــی گازوئیــل و نفــت ســفید در مجموعــه پالایشــگاه 
شــازند گفــت: تغییــر در پارامترهــای فرآینــدی بــا رویکــرد 
صرفه جویی در سوخت مصرفی از دیگر اقدامات انجام شده 
می باشــد کــه در این طــرح میــزان صرفه جویــی در مصرف 
حامل هــای انــرژی و کاهــش هزینه هــای ســوخت، بــه رقــم 
4۰۰ میلیارد در ســال رسانده شــد، این طرح گامی مثبت در 
جهت بهبود شاخص های زیست محیطی پالایشگاه به شمار 

می رود.
وی تاکیــد کــرد: طــرح کُک ســوزنی کــه مشــتمل بــر 5 واحد 
اصلی اســت که 4 واحد آن با اســتفاده از تکنولوژی بومی و با 
همکاری پژوهشــگاه صنعت نفت طراحی شد، در این طرح 
نفت کوره که در فصول ســرد سال بزرگ ترین عامل آلودگی 
هواســت از ســبد محصــولات پالایشــگاه امــام خمینــی)ره( 
شازند حذف و به جای آن سوخت های سبک تر و پاک همراه 

با کُک سوزنی تولید می شود.

رجبی ادامه داد: تکنولوژی این طرح در انحصار چند شرکت 
مهم اســت و  اجرای این پروژه در کشــور ســابقه قبلی ندارد 
اگرچــه در زمــان حاضــر طــرح در مرحلــه انجام تشــریفات 
مناقصــه اســت، هزینــه پیش بینی شــده طــرح حــدود 45۰ 

میلیون یورو است.
مدیرعامــل شــرکت پالایش نفت امــام خمینی)ره( شــازند 
گفت: سالانه ۹۰ هزار تن کک سوزنی، 5/۱ لیتر در روز بنزین، 
۱/۱ میلیــون لیتر گازوئیــل در روز، ۲۱۰ تن در روز گاز مایع، ۷۰ 
تن در روز پروپیلن و سایر فرآورده های نفتی مانند قیر و غیره 

در طرح کک سوزنی تولید خواهد شد.
وی اضافــه کرد: پــروژه احداث واحد کک ســوزنی برای ۳۰۰ 
نفر به صورت  مســتقیم و یک هزار نفر به طور غیرمســتقیم، 
اشــتغال زایی به همــراه دارد و امکان اشــتغال بیش از 4هزار 
ســاخت  دوره  در  غیرمســتقیم  و  مســتقیم  به صــورت  نفــر 

سه ساله فراهم شده است.
رجبی بیان کرد: بحران کم آبی بر جهان و در کشــور ما حاکم 
شــده است در این راستا استفاده از روش های نوین بازیابی و 
تصفیه جریان های پساب پالایشگاه امام خمینی)ره( شازند 
به منظــور صرفه جویــی در مصرف آب، تأمیــن نیازهای آبی 
پالایشــگاه و کمــک به حفــظ محیط زیســت، احــداث پروژه 
تصفیــه پســاب های موجود در پالایشــگاه در دســتور کار قرار 

گرفت.

وی افــزود: کاهــش حجــم پســاب ورودی بــه حوضچه هــای 
تبخیر و نهایتاً قطع ســرریز آنها به اراضی کشــاورزی منطقه، 
اســتفاده مجــدد از پســاب و کاهــش برداشــت آب خــام از 
منابــع زیرزمینی و ســد کمال صالح و لیــد آب بدون املاح و 
کاهش بار وارده به سیستم آب از اهداف قابل حصول پروژه 

بهینه سازی بازیافت آب های با املاح بالا به شمار می رود.

جرائم حوزه اراضی ملی استان 
اصفهان ۵۳ درصد کاهش یافت

زهرا مسیبی      
خبرنگار جمله-  اصفهان

 

مدیــرکل راه و شهرســازی اســتان اصفهان گفت: بــا تلاش های به 
عمــل آمده در حوزه حفاظت اراضی ملی، امســال در مقایســه با 
مدت مشــابه ســال ۱۴۰۲، شــاهد کاهش ۵۳ درصدی در تعداد تعرض و 
تصرف زمین خواران و افراد سودجو نسبت به اراضی ملی استان اصفهان 

بوده ایم.
  علیرضا قاری قرآن مدیرکل راه و شهرســازی استان اصفهان اظهار کرد: 
با دقت، هوشــیاری و تــلاش مجموعه فرماندهی یــگان حفاظت اراضی 
اســتان اصفهان، اقدامات پیشگیرانه موثر در طول شبانه روز به ویژه ایام 
تعطیلات در جهت جلوگیری از تعرض به اراضی ملی در ســطح استان 

اصفهان به عمل آمده است.
 وی افزود: اجرای طرح های تشــدید حفاظت اراضی ملی و دولتی استان 
و همچنین پشــتیبانی خوب مجموعه قضایی و انتظامی استان اصفهان 
موجب امنیت پایدار در راستای حفظ بیت المال در این حوزه شده است.

مدیرکل راه و شهرســازی استان اصفهان ادامه داد: بر اساس آمارهای به 
دســت آمده در چهار ماهه ســال جاری نسبت به مدت مشابه سال ۱۴۰۲ 
شــاهد کاهــش ۵۳ درصــدی در تعداد تعــرض و تصرف زمین خــواران و 

افراد سودجو نسبت به اراضی ملی و دولتی استان اصفهان بوده ایم.
قاری قرآن گفت: امسال با تلاش های عوامل یگان حفاظت اراضی استان 
اصفهــان، ۱۴.۶ هکتــار زمیــن دولتی و ملی در ســطح اســتان رفع تصرف 
شده است. وی عنوان کرد: ۷.۶ هکتار از این اراضی از طریق اجرای احکام 
قضایــی و قلع قمع و خلع ید بــوده و مابقی از طریق رفع تصرف فوری از 

چنگال متصرفان خارج و به بیت المال بازگردانده شد.

 

اجرای  طرح آرامش و ایمنی 
 ترافیک در  استان مرکزی

 اجرا می شود 
رئیس پلیس راهور شــرق اســتان تهــران از اجرای طــرح آرامش و 
ایمنی ترافیک در ســطح معابر شهرستان های شرق استان تهران 
خبر داد. سرهنگ سید علی حسینی گفت: با توجه به مطالبات مردمی و 
بــه منظــور افزایــش انضبــاط ترافیکــی، پیشــگیری و مهــار تصادفــات و 
همچنین کنترل تخلفات، طرح آرامش و ایمنی ترافیک در سطح معابر 
درون شــهری شهرســتان های تابعه اســتان از ۲۰مردادماه سال جاری به 

مدت ۷۲ساعت اجرا می شود.
وی افــزود: در این طرح با رانندگان و موتورسیکلت ســواران متخلف برابر 

مقررات برخورد قانونی لازم صورت می گیرد.
رئیس پلیس راهور استان مرکزی تاکید کرد:انجام حرکات نمایشی،حرکت 
در پیاده رو،صدای ناهنجار اگزوز و به خصوص نداشتن کلاه ایمنی و بیمه 
نامه از جمله تخلفات موتورســواران می باشد. سرهنگ حسینی تصریح 
کرد:از ســال گذشــته طرح دریافت گواهینامه آســان در شــهرهای اراک و 
ساوه به مرحله اجرا درآمد که می طلبد موتورسواران قبل از مواجه شدن 

با مشکلات قانونی نسبت به دریافت گواهینامه آسان اقدام نمایند.

با حکم مدیرعامل پالایشگاه اصفهان؛
احسان ترابی به عنوان سرپرست 

روابط عمومی و امور بین الملل 
هلدینگ پتروپالایش اصفهان 

منصوب شد
زهرا مسیبی       

خبرنگار جمله-  اصفهان

حائــز اهمیت اســت کــه پیشــترمحمد ده بیدیان معاون ســرمایه 
انســانی و توســعه مدیریت سرپرســتی روابط عمومــی و امور بین 
الملــل هلدینگ پتروپالایــش اصفهان را بطــور همزمان  برعهده 

داشت.
در حکــم دکتر محســن قدیــری در انتصاب آقای احســان ترابی به عنوان 
سرپرست روابط عمومی و امور بین الملل هلدینگ پترو پالایش اصفهان 

آمده است…
نظــر بــه تعهــد و شایســتگی جنابعالی بــه موجــب این حکم به ســمت 
سرپرســت روابط عمومی و امور بین الملل شرکت هلدینگ پتروپالایش 

اصفهان منصوب می گردید.
امید است با استفاده ازپرسنل متخصص و مجرب آن مجموعه در انجام 

وظایف سازمان موفق وموید باشید.

تعداد پروژه های راکد پایانه های 
نفتی ۶۶ درصد کاهش یافت

مریم کرمپورنیا       
خبرنگار جمله-  بوشهر

تفاهم نامــه همکاری مشــترک بین معاون فرهنگــی، اجتماعی و 
گردشگری ســازمان منطقه آزاد قشــم به نمایندگی از مدیرعامل 
این سازمان و ایگور کوروگلوف، معاون مدیرعامل منطقه آزاد دوبنا واقع 

در روسیه امضا شد.
ادریس راموز، معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگری سازمان امروز )۱۶ 
مرداد ماه( بیان کرد: این تفاهم نامه در راســتای توسعه روابط بین الملل 
جزیره جهانی قشم، توسعه همکاری سودآور و متقابل در زمینه مدیریت 
مناطــق آزاد و ویــژه اقتصــادی و جذب ســرمایه گذاری خارجــی به امضا 
رســید. نگهداری و توســعه زیرســاخت های مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
و تبــادل نظــر و ارائه راه حل های تخصصی بــرای همکاری دو منطقه در 
حــوزه صنایع، حمل و نقل و ترانزیت، گردشــگری، فنــاوری و حفاظت از 

محیط زیست از دیگر اهداف بستن این تفاهم نامه به حساب می آید.
به گفته او، اشــکال مختلف همکاری طرفین به صورت جداگانه همراه با 
ارزیابــی منابــع مورد نیاز به منظور دســتیابی به اهداف و منافع مشــترک 
مــورد مذاکره قــرار می گیرد و در توافق ها و تفاهم هــای مربوطه به نتیجه 

می رسد.
معاون فرهنگی اجتماعی و گردشگری سازمان منطقه آزاد قشم تصریح 
کــرد: بــرای اطمینــان از دســتیابی ســریع تر و موثرتر به اهداف مشــترک، 
طرفیــن متعهد شــدند اطلاعات موجــود در اختیار خــود را درباره منافع 
مشــترک به تبادل بگذارند و در صورت لزوم مشاوره های مشترک برگزار 

کنند.
مذاکرات توسعه همکاری های قشم و روسیه از سال گذشته توسط عادل 
پیغامی، مدیرعامل سازمان منطقه آزاد شروع شده بود و در همین راستا 
هیئتی از مقامات روســیه به جزیره سفر کرده و با ظرفیت های قشم آشنا 
شــده بود. امسال نیز در راســتای عملیاتی ســاختن نتیجه این مذاکرات، 
هیئتی از منطقه آزاد قشــم برای امضای تفاهم نامه خواهرخواندگی بین 
شــهردار قشم و شهر کراسنودار و همچنین بستن تفاهم نامه بین منطقه 
آزاد قشم و منطقه ویژه اقتصادی فناوری دوبنا در روسیه عازم این کشور 

شدند.
منطقه آزاد دوبنا در نزدیکی مسکو، پایتخت کشور روسیه واقع شده و یکی 
از مهمترین مناطق آزاد این کشــور محسوب می شــود و به لحاظ استقرار 
شــرکت های دانش بنیان فراوان در این منطقــه می تواند کمک زیادی به 

انتقال فناوری و تکنولوژی روز جهان به قشم داشته باشد.

مدیر عامل شرکت برق منطقه ای خراسان رضوی بیان 
کرد: در سال های  اخیر طبق توافق نامه  بین  وزارت  

صمت  و نیرو برای تعداد قابل  توجهی  از صنایع  فولادی  
و برخوردار، اقدامات خوبی  برای احداث نیروگاه و 

تهیه  انرژی  خود از نیروگاه های  تجدیدپذیر شده است، 
به طوری  که  در حال حاضر حدود ٢0 درصد مصرف 

صنایع  این  شرکت  از این  مسیر تامین  می شود
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لذتی بالاتر از این نیست که کسی را بیابی،که جهان را مثل تو می  بیند. ای  ن-
گونه میفهمیم که دیوانه نبوده ایم. 

کریستین بوبن 

قـاب

سخن روز

عکس: امین جلالی / ایــرنا

نمایشگاه کشفیات طرح تشدید مبارزه با خریداران اموال مسروقه، صبح سه شنبه )۱۶ مرداد ۱۴۰۳( در پلیس آگاهی 
تهران بزرگ برگزار شد. طی ۷۲ ساعت گذشته ۲۳۱ سارق و مالخر در جریان این طرح شناسایی و دستگیر شدند.

طرح مبارزه با خریداران اموال مسروقه

سوژه روز

نماینده وزن ۹۷ کیلوگرم ایران در مرحله نیمه نهایی کشتی 
فرنگی مسابقات المپیک پاریس به پیروزی رسید و فینالیست 

شد.در ادامه رقابت های کشتی فرنگی بازی های المپیک پاریس 
مسابقات نیمه نهایی ۲ وزن دوم از ساعت ۱۸:۱۵ دیروز به وقت 

محلی )۱۹:۴۵ به وقت تهران( پیگیری شد و محمدهادی ساروی 
با پیروزی در مرحله نیمه نهایی وزن ۹۷ کیلوگرم مقابل حریف 

مصری فینالیست شد.
آرتور الکسانیان، قهرمان جهان و المپیک از ارمنستان حریف 

ساروی در فینال خواهد بود.

طلسم ورزش ایران در المپیک شکسته شد؛ 

ساروی یک مدال را قطعی کرد

 بیستمین نشســت اندیشگاه رضوی ســازمان کتابخانه ها، موزه ها و 
مرکز اسناد آستان قدس رضوی با عنوان »از کتابخانه های دیجیتالی 
تا کتابخانه های هوشــمند: جهانی ســازی در برابر بومی سازی«  پنج 
شــنبه ۱۴ تیرماه ۱۴۰۳ از ســاعت ۹ الی ۱۱ صبح در بنیاد پژوهشــهای 
اســلامی آســتان قــدس رضــوی، تــالار شــیخ بهایــی برگزار شــد. در 
ایــن نشســت دکتر ســید مهدی طاهــری )عضو هیئت علمــی گروه 
علم اطلاعات و دانش شناســی دانشــگاه علامــه طباطبایی تهران( 
سخنرانی، بحث و تبادل نظر کرد و دبیر این نشست دکتر علی اصغر 

محکی )دکترای علوم ارتباطات( بود. 
در ابتــدای نشســت، دکتــر علــی اصغــر محکــی بــا اشــاره بــه اینکه 
فعالیت هــای  از  بســیاری  در  هوشــمند  نظام هــای  از  بهره  گیــری 
دسترســی،  رده بنــدی،  فهرست نویســی،  جملــه  از  کتابخانه هــا 
امانت دهــی و جســتجو و بازیابــی اطلاعات مفید واقع شــده اســت، 
خاطرنشــان کرد:  کتابخانه های آینده تفاوت اساسی با کتابخانه های 
ســنتی خواهند داشــت و اســتفاده از هوش مصنوعی، هم ساختار و 

سیستم ها و هم کارکردهای کتابخانه ها را به کلی تغییر خواهد داد. 
دکتر ســید مهدی طاهری ســخنران اصلی این نشســت، ابتدا ســیر 
تحــول و تطــور کتابخانه هــا را از شــکل ســنتی و فیزیکــی تــا ظهــور 
کتابخانه های دیجیتال و خودکار و سایبری تشریح کرد و سپس از ورود 
به عصر»کتابخانه های هوشمند« گفت.  دکتر طاهری با این مقدمه 
کــه همــواره کتابخانه ها جزو نهادهــای اجتماعی بوده اند که ســعی 
داشــته اند از فناوری های روز اســتفاده کنند و روزآمد باشند، گفت: از 
اواخر دهه ۱۹۹۰، نســل کتابخانه های دیجیتال با توسعه شبکه وب، 
پدیده جدیدی را در راســتای مدیریت داده ها و خدمات کتابخانه ها 
معرفــی کــرد. این پدیده بــا عناوینی همچــون کتابخانه هــای بدون 
کاغذ، خودکار، دیجیتال، الکترونیک، و مجازی نامگذاری شــدند. از 
اوایل قرن بیستم این مفاهیم در دیدگاه های متخصصان بلوغ یافت 
و زمینــه را بــرای پیدایش مفهــوم جامع »کتابخانه های هوشــمند« 
فراهم ساخت. دکتر طاهری در بیان سیر تحول کتابخانه ها تا پیش از 
دوره کتابخانه های هوشمند، به شش دوره متمایز اشاره کرد: نخست 
کتابخانه های سنتی و فیزیکی؛ دوم خودکارسازی بخشی از فرایندها 
و ورود محدود منابع دیجیتالی؛ سوم افزایش ورود منابع دیجیتال و 
روند خودکارسازی فرایندها؛ چهارم جا افتادن مفهوم کتابخانه های 
دیجیتال که در آن عمده منابع دیجیتال شده بودند و خودکارسازی 
بیشــتر رخ داده بــود؛ پنجــم ظهــور شــبکه های اطلاعاتــی و منابع و 
خدمات مجازی؛ و ششم پیدایش کتابخانه های سایبر. دکتر طاهری 
تاکیــد کرد: اینکه منابع کتابخانه، دیجیتال شــده باشــد برای اطلاق 
کتابخانه دیجیتال کافی نیست بلکه باید سازماندهی آن کتابخانه نیز 
دیجیتال شده باشد. دکتر طاهری اضافه کرد در عصر »کتابخانه های 
هوشــمند« نیز ما شــاهد ســه نســل متفــاوت بوده ایم: نســل  اول که 
هوشمندســازی را در محیط فیزیکی پیاده ســازی کرد؛ نســل دوم که 
فضای دیجیتالی را در کنار فضای فیزیکی هوشمندســازی می کرد و 
نسل سوم که از اساس همه ساختارها و سیستم ها را به گونه جدید و 
متفاوت به کمک هوش مصنوعی، هوشمندسازی می کند.در ادامه 
بحث دکتــر طاهری، مهمتریــن چالش های هوش مصنوعــی را در 

مقایســه با هوش انسانی در دو سطح »بافت« و »احساس« ارزیابی 
کرد.ســپس دکتر طاهــری کتابخانه هــای هوشــمند را نتیجه ترکیب 
دانــش مدیریــت و ارائه خدمــات کتابخانه ها به صورت هوشــمند و 
شخصی ســازی شــده دانســت و در بیــان ویژگی هــای کتابخانه های 
هوشــمند، شــش ویژگــی را بیــان داشــت: ۱. مکان هوشــمند، یعنی 
تمام زیســت بوم این نوع کتابخانه ها هوشــمند شــده اند؛ ۲. انســان 
هوشــمند، یعنــی کاربرانی کــه کتابخانــه را متناســب با نیــاز به طور 
شخصی ســازی شــده اســتفاده می کنند و بــا کتابداران هوشــمند در 
ارتبــاط هســتند؛ ۳. خدمــات هوشــمند مــکان و افــراد؛ ۴. ابزارهــای 
هوشــمند اعــم از ســخت افزاری و نرم افــزاری؛ ۵. تحلیل هوشــمند 
داده هــا بــر اســاس تراکنش هــا و ردپاهــا و پروفایل های کاربــران؛ ۶. 
پردازش عمیق داده ها تحت عنوان متا دیتا  و سیستم های معنایی.   
دکتر طاهری تاکید کرد، همه این ویژگی ها در کتابخانه های هوشمند 
بــر پایه رویکرد دانش مدار و بافت مــدار صورت می گیرد. آنگاه دکتر 
طاهــری دربــاره اهمیت تحلیــل تراکنش ها و پروفایل هــای کاربران 
برای شخصی سازی و دریافت خدمات هوشمند افزود: سیستم های 
جدیــد، بر مبنای پروفایل هــا و تراکنش های کاربــران و روابط آنها با 
دیگران در فضای مجازی، رفتار اطلاع یابی و رفتار تعاملی او را ثبت 
و تحلیل کرده و برای هر شــخص، یک هویت شــخصی شده خاص 
تعریف و سپس متناسب با این شخصیت، به او اطلاعات و خدمات 
ارائه می کند. در واقع علاوه بر خوداظهاری کاربران، رفتار و ارتباطات 
مجــازی او نیــز رصــد می شــود و از ترکیــب ایــن دو، شخصی ســازی 
صورت می گیرد. لذا در کتابخانه های هوشمند متناسب با ویژگی ها 
و نیازهــا و علایق احصا شــده ی هر کاربر، کتابخانه ی شخصی شــده 
وجود دارد. پس ارائه خدمات شخصی شــده هوشــمند و خودکار، از 
مهمتریــن ویژگی های کتابخانه های هوشــمند اســت.دکتر طاهری 
در اوج ســخنرانی بــه مبحــث جدید بومی ســازی پرداخــت و اظهار 
داشت: کتابخانه هوشمند، هم بافت خود را خوب می شناسد و هم 
کاربــران خــود را و هر دوی اینها را برای بومی ســازی مدنظــر دارد. با 
توجه به تغییرات شــتابان در بافت و کاربران، ساختار کتابخانه های 
هوشمند بسیار منعطف است و در آن استانداردهای منجمد پیشین 
کنار گذاشــته شده اســت و اســتانداردهای جدید، به جای بسته های 
آمــاده، »پــازل« ســیال و برنامه پذیــر را در اختیار کاربر قــرار می دهد 
تا او بتواند متناســب با علایق و زیســت بوم خود، بســته ی موردنظر 
خــود را بســازد. این رویکــرد »راه حل محــور«، که جایگزیــن رویکرد 
»محصــول محور« قبلی شــده اســت، به کاربــران اجــازه می دهد تا 
هماهنگ با نیاز و ســطح آمادگی و قابلیت بافت و محیط، اقدام به 
شخصی سازی و بومی ســازی کتابخانه کنند.دانشیار دانشگاه علامه 
طباطبایی، دکتر طاهری در پایان جلسه از معنابخشی سیستمهای 
هوشــمند و لــزوم انعطاف کتابدار کتابخانه هوشــمند ســخن گفت: 
سیستم های هوشــمند کنونی، پس از شناخت بافت و اکوسیستم، و 
شــناخت کاربران، اقدام به »معنابخشــی« می کند، یعنی متناسب 
بــا نقــش اجتماعی هــر کاربر و بــه اقتضــای بافت زیســت بوم او، به 
کاربــران توصیــه و مشــاوره تخصصــی خــاص می دهد. ایــن تحول 
بنیادین، نظام های اســتاندارد فهرست نویسی انگلوامریکن قبلی را 
تغییر داده و اســتاندارد جدید RDA را جایگزین آن کرده اســت. لذا 
کتابدار کتابخانه هوشــمند، باید این انعطاف را داشته باشد که برای 
هر کاربر، رفتار و برخورد منحصر به فرد او را داشــته باشد.شایان ذکر 
است اندیشــگاه رضوی به منظور فراهم کردن فضایی بایسته برای 
حضــور، گفت و گو و تضارب آرا اندیشــمندان در حوزه های مختلف 
علــوم به ویژه علوم انســانی در کتابخانه حرم مطهــر امام رضا )ع( 
از ســال ۱۳۹۸ راه اندازی و مشغول خدمت است. تداوم شیوه گفت 
و گــو و بحــث عالمانه برای دســتیابی بــه حقیقت با توجه به ســیره 
امــام رضــا )ع(، تحقق عملی کرســی های آزاداندیشــی، شناســایی 
روشــمند مهمتریــن پرسشــها و فرضیه های موجــود در آثار مکتوب 
متفکران حوزه علوم انسانی و فراهم ساختن شرایط و امکانات لازم 
بــرای گفت و گــوی نقادانه درباره آنها از اهداف مهــم راه اندازی این 

اندیشگاه است.

در بیستمین نشست اندیشگاه رضوی مطرح شد؛

زمان بومی سازی کتابخانه های هوشمند 
فرارسیده است

گزارش جملـه از روند تصویب سند ملی سینما در روزهای پایانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی دولت سیزدهم

گردنسینمازیرتیغتصویبهایلحظهآخری

کتــاب سینمـا

جملـه
جواد لگزیان

سایه برین
روزنامه نگار

وزارت فرهنــگ و ارشــاد اســلامی وقــت در آســتانه ی 
جابجایی مدیران اســت و به نظر میرسد در این روزهای 
انتهایــی تصویب مصوبه و قانون خیلی منطقی به نظر 
نمی رســد. با ایــن حال این وزارتخانه اقــدام به تصویب 
یک ســند کرده کــه اتفاقا مخالفــان جــدی دارد و قطعا 
زمان کافی بــرای بحث و تبادل نظر پیرامون آن باید در 
دســتور کار قرار بگیرد؛ تخصیص زمانی که در این روزها 
همه می دانند غیر ممکن است و مدیران وزارت فرهنگ 
و ارشــاد اســلامی، تا ماه آینده بر صندلی های خود تکیه 
ندارند. این سند، سند ملی سینماست که هفته گذشته،  
»محمدمهــدی اســماعیلی«، وزیــر فرهنــگ و ارشــاد 
اســلامی در آیین  بهره برداری از فیلمخانه ملی ایران در 
این خصوص گفته بود: »اگر هنرمندی دچار مشکلی شد 
بــه جای اینکــه در راهروهای دادگاه و دادســرا در رفت و 
آمد باشد، توسط هیات تخلفات در وزارت فرهنگ که با 
حضور نمایندگان اصناف و خود هنرمند تشکیل می شود 
مورد بررســی قرار می گیرد، در این جلســه خود هنرمند 
ســخنانش را می گوید و اگر حکم صــادره مورد اعتراض 
قــرار گرفت موضوع در نهاد بالادســتی ۹ نفــره ای که در 
نظر گرفته شده است بررسی می شود. همچنین مسائلی 
از قبیل ممنوع الکاری به صورت مخفیانه به افراد گفته 
نمی شــود. اگر فردی دچار مشکلی شود به شکل رسمی 
دعوت و با وی ســخن گفته می شــود. او می تواند از خود 
دفاع کند و در نهایت توسط هیات منصفه مورد قضاوت 
قــرار می گیــرد. اگر به این رای هم اعتراض شــود پرونده 
به هیات بالادســتی ارجاع می شــود. آیا این مساله که با 
اهالــی هنر با تکریم برخورد شــود دهه هــا مورد مطالبه 
جریان سینما نبود؟« با این حال اهالی خانه سینما نظر 
دیگری دارند چراکه »محمدمهدی عســگرپور«، رییس 
هیــات مدیــره خانه ســینما در توییتــی نوشــت: »اصرار 
مســئولان وزارت فرهنــگ و ارشــاد بــرای تصویب ســند 
ملی با اشــکالات بســیار مهم و ضربه زننده به سینما در 
روزهای پایانی کارشــان نه تنها خدمت به سینما نیست 

بلکه بسیارناشایست است.«
بــه همیــن علــت اعلام شــد کــه بــه زودی جلســه ای با 
حضــور مدیــران خانه ســینما و وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی برگــزار خواهــد شــد تــا دقیق تــر در ایــن زمینه 
بررسی و تعامل نظر صورت بگیرد. این جلسه با حضور 
»علی دهکردی«، مدیرعامل خانه ســینما برگزار شــد و 
قطعــا اهالی ســینما و هنرمندان تمایل داشــتند بدانند 
که دهکردی در این جلســه چه گفت و چه شــنید اما در 
پایــگاه خبــری وزارت فرهنــگ و ارشــاد اســلامی تنها به 
همین جمله از زبان این هنرمند بســنده شده است: »از 
وزیر فرهنگ که بعد از سال های سال به این مسأله مهم 
مبنــی براینکه بنیادهــای فرهنگی و هنری کشــور نیاز به 
اســنادی دارد که در حافظه تاریخی و ملی ما ثبت شــود 

توجه کردند تشکر می کنم.«
وی بــا بیــان اینکــه از کســانی که در تدوین ســند ســینما 
دخیل بودند تشکر می کنم، افزود: »این سند، سند وزین 
و قدرتمنــدی اســت؛ اهمیــت کلمــه به کلمه این ســند 
بسیار ویژه است و این اقدام کار مهم و با ارزشی به شمار 

می رود.«
ایــن یعنــی دهکــردی بــه تصویب این ســند قانع شــده 
اســت. با این حال واکنش وزیر فراهنگ و ارشاد اسلامی 

نسبت به اتفاقات این جلسه در تضاد با این نتیجه گیری 
بــود. بــه گزارش ایســنا وزیر ارشــاد گفت: »خانه ســینما 
نیــز در جلســاتی کــه بــرای ویرایش ســند ســینما برگزار 
می شــود نقــش آفرینی بیشــتری کنــد تــا در نهایت این 
ســند آماده تصویب شــود.« مبرهن است که این جمله 
یعنی انتقاداتی از جانب خانه ســینما مطرح است. این 
واکنش ها و اخبار ضد و نقیض باعث شــد که عسگرپور، 
موضع دهکردی در خصوص این ســند را شــخصا جویا 
شود و نتیجه را در قالب یک توئیت منتشر کند. براساس 
این توییــت، دهکری گفت: »بنده در ابتدای حرف هایم 
وظیفــه اخلاقــی دانســتم کــه از دعوتــم تشــکر کنــم، 
همچنین از جناب وزیر و دوســتانی که در جلســه حضور 
داشــتند تشــکر کردم و به اهمیت کلی اسناد این چنینی 
هم اشــاره کردم اما در ادامه گله مندی خانه ســینما را از 
این که در هیچ بخشی از تدوین و نگارش از آن ها دعوت 
نشــده ابــراز کــردم و توضیــح دادم که صاحبــان اصلی 
ســینما صنوف و دســت اندرکاران هســتند و دوستان در 
هیئــت رئیســه نســبت به ایــن پیش نویــس انتقــادات و 
دیدگاه هــا و ســئوالاتی دارند و همچنین اشــاره کردم که 
ســند، چیزی نیست که بشود عجولانه از آن عبور کرد به 
خاطر اینکه کلمه کلمه اش اهمیت بســیار زیادی دارد. 
بعــد هم از طــرف هیئت رئیســه خانه ســینما گفتم که 
انتظار داریم نمایندگانی از طرف گروه نویسندگان متن 
پیش نویس دیداری با اعضای هیئت رئیسه خانه سینما 
داشــته باشــند، که البتــه بلافاصلــه هم با نظــر مثبت و 
دستور جناب وزیر در همان جلسه برای چهارشنبه دهم 

مرداد قرار مشترک گذاشته شد.«
جلســه دوم هــم برگزار شــد و با بیانیه روز گذشــته خانه 
سینما، واضح است که اختلافات حل نشده است. خانه 
ســینما مخالفت صریح خود را با این سند اعلام کرد که 

به گزارش ایسنا، متن این بیانیه از این قرار است:

»هيأت رئيسه خانه سينما به نمايندگی از جامعه اصناف 
ســينمای ايران پس از مطالعه و بررسی متن پيشنهادی با 
سرنام »ســند ملی سينما« اعلام می دارد که با کليات اين 
پيش نويس کاملا مخالف اســت و از انگيــزه های تنظيم 
کنندگان اين ســند ابراز شــگفتی کرده اســت. دلايل اين 

مخالفت را بدين شرح اعلام می کند.

1. از مطالعــه ایــن پیــش نویــس چنیــن بر مــی آید که 
تنظیم کنندگان کوشیده اند تا به هر چه دولتی تر کردن 
ســینما دســت یازنــد. و دســتورالعملی بــرای نهادهای 
دولتــی تهیه کرده اند و هیچ حقوقی را برای هنرمندان و 
بخــش خصوصی قائل نشــده اند. رویکردی که به حکم 
تجارب بشری نامیمون و شکست خورده، در جای جای 
این پیش نویس قابل مشاهده است که هدف نه تسهیل 
و تشویق به خلاقیت و نوآوری که ویژگی نخستین تنظیم 
گری در سپهر هنر به شمار می رود، بلکه کوشیده شده تا 
به کنترل و محدود کردن بیشــتر امکان خلاقیت و کنش 

هنری هنرمندان بیانجامد.

۲. تفویض تصویب مقــررات و ضوابط و آیین نامه های 
فیلمسازی به شورای عالی انقلاب فرهنگی که ماموریت 
آن نــه تقنیــن و تصویــب مقــررات و آییــن نامــه، بلکــه 
سیاســتگزاری و تنظیم اســناد بالا دستی اســت، نشان از 
ناآگاهی از بدیهیات حقوقی و مآلا بســته تر کردن امکان 
تغییــر مقررات بر اســاس مقتضیــات معاصر اســت. با 
عنایت به مصوبه مجلس شــورای اسلامی در سال ۱۴۰۱ 
مبنی بر غیر قابل دادخواهی بودن مصوبات شورای عالی 
انقــلاب فرهنگی این مهم دو چندان معنــا می یابد. )با 
چشم پوشی از نظرات حقوقدانان که آن مصوبه مجلس 

را در تعارض با اصل ۱۷۷ قانون اساسی، می دانند.

3. بنظــر می رســد در متن پیشــنهادی، تنظیم کنندگان 
به عمد کوشــیده اند تــا از جایگاه قانونــی جامعه اصناف 
ســینمای ایران)خانــه ســینما( بمنظــور گریــز از هــر گونه 
مشارکت و پاسخگویی، چشم پوشی کنند و عملا بر خلاف 
اهداف پیش بینی شده فرهنگی و هنری دربرنامه افق ۲۰ 
ساله کشور و قانون اساسی است زیرا برای کاهش و حذف 
تدریجی تصدی گری دولت و تقویت بخش خصوصی که 
باید به رشــد و اعتلای بخش خصوصی بیانجامد تلاشی 
نشــده است و بلعکس سند پیشــنهادی به حذف بخش 

خصوصی و تشکل های مردم نهاد نظر دارد.

4. پیش نویس ســند تنظیم شده بر خلاف نامش فاقد 
مولفــه های یک ســند ملی اســت چــرا که بــرای تنظیم 
چنین ســندی رعایت مولفه های زیر ضروری بنظر می 

رسد:
۴-۱- ســند ملــی بــه معنــای تنظیــم چشــم انــداز با 
تحولات انســانی و فنآوری بــا رویکرد تنظیم گری ملی و 

نه صرفا حکومتی است.
۴-۲- ســند ملــی یعنــی بــاور و اعتماد به مســئولیت 
بــه  بــاور  ایــن بخــش یعنــی  پذیــری شــهروندان و در 
هنرمندان و نه تعبیه ابزار بیش کنترلی و اعمال نظارت 

پیشینی.
۴-۳- ســند ملی در بردارنده گزاره های تســهیل گری 
و مشــوق خلاقیت و نوآوری اســت و نه انباشــت احکام 

محدودیت ساز و تحکمی.
۴-۴-ســند ملــی را بــا اشــتراک آرای صاحبنظــران و 
نماینــدگان نهــاد صنفــی مردمــی آن عرصــه تنظیــم 

می کنند نه صرفا با کارشناسان اداری.
درپایان بار دیگر جامعه اصناف ســینمای ایران صریحا 
مخالفت خود را با پیش نویس ســند ملی ســینما اعلام 
می کنــد، همچنین خانه ســینما بر اســاس وظیفه ذاتی 
خــود مــی توانــد بــه اتــکای اندیشــه ی جمعــی صنوف 
مختلف ســینمائی و با دقت نظر و کارشناسی های لازم 
بــا در نظــر گرفتن زمــان کافی پیش نویســی را تهیه و به 

اطلاع برساند.«

 بازدید رئیس سازمان صداوسیما از پشت صحنه
»سریال های »قرارگاه سری نصرت« و »تانک خورها

جملـه
سرویس فرهنگی

J O M L E H

پیمــان جبلی در بازدید از پشــت صحنه ســریال 
درحــال ســاخت »قــرارگاه ســری نصــرت« بــه  
تهیه کنندگــی  و  جعفــری  مهــدی  کارگردانــی 
مجتبــی فــرآورده، اظهار کــرد: طراحی قــرارگاه 
و  ابتــکار  بــا  مقــدس  دفــاع  دوران  در  نصــرت 
خلاقیــت شــهید بزرگــوار، علی هاشــمی اتفــاق 
افتــاد کــه کار برجســته ای بــود و از وقایــع کمتــر 
به شــمار  جنگ تحمیلــی  تاریــخ  در  دیده شــده 

می رود.
بــه گــزارش روزنامــه جملــه، وی افــزود: کاری 
که بــرای بــه تصویر کشــیدن ایــن واقعــه انجام 
می شــود، بســیار ســخت و ارزشــمند اســت؛ زیرا 
بخشــی از جنــگ را در قــاب تصویــر آورده کــه 
تا به حال دیده نشــده اســت و به نمایش پشــت  
صحنــه آماده ســازی عملیاتی اختصــاص دارد 
که حتی برای نســل ما هم کمتر شــناخته است، 
چــه برســد بــه نســل جدیــد کــه بایــد بــا تاریــخ 

دفاع مقدس بیش از این ها آشنا شوند.
و  ســخت  مراحــل  از  ملــی  رســانه  رئیــس 
طاقت فرســای تولیــد ایــن مجموعه نمایشــی و 
کار کردن روی آب هم سخن گفت و ضمن ابراز 
امیــدواری از اضافه شــدن برگ هنــری جدیدی 
به تولیدات دفاع مقدس با »قرارگاه نصرت«، از 
حوزه هنری ســازمان تبلیغات اسلامی نیز برای 

تولید این پروژه قدردانی کرد.

»تانک خورها« و نگاهی نوآورانه به وقایع   
دوران دفاع مقدس

ســریال  پشــت صحنه  در  همچنیــن  جبلــی 
»تانک خورهــا« به کارگردانی پرویز شــیخ طادی 
و تهیه کنندگی ایرج محمــدی که مراحل پایانی 
فیلمبــرداری خود را پشت ســر می گــذارد و قرار 
ایــام ســالگرد آغــاز دفاع مقــدس در  اســت در 
۳۲ قســمت تقدیــم نــگاه مخاطبــان تلویزیــون 
شــود، نــگاه نوآورانه این اثر نمایشــی بــه دوران 
رزمنــدگان  میــان  روابــط  کــه  را  دفاع مقــدس 
را بــا نگاهــی متفــاوت بــه تصویــر می کشــد و بــا 
داســتان های واقعــی پیونــد می دهد، ارزشــمند 
و درخــور توجــه توصیــف کــرد و گفــت: علاوه  بر 

ایــن، تاکنــون در مجموعه هــای نمایشــی، کمتر 
بــه  حوزه زرهی پرداخته شــده اســت کــه در این 
کار شــاهد آنیم. وی در ادامه، ضمن آنکه تاریخ 
هشت ساله دفاع مقدس را اقیانوسی از سوژه ها، 
اتفاقــات، رویدادها، چهره ها و افراد دانســت که 
ارزش آفریــن شــدند و رشــادت های آن هــا بایــد 
به عنــوان میراثــی پرافتخار به نســل آتی منتقل 
شــود؛ اظهار کرد: امضای دو اســتاد پیش کسوت 
پرویــز  ســینما،  و  تلویزیــون  شناخته شــده  و 
شیخ طادی و ایرج محمدی، پای این کار است و 
به نوعی ثمره چند دهه کار حرفه ای جریان ســاز 
ایــن دو هنرمند در تاریــخ تلویزیون را در این کار 

شاهدیم.
»عفیف« و ریشه یابی آسیب های فضای مجازی
مقصــد ســومین بازدیــد رئیــس رســانه ملی در 
روز دوشــنبه، پشــت صحنه مجموعــه نمایشــی 
و  معظمــی  محمــود  به کارگردانــی  »عفیــف« 
وی  بــود.  موســوی  رامیــن  ســید  تهیه کنندگــی 
دراین بــاره توضیــح داد: ازجمله سیاســت هایی 
که ســعی می کنیم به شدت به آن پایبند باشیم، 
تنوع بخشــی بــه تولیدات نمایشــی اســت؛ تنوع 

موضوعی و تنوع در ساختار تولید.
وی افــزود: یکــی از موضوعــات اجتماعی که در 
طبقه بندی آســیب های اجتماعی قرار می گیرد، 
شــبکه های  در  رســانه ای  نادرســت  مصــرف 
اجتماعی و فضای مجازی اســت که قشــر جوان 
و نســل جدید بیشتر درگیر آن اند و ممکن است 
از پشــت پرده آن آگاه نباشــند و چه بســا ظواهر 
افــراد سرشــناس در فضــای مجــازی  فریبنــده 
باعــث ارائه الگــوی غلط و آســیب هایی مالی یا 

اخلاقی به مخاطبان شود.
رئیــس ســازمان صداوســیما بــا بیان اینکــه این 
ریشــه یابی  بــه  به خوبــی  نمایشــی  مجموعــه 

دغدغــه  به درســتی  و  پرداختــه  آســیب ها  ایــن 
خانواده هــا را دراین بــاره بازنمایــی کرده اســت، 
گفــت: »عفیف« را ازجمله تولیــدات ضروری از 
حیث موضوعــی و محتوایی می دانم که باید در 
طول این ســال ها انجام می شــده و خوشبختانه 
اکنــون گــروه تولیــد باتجربــه ای درحال ســاخت 
آن انــد. کار به خوبی پیــش مــی رود و امیدواریم 
مورد اســتقبال مخاطبان نســل جدیــد هم قرار 
گیرد؛ چراکه بیشــترین مصرف کننده رسانه های 
جدیــد، نســل جوان اند.بازدیــد رئیس ســازمان 
صداوسیما از پشت صحنه سریال های »قرارگاه 

سری نصرت« و »تانک خورها«
بــه گــزارش روزنامــه جملــه، پیمــان جبلــی در 
بازدیــد از پشــت صحنه ســریال درحال ســاخت 
»قــرارگاه ســری نصرت« بــه  کارگردانــی مهدی 
جعفــری و تهیه کنندگی مجتبی فرآورده، اظهار 
کــرد: طراحــی قــرارگاه نصــرت در دوران دفــاع 
مقــدس بــا ابتــکار و خلاقیــت شــهید بزرگــوار، 
علی هاشمی اتفاق افتاد که کار برجسته ای بود و 
از وقایع کمتر دیده شده در تاریخ جنگ تحمیلی 
به شــمار مــی رود. وی افــزود: کاری کــه بــرای به 
تصویر کشــیدن این واقعه انجام می شود، بسیار 
ســخت و ارزشمند اســت؛ زیرا بخشی از جنگ را 
در قــاب تصویــر آورده کــه تا به حال دیده نشــده 
اســت و بــه نمایــش پشــت  صحنه آماده ســازی 
عملیاتی اختصاص دارد که حتی برای نســل ما 
هم کمتر شناخته است، چه برسد به نسل جدید 
کــه باید بــا تاریــخ دفاع مقــدس بیــش از این ها 
آشــنا شوند.رئیس رســانه ملی از مراحل سخت 
و طاقت فرســای تولید این مجموعه نمایشــی و 
کار کردن روی آب هم سخن گفت و ضمن ابراز 
امیــدواری از اضافه شــدن برگ هنــری جدیدی 
به تولیدات دفاع مقدس با »قرارگاه نصرت«، از 
حوزه هنری ســازمان تبلیغات اسلامی نیز برای 

تولید این پروژه قدردانی کرد.

بــه    نوآورانــه  نگاهــی  و  خورهــا«  »تانــک 
وقایع دوران دفاع مقدس

ســریال  پشــت صحنه  در  همچنیــن  جبلــی 
»تانک خورهــا« به کارگردانی پرویز شــیخ طادی 
و تهیه کنندگی ایرج محمــدی که مراحل پایانی 
فیلمبــرداری خود را پشت ســر می گــذارد و قرار 

ایــام ســالگرد آغــاز دفاع مقــدس در  اســت در 
۳۲ قســمت تقدیــم نــگاه مخاطبــان تلویزیــون 
شــود، نــگاه نوآورانه این اثر نمایشــی بــه دوران 
رزمنــدگان  میــان  روابــط  کــه  را  دفاع مقــدس 
را بــا نگاهــی متفــاوت بــه تصویــر می کشــد و بــا 
داســتان های واقعــی پیونــد می دهد، ارزشــمند 
و درخــور توجــه توصیــف کــرد و گفــت: علاوه  بر 
ایــن، تاکنــون در مجموعه هــای نمایشــی، کمتر 
بــه  حوزه زرهی پرداخته شــده اســت کــه در این 
کار شــاهد آنیم.وی در ادامه، ضمن آنکه تاریخ 
هشت ساله دفاع مقدس را اقیانوسی از سوژه ها، 
اتفاقــات، رویدادها، چهره ها و افراد دانســت که 
ارزش آفریــن شــدند و رشــادت های آن هــا بایــد 
به عنــوان میراثــی پرافتخار به نســل آتی منتقل 
شــود؛ اظهار کرد: امضای دو اســتاد پیش کسوت 
پرویــز  ســینما،  و  تلویزیــون  شناخته شــده  و 
شیخ طادی و ایرج محمدی، پای این کار است و 
به نوعی ثمره چند دهه کار حرفه ای جریان ســاز 
ایــن دو هنرمند در تاریــخ تلویزیون را در این کار 

شاهدیم.
»عفیف« و ریشه یابی آسیب های فضای مجازی
مقصــد ســومین بازدیــد رئیــس رســانه ملی در 
روز دوشــنبه، پشــت صحنه مجموعــه نمایشــی 
و  معظمــی  محمــود  به کارگردانــی  »عفیــف« 
وی  بــود.  موســوی  رامیــن  ســید  تهیه کنندگــی 
دراین بــاره توضیــح داد: ازجمله سیاســت هایی 
که ســعی می کنیم به شدت به آن پایبند باشیم، 
تنوع بخشــی بــه تولیدات نمایشــی اســت؛ تنوع 
موضوعــی و تنــوع در ســاختار تولیــد.وی افزود: 
یکــی از موضوعات اجتماعی کــه در طبقه بندی 
آســیب های اجتماعــی قــرار می گیــرد، مصرف 
نادرســت رســانه ای در شــبکه های اجتماعــی و 
فضای مجازی است که قشر جوان و نسل جدید 
بیشــتر درگیر آن اند و ممکن است از پشت پرده 
آن آگاه نباشــند و چه بســا ظواهــر فریبنده افراد 
سرشــناس در فضای مجازی باعث ارائه الگوی 
غلط و آسیب هایی مالی یا اخلاقی به مخاطبان 
شــود. رئیس ســازمان صداوســیما با بیان اینکه 
ایــن مجموعــه نمایشــی به خوبی به ریشــه یابی 
دغدغــه  به درســتی  و  پرداختــه  آســیب ها  ایــن 
خانواده هــا را دراین بــاره بازنمایــی کرده اســت، 
گفــت: »عفیف« را ازجمله تولیــدات ضروری از 
حیث موضوعــی و محتوایی می دانم که باید در 
طول این ســال ها انجام می شــده و خوشبختانه 
اکنــون گــروه تولیــد باتجربــه ای درحال ســاخت 
آن انــد. کار به خوبی پیــش مــی رود و امیدواریم 
مورد اســتقبال مخاطبان نســل جدیــد هم قرار 
گیرد؛ چراکه بیشــترین مصرف کننده رسانه های 

جدید، نسل جوان اند.
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